
برنامه  کلی  های  سیاســت  بررسی 
هفتم توسعه کشور در صحن مجمع 
تشخیص طی جلسه ای فوق العاده 
به ریاست آیت الله آملی لاریجانی و 
با حضور روسای قوا، دبیر و اعضای 
و  نظام  مجمع تشــخیص مصلحت 
همچنین جمعی از نمایندگان دولت 

و مجلس شورای اسلامی آغاز شد.
به گزارش صبای ســلامت، از مرکز 
رســانه و روابــط عمومــی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، آیت الله 
آملــی لاریجانی در ابتدای جلســه 
صبح شــنبه هفتم خردادماه ۱۴۰۱ 
بــا اشــاره ای مختصر به ســاختار 
سیاستهای کلی برنامه هفتم توسعه 
کشــور، تصریح کرد: سیاست های 
کلی برنامه هفتم توســعه به نسبت 
سیاســت هــای کلــی برنامه های 
ســابق، از نظر تعداد بند محدودتر 
شده و بر همین اســاس امیدواریم 
که اعضــای محترم مجمع با تدقیق 
هر چه بیشــتر در بندهای سیاست 
ها طی جلســاتی فوق العاده، متنی 
دقیق و کارشناسی شده را به محضر 
مقــام معظم رهبــری تقدیم کنند 
تا دولــت محترم نیز پــس از ابلاغ 
سیاستهای کلی، فرصت کافی برای 
تدوین برنامه و ارسال آن به مجلس 

داشته باشد.
رئیــس مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام، سیاســت های کلــی برنامه 
هفتم توسعه را بســتر ریل گذاری 
اجرایی کشور برای پنج سال آینده 
دانســت و بر ضرورت حضور جدی 

اعضــا در جلســات مجمع  همــه 
تشــخیص مصلحت نظام و تامل و 
دقت در بررسی مفاد سیاست های 

کلی تاکید کرد.
دکتر محمدباقر ذوالقدر دبیر مجمع 
تشــخیص مصلحت نظــام نیز طی 
ســخنانی در این جلسه با اشاره به 
روند تهیه متن سیاســت های کلی 
برنامــه هفتم از ابتدای ســال ۹۹تا 
ابلاغ پیش نویس متن از سوی رهبر 
معظــم انقلاب در ۱۰ بهمن ســال 
متعدد  برگزاری جلسات  به   ،۱۴۰۰
کمیســیون مشــترک برای بررسی 
ایده های ارائه شــده و تدوین آنها 
در قالب بندهای سیاست های کلی 
اشــاره و اظهار کرد: با انجام کاری 
دقیق و علمــی در دبیرخانه مجمع 
تشــخیص مصلحت نظــام همراه با 
آسیب شناســی سیاست های کلی 
پیشــین و همچنین ارزیابی میزان 
تحقق برنامه های سابق و نسبت آن 

با نیازهای واقعی کشور، روی ایده ها 
کار متراکمــی صورت گرفت و برای 
نخستین بار در قالب جمع سپاری، 
حدود ۸۰۰۰ صفحه از نظرات همه 
صاحبنظران و کارشناسان تهیه شد 

و مورد بررسی قرار گرفت.
وی افزود: سیاست های کلی برنامه 
هفتم توسعه برخلاف سیاست های 
کلی سابق که موضوع محور بودند، 
کاملا مبتنی بر مساله محوری شکل 
گرفته تا با تدوین این سیاســت ها 
بتوان به نقشــه راهی مطلوب برای 
حل مهمترین چالش ها و مســائل 

کشور دست یافت.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با بیان اینکه پیش نویس سیاســت 
های کلی برنامه هفتم توســعه پس 
از تایید مقام معظــم رهبری برای 
بررســی به مجمع ابلاغ شده است، 
اظهــار کرد: در ابتدای امر، ۳۲۰بند 
پیشنهاد شــد که پس از بررسی در 

کمیسیون مشــترک مجمع به ۴۵ 
بند رســید و پس از آن به ۲۹ بند 
کاهــش یافت و نهایتــا متن حاضر 
در قالب ۲۱ بند پیش روی اعضای 
مجمع تشخیص مصلحت نظام قرار 

دارد.
امیدواری کرد  ابــراز  دکتر ذوالقدر 
که با برگزاری جلســات فوق العاده 
و با نگاه دقیق و کارشناسی اعضای 
مجمع، سیاســت هــای کلی برای 
برنامه هفتم توســعه کشور  تدوین 
پس از تایید رهبر معظم انقلاب در 

اختیار دولت قرار گیرد.
در ادامه جلســه بحــث در کلیات 
انجام شد و برخی از اعضای مجمع 
تشــخیص مصلحت نظــام و رئیس 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
دیــدگاه ها و نقطه نظــرات خود را 
دربــاره کلیات سیاســت های کلی 
برنامه هفتم توسعه مطرح کردند و 
با آسیب شناسی برنامه های قبل و 
برنامه ششم توسعه خواستار تدوین 
برنامه ای جامع و قابل اجرا شــدند 
که با همکاری سه قوه، امکان اجرای 
آن بیش از شش برنامه توسعه قبل 

فراهم باشد.
آیت الله آملــی لاریجانی، در پایان 
جلســه امروز، با اشــاره به تقاضای 
اعضــای مجمع  از  دیگــری  تعداد 
برای ارائه دیدگاه های خود، از آنها 
خواســت در جلسه آینده، بر اهداف 
و اولویت های کشــور در پنج سال 
آینده و همچنین منابع قابل تحقق 

برنامه متمرکز شوند.

رئیس مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام، سیاستهای کلی برنامه هفتم 
توسعه را بستر ریل گذاری اجرایی 
کشور برای پنج سال آینده دانست

بررســی  آنلایــن:  اردیبهشــت 
سیاســتهای کلــی برنامــه هفتم 
توســعه کشــور در صحن مجمع 
تشــخیص طــی جلســه ای فوق 
العاده به ریاســت آیــت الله آملی 
لاریجانی و با حضور روســای قوا، 
دبیــر و اعضای مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام و همچنین جمعی از 
نمایندگان دولت و مجلس شورای 
اسلامی آغاز شــد.به گزارش مرکز 
رســانه و روابــط عمومــی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، آیت الله 
آملی لاریجانی در ابتدای جلســه 
هفتم خردادماه ۱۴۰۱ با اشاره ای 
مختصر به ساختار سیاستهای کلی 
برنامه هفتم توسعه کشور، تصریح 
برنامه هفتم  کرد: سیاستهای کلی 
توسعه به نســبت سیاستهای کلی 
برنامه های سابق، از نظر تعداد بند 
محدودتر شــده و بر همین اساس 
امیدواریم که اعضای محترم مجمع 
با تدقیق هر چه بیشتر در بندهای 
سیاستها طی جلساتی فوق العاده، 
متنی دقیق و کارشناسی شده را به 
محضر مقــام معظم رهبری تقدیم 
کنند تا دولت محتــرم نیز پس از 
ابلاغ سیاستهای کلی، فرصت کافی 
برای تدوین برنامه و ارســال آن به 

مجلس داشته باشد.
رئیس مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام، سیاستهای کلی برنامه هفتم 

توسعه را بستر ریل گذاری اجرایی 
کشور برای پنج سال آینده دانست 
و بــر ضرورت حضــور جدی همه 
اعضا در جلســات مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و تامــل و دقت در 
بررسی مفاد سیاستهای کلی تاکید 

کرد.
دکتــر محمدباقــر ذوالقــدر دبیر 
مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز 
طی سخنانی در این جلسه با اشاره 
به روند تهیه متن سیاستهای کلی 
برنامه هفتم از ابتدای ســال ۹۹تا 
ابــلاغ پیش نویس متن از ســوی 
رهبر معظم انقــلاب در ۱۰ بهمن 
ســال ۱۴۰۰، به برگزاری جلسات 
برای  مشترک  کمیســیون  متعدد 
بررسی ایده های ارائه شده و تدوین 
آنها در قالب بندهای سیاســتهای 
کلی اشــاره و اظهار کرد: با انجام 
کاری دقیــق و علمی در دبیرخانه 
مجمع تشــخیص مصلحــت نظام 
همراه با آسیب شناسی سیاستهای 

ارزیابی  و همچنین  پیشــین  کلی 
و  برنامه های ســابق  تحقق  میزان 
نسبت آن با نیازهای واقعی کشور، 
روی ایــده ها کار متراکمی صورت 
گرفت و برای نخستین بار در قالب 
جمع سپاری، حدود ۸۰۰۰ صفحه 
از نظــرات همــه صاحبنظــران و 
کارشناسان تهیه شد و مورد بررسی 
قرار گرفت.وی افزود: سیاســتهای 
کلی برنامه هفتم توســعه برخلاف 
سیاســتهای کلی سابق که موضوع 
محور بودند، کاملا مبتنی بر مساله 
محوری شــکل گرفته تا با تدوین 
این سیاســتها بتوان به نقشه راهی 
مطلوب برای حل مهمترین چالشها 

و مسائل کشور دست یافت.
دبیــر مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام بــا بیان اینکــه پیش نویس 
سیاســتهای کلــی برنامــه هفتم 
توســعه پس از تاییــد مقام معظم 
رهبری برای بررسی به مجمع ابلاغ 
شده اســت، اظهار کرد: در ابتدای 

امر، ۳۲۰بند پیشنهاد شد که پس 
از بررســی در کمیسیون مشترک 
مجمع بــه ۴۵ بند رســید و پس 
از آن بــه ۲۹ بنــد کاهش یافت و 
نهایتا متن حاضر در قالب ۲۱ بند 
پیش روی اعضای مجمع تشخیص 

مصلحت نظام قرار دارد.
دکتر ذوالقدر ابــراز امیدواری کرد 
العاده  با برگزاری جلسات فوق  که 
و با نگاه دقیق و کارشناسی اعضای 
مجمــع، سیاســتهای کلــی برای 
تدوین برنامه هفتم توســعه کشور 
پس از تایید رهبــر معظم انقلاب 
در اختیار دولت قرار گیرد.در ادامه 
جلسه بحث در کلیات انجام شد و 
برخی از اعضای مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام و رئیس کمیســیون 
برنامه و بودجه مجلس دیدگاه ها و 
نقطه نظرات خود را درباره کلیات 
سیاســت های کلــی برنامه هفتم 
توســعه مطرح کردند و با آســیب 
شناســی برنامه های قبل و برنامه 
ششم توسعه خواستار تدوین برنامه 
ای جامع و قابل اجرا شــدند که با 
همکاری ســه قوه، امــکان اجرای 
آن بیش از شــش برنامه توســعه 
قبــل فراهم باشــد.آیت الله آملی 
لاریجانی، در پایان این جلســه با 
اشــاره به تقاضای تعداد دیگری از 
اعضای مجمع بــرای ارائه دیدگاه 
هــای خــود، از آنها خواســت در 
جلســه آینده، بر اهداف و اولویت 
های کشــور در پنج سال آینده و 
برنامه  تحقق  قابل  منابع  همچنین 

متمرکز شوند.

حســن رحیمی، مشــاور رئیــس مجمع و رئیس 
مرکــز رســانه و روابــط عمومی مجمع تشــخیص 
مصلحــت نظــام، محمدرضا محمدیوســفی را به 

ســمت مدیرکل رســانه این مرکز منصوب کرد.
بــه گــزارش مرکز رســانه و روابــط عمومی مجمع 
تشــخیص مصلحــت نظام،متــن حکــم  انتصاب 

محمدرضا محمدیوســفی،بدین شرح است:
جناب آقای محمدرضا محمدیوســفی

نظر به شایســتگی، ســوابق و تجــارب جنابعالی، 
بــه موجب این ابلاغ به عنوان »مدیر کل رســانه« 

این مرکز منصوب می شــوید. با عنایت به اهمیت 
ارتقای اطلاع رســانی در مجمع تشخیص مصلحت 
نظــام، بویژه ضرورت اطلاع افکار عمومی از حیطه 
وظایف مجمع، امیدوارم با توکل به خداوند متعال 
و همکاری و مســاعدت ســایر مدیران و همکاران 
براســاس شــرح وظایــف ابلاغــی در انجام امور 

محوله، موفق و موید باشــید.
رحیمی حسن 

مشاور رئیس مجمع
و رئیس مرکز رســانه و روابط عمومی

خلل و فرج اجرای طرح حذف ارز ترجیحی
الهــام زادمهــر- اگــر بخواهیم نگاهــی اجمالی به اقدام دولت بــرای حذف  ارز 
ترجیحی بیاندازیم و در کنار محاســن اجرای این  طرح، معایب آن را ذکر کنیم به 
ســه ایراد برمیخوریم.  اولین نقص اجرای این طرح عدم اطلاع رسانی درست  بود. 
اقدامی که اگر به درســتی انجام می گرفت و جامعــه  از مزایا و دلایل اجرای این 
طرح مطلع می شــد و به  اصطلاح اقناع افکارعمومی به درســتی و پیش از  اجرای 
ایــن طرح و حین انجام آن صورت می گرفت،  به میــزان زیادی از نارضایتی های 
مردمی کاسته شده و  جو جامعه و بازار آرام شده و سودجویان فرصتی برای  عرض 
اندام نمی یافتند. در واقع اقناع مردم می توانســت  انتظارات تورمی را کاهش داده 
و موجــب حفظ تعادل  عرضه و تقاضا در بازار شــود. دومین موردی که در  اجرای 
این طرح باعث بروز مشکلاتی شد و موجب  تشنج بازار شد قیمت گذاری دستوری 
بود. کارشناسان  اقتصادی بارها و بارها در مورد قیمت گذاری دستوری  هشدار داده 
بودند. شاید بتوان گفت قیمت گذاری  دستوری مثل فرود آمدن تیری زهرآگین به 
پیکر اقتصاد  است و کارشناسان در خصوص مضرات آن متفق القول  هستند. قیمت 
گذاری دســتوری در کوتاه مدت می تواند  بــا کاهش موقتی قیمتها و رفع نگرانی 
مصــرف کننده  فرصتی در اختیار دولت قرار دهد تــا با بهبود فعلی  اوضاع، قیمت 
گذاری بازاری را به اقتصاد بازگرداند.  در میان مدت قیمت گذاری دستوری موجب 
از بیــن  رفتن فضای رقابتی، کاهش انگیزه تولید، کاهش  نوآوری و کاهش کیفیت 
در ارائه کالا خواهد شد و در  مقابل تولیدکنندگان برای افزایش فروش به تبلیغات 
 بیشــتر روی می آورند. اما تاثیرات قیمت گذاری در بلند  مدت موجب می شــود 
شرکتهای بیشــتری از گردونه  تولید خارج می شوند؛ زیرا وقتی که فضای رقابتی 
از  بین مــی رود تقاضای مصرف کننده از تنوع محصولات  کاهش یافته و روی یک 
کالای خاص و قدیمی متمرکز  می شود. با توجه به مضرات قیمت گذاری دستوری 
 دولت باید تعیین قیمتها را به بازار می ســپرد. وقتی که  قیمت گذاری آزاد باشد و 
بازار نرخ نهایی را مشــخص  کند تولیدکننده ها برای رقابت با هم به بازار وارد می 
 شوند و به دنبال آن عرضه بیشتر و قیمتها پایین تر  خواهد آمد و تولیدکننده برای 
فروش بیشتر به سمت  ارتقای کیفیت خواهد رفت. در واقع دولت با قیمت  گذاری 
دســتوری برخلاف علم اقتصاد شنا کرده و  موجب آسیب به بازار، مصرف کننده و 
تولیدکننده می  شــود. اقدام اشتباه دیگری که در اجرای طرح حذف ارز  ترجیحی 
صورت گرفت، حذف دهک ده از دریافت  یارانه بود. از آنجایی که با توجه به امکانات 
آماری  تشخیص قرار دادن خانواده ای در دهک ده اقدامی  سخت است، اشتباهات 
زیادی در این زمینه رخ داد  بسیاری از افرادی که نیازمند بودند به ناحق حذف و از 
 دریافت یارانه منع شدند و برعکس بسیاری از کسانی  که در طبقه مرفه قرار داشتند 
یارانــه دریافت کردند. اگر  دولت ســرمایه اجتماعی خود را تقویت می کرد و اقناع 
 ســازی افکارعمومی را به درستی و به موقع انجام  می داد و همچنین قیمت گذاری 
را به عهده بازار می  گذاشت و یارانه را به همه دهک ها اختصاص می داد  شاید این 
طرح یکی از بــی نقص ترین طرح های  اقتصادی و به معنای واقعی کلمه جراحی 

عمیق  اقتصادی نام می گرفت. 

ریزش 11هزار واحدی شاخص در تالار شیشه ای
   

بازار سرمایه هفته را با چراغ قرمز آغاز کرد  بطوریکه شاخص کل بورس بیش از ۱۱ هزار واحد  کاهش یافت . 
شــاخص کل بورس روز گذشته با ۱۱ هزار و ۱۱۰  واحد کاهش در رقم یک میلیون و ۵۵۳ هزار واحد  ایستاد، شاخص کل با معیار هم 
وزن هــم ۴۲۵۲ واحد  کاهش یافت و رقــم ۴۳۲ هزار و ۵۴۱ واحد را ثبت  کرد. در این بازار ۵۹۶ هزار معامله به ارزش ۵۷  هزار و ۳۳۹ 

میلیارد ریال انجام شد . 
فولاد مبارکه اصفهان، ایران خودرو، گروه مپنا، صنایع  پتروشیمی خلیج فارس، معدنی و صنعتی چادرملو و  سرمایه گذاری تامین اجتماعی نسبت به سایر 

نمادها  بیشترین تاثیر منفی و در مقابل پالایش نفت اصفهان  نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را روی  بورس گذاشتند . 
در آن سوی بازار سرمایه شاخص کل فرابورس ۹۰  واحد کاهش یافت و در رقم ۲۱ هزار و ۳۹۷ واحد  ایستاد. معامله گران این بازار ۳۶۲ هزار معامله انجام 
 دادند که ۳۰ هزار ۱۹۷ میلیارد ریال ارزش داشت. آهن  و فولاد غدیر ایرانیان، داروسازی دانا و تولید نیروی  برق دماوند نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر 
مثبت و  در مقابل سرمایه گذاری مالی سپهر صادرات، فولاد  هرمزگان جنوب، پلیمر آریاساسول و شرکت آهن و  فولاد ارفع نسبت به سایر نمادها بیشترین 

تاثیر منفی را  روی فرابورس گذاشتند. 

عضو هیات رئیسه مجلس خطاب به دولت : 

کنید کابینه را ترمیم 

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران
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صفحه 2

صفحه 3

صفحه 4

پایانی بر بیم ها
 و امیدهای بیماران نادر

بازار مسکن تا زمانی
 که صاحب ندارد

روالش همین است  

یارانه آب 
و اثرات آن برمصرف

با حکم رئیس مرکز رسانه و روابط عمومی
 مجمع »محمدرضا محمدیوسفی«

 مدیرکل رسانه مجمع تشخیص مصلحت نظام شد

نشست فوق العاده مجمع برای برنامه هفتم

درجلسه ای فوق العاده به ریاست آیت الله آملی لاریجانی؛
بررسی سیاست های کلی برنامه هفتم در صحن مجمع تشخیص کلید خورد
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سرمقاله

لزوم قرار گرفتن ساخت  و سازها زیر ذربین قانون؛لزوم قرار گرفتن ساخت  و سازها زیر ذربین قانون؛

 »متروپل«  »متروپل« آینه عبرت شودآینه عبرت شود

صفحه 7صفحه 6

محمد حسين فقيه علي آبادي  - شهردار جويبار

شهرداری جویبار در نظر دارد به استناد بند 11مصوبه شماره 49   شورای اسلامی 
شهر جویبار عملیات رفت و رب،نظافت معابر،رفیوژ،میادین،جداول،پلها و نگهداری و 
مراحل کاشت،نگهداری و آبیاری درختان و گلهای مصرفی در فضای سبز مربوط 
به شهر جویبار را )به صورت حجمی( به میزان اشاره در جدول ذیل در محدوده 
سطح شهر جویبار،از طریق مناقصه عمومی )از طریق سامانه ستاد( به پیمانکاران و 

شرکت های واجدالشرایط واگذارنماید.
مساحت /میزان برآوردیشرح کالاردیف

847624 متر مربع عملیات رفت و رب1

35455 متر مربعآبیاری و گلکاری فضای سبز2
برآورد اولیه انجام کار عملیات رفت ورب و نگهداری فضای سبز سالانه به مبلغ 

181/821/103/234 ریال می باشد.
1-تاریخ دریافت اسناد مناقصه : تا لغایت 1401/03/16

2- شرکت کنندگان می بایستی دارای صلاحیت خدمات عمومی از اداره تعاون،کارو 
رفاه اجتماعی استان    مازندران و فرم ثبت نام مالیات بر ارزش افزوده بر اساس اسناد 

مناقصه را دارا باشند.
ازتاریخ 1401/03/16 لغایت     3-تاریخ تحویل پیشنهادات اسناد مناقصه: 

 1401/03/26
مورخ  شنبه   روز  ساعت 14:30  راس   : مناقصه  اسناد  بازگشایي  4-تاریخ 

1401/03/28 باحضور اعضاي عالي كمسیون معاملات مي باشد.
5- شهرداري در رد یا قبول یك یا كلیه پیشنهادات مختار ومجاز مي باشد.

6- سایر اطلاعات در اسناد مناقصه درج مي گردد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/03/02 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/03/09

آگهی مناقصه عموميآگهی مناقصه عمومي
شناسه آگهی : 1321482

نوبت دوم
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رئیس مجمع نمایندگان استان سمنان تصریح 
کرد :  روابط خوب ایران به عنوان ستون جبهه 
مقاومت،   دمشق و مســکو قطعاً موجب فشار 

بیشتری بر رژیم  صهیونیستی خواهد شد . 
اردشــیر مطهری با اشاره به اقدامات مذبوحانه 
 اســرائیلی های غاصب گفت: موضع جمهوری 
اســلامی  ایران با با رژیم صهیونیستی در همه 
ابعاد ماننــد ابتدای  انقلاب اســت و این رژیم 
جعلی باید بداند  که نگاه ما به  این غده سرطانی 
همــان فرمایش امام راحل اســت که  فرمودند 

»اسرائیل باید از روی زمین محو شود ».  
نماینده مــردم گرمســار و آرادان در مجلس 
شورای  اســلامی ادامه داد: اعلام حمایت مکرر 
مقــام معظم  رهبــری مبنی بــر حمایت همه 
جانبه ایران از جبهــه  مقاومت را مایه دلگرمی 
و امیــدواری جبهه مقاومت  دانســت و گفت: 
فلســطین به عنــوان پاره تن اســلام و جبهه 

 مقاومــت به عنوان خط مقدم مبــارزه با رژیم 
صهیونیستی  و اســتکبار همیشه مورد توجه و 

پشتیبانی ایران خواهند  بود  . 
مطهری سفر بشار اســد رئیس جمهور سوریه 
به تهــران  و دیدار با مقامات ارشــد جمهوری 
اسلامی، از جمله  رهبر معظم انقلاب و آیت الله 
رئیسی را گویای روابط  مستحکم ایران با سوریه 
به عنوان تنها کشور عربی  ثابت قدم در مبارزه با 
رژیم صهیونیستی قلمداد که  دوشادوش جبهه 
مقاومت در برابر رژیم جعلی اسرائیل  ایستادگی 

می کند  . 
نماینده گرمســار و آرادان در مجلس شــورای 
اسلامی  افزود: مجهز شــدن جبهه مقاومت به 
موشــک های نقطه  زن ، پهباد و آبدیده شــدن 
رزمنــدگان حزب الله در جنگ  بــا داعش نیز 
حکایت دیگری است که وحشت  صهیونیست ها 

را تشدید نموده است .  

   مطهری گفت: علاوه بر این رخ دادها،  تیرگی 
روابط  روســیه بــا صهیونیســت ها در موضوع 
اوکراین و ســفر  هیئتی از حماس به مســکو و 
چراغ ســبز روسیه به جبهه  مقاومت نکته مهم 
دیگری اســت که دریوزگی  صهیونیســت ها را 

شدت بخشیده است  .  
رئیس مجمع نمایندگان استان سمنان تصریح 
کرد :  روابط خوب ایران به عنوان ستون جبهه 
مقاومت،   دمشق و مســکو قطعاً موجب فشار 

بیشتری بر رژیم  صهیونیستی خواهد شد . 
وی با اشــاره به رونمایی پهباد جنین توســط 
رزمنــدگان  جبهــه مقاومت افزود: اســراییل 
به عنــوان یک پادگان  تروریســتی علیه ملّت 
فلسطین و دیگر ملّت های مسلمان  اماج حملات 
جبهه مقاومت اســت و جبهه مقاومت با همه 
 توان همه جای جای این پادگان تروریستی را 
مورد  حمله قرار خواهند داد و تار و پود اسرائیل 

غاصب را  در هم خواهند پیچید . 
وی افزود: از منظر برخی تحلیل گران سیاسی، 
 مجموعه این مباحث گویای این واقعیت است 
که  ایران  به عنوان میدان محور مقاومت و چین 
و  روســیه با هم  هماهنگ شــده اند که مسلما 
شرایط سختی برای اسرائیل  رقم خواهد خورد 
کــه تلاش های مذبوحانه آن هــا در این  روزها 

گویای این واقعیت است .  

  مطهــری در پایان گفت: رژیم صهیونیســتی 
بایــد باور  کند که هر روز بیش از پیش به خط 
پایان نزدیک می  شــود و آرزوی دیرینه خیلی 
از مجاهــدان که بــرای  رویارویی با اســرائیل 
لحظه شــماری می کنند فرا خواهد  رســید و  
صهیونیست ها با جهنمی از گلوله ها و  موشک ها 

مواجه خواهند شد. 

نماینده مردم چابهار در مجلس : 

شاهد تورم قانون در کشور هستیم
نماینده مردم چابهار در مجلس گفت: در کشور ما بیش  از ۱۱ هزار عنوان قانونی 

وجود دارد که باید  قانون گذاری کاهش یابد و نظارت مقدم بر آن شود . 
معین الدین سعیدی، نماینده مردم چابهار در مجلس  گفت: در کشور ما بیش 
از ۱۱ هــزار عنوان قانونی  وجود دارد که باید قانون گذاری کاهش یابد و نظارت 

 مقدم بر آن شود. 
نماینده مردم چابهار در مجلس با اشــاره به اقدامات  مجلس یازدهم،گفت: این 

مجلس بــه خوبی به موضوع  محرومیت زدایی ورود کرد. مجلس ردیف بودجه 
 مشخصی برای حوزه محرومیت زدایی در نظر گرفت  که اثر مثبت خود را روی 

پروژه های مهمی چون  پروژه آب در مناطق محروم کشور گذاشته است . 
وی بیــان کرد: مجلــس یازدهم بازدیدهای میدانی را بــه  طور دقیق و مرتب 
پیگیری کرد. رئیس و اعضای  هیئت رئیســه مجلس به طور مرتب بازدیدهای 
میدانی را  در دســتور کار خود قرار دادند و این بازدیدهای میدانی  و سفرهای 
اســتانی نمایندگان در اتخاذ رویکردهایی که  منجر به کاهش مشکلات مردم 

شود، تأثیرات بسزایی  داشته است . 
نماینده مردم چابهار در مجلس شــورای اســلامی تصریح  کرد: مجلس تلاش 
بســیار زیاد در حوزه تقنینی می کند،  در حالی که مقام معظم رهبری فرمودند 
که مجلس باید  شــئون نظارتی خود را هم تقویت کند. ما همچنان شاهد  این 

مســئله هستیم که برخی از نمایندگان تلاش مستمری  برای تدوین طرح های 
مختلف دارند که مجلس باید از  طرح محوری فاصله بگیرد و لایحه محور شود . 
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی گفت:  مجلس یازدهم نسبت 
به بسیاری از مجالس قبلی از  جنبه نظارتی اقدامات قابل قبولی داشته است و 
کارنامه  خوبی دارد. بنده معتقدم که فقط تورم قانون یکی از  نقاط ضعف مجلس 

است که باید مرتفع شود . 
سعیدی با بیان اینکه در کشور فرانسه که مهد قانون  است، ۲۵۰۰ عنوان قانون 
وجود دارد اما در کشــور ما  بیش از ۱۱ هزار عنوان قانونی داریم، اظهار داشت: 
 امیدوارم که در دو ســال آینده مجلس یازدهم تا حدی  قانون گذاری را کاهش 
دهد و فقط در حوزه های بســیار  مهم قانــون وضع کند و بحث های نظارتی را 

مقدم بر  قانون گذاری کند. 

:مجلسملیامنیتکمیسیونسخنگوی

ایران قدرتمندترین کشور منطقه است

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس با اشــاره به  رونمایی از پایگاه 
فوق ســری مملــو از تجهیزات پهپــادی  ارتش، گفت: ایــران به برکت 
پیشــرفت های صنعت و  تفکر دفاعی به یکی از قدرت های بزرگ دنیا و 
 قدرتمندترین کشور منطقه تبدیل شده است البته همه این  دستاوردها 

برای بازدارندگی و دفاع است . 
محمود عباس زاده مشــکینی، با اشاره به رونمایی  عمومی از پایگاه فوق 
ســری پهپادی ارتش جمهوری  اســلامی ایران، گفــت: توانایی دفاعی 
جمهوری اســلامی  ایران از حیث ســخت افزار و نرم افزار و همچنین از 
 نظر بومی بودن در شــرایط کم نظیری قرار دارد. به  برکت پیشــرفت ها 
در صنعــت دفاعی و تفکر دفاعی،  جمهوری اســلامی ایــران به یکی از 
قدرت های بزرگ  دنیا، قابل توجه و قدرتمندترین کشــور منطقه تبدیل 

شده  است . 
سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس  شورای 
اســلامی، افزود: ایران یک بازیگر مهم بین  المللی و قدرت فرامنطقه ای 
اســت و ارتش جمهوری  اسلامی ایران در این کشور جایگاه ارزشمندی 
دارد.  تجربه 8 سال جنگ تحمیلی و بهره گیری از  ظرفیت های دانشگاهی 
و پژوهشی و وجود نیروهای کم  ادعا و پرکار ارتش در حوزه صنایع دفاعی 
موجب شده  تا شاهد دستاوردهای بسیار ارزشمند و افتخار آفرینی  در این 
حوزه باشیم . وی در ادامه اظهار کرد: پهپاد در صنعت دفاعی  نشانگر یک 
شــرایط فوق پیشرفته در توسعه صنعت  دفاعی است و کشورهای بسیار 
معــدودی از این  تکنولوژی و علم آن برخوردارند و ایران در هر دو  بخش 
توانایی بالایی دارد و هر روز نسبت به روز قبل  از سیستم های پیشرفته 
با بُرد بیشتر و کاراتر رونمایی  می کند . عباس زاده مشکینی تصریح کرد: 
البته باید توجه داشت  که همه دستاوردهای جمهوری اسلامی ایران در 
حوزه  دفاع برای بازدارندگی و دفاع است چراکه جمهوری  اسلامی ایران 
یکی از مولفه های موثر حفاظت از امینت  و صلح در منطقه بشمار می آید. 

عمان: 

هرگز به توافق های عادی سازی
 روابط با  اسرائیل نمی پیوندیم

وزیر خارجه عمان اعلام کرد که کشــورش هرگز وارد  مرحله توافق های 
عادی سازی روابط با رژیم  صهیونیستی نخواهد شد . 

بدر البوســعیدی، وزیر خارجه عمــان در جریان گفت وگــو  با روزنامه 
فرانســوی »لوفیگارو«، خاطرنشان کرد که  کشورش اولین کشور حاشیه 
خلیج فارس بود که از  صلح میان فلسطینیان و اسرائیلی ها از زمان امضای 

 توافق کمپ دیوید در سال ۱۹۷۹ حمایت کرد . 
البوسعیدی در ادامه تأکید کرد، مسقط هرگز به  توافق های عادی سازی 
روابط با رژیم صهیونیســتی  نخواهد پیوســت؛ زیرا که آن طرح هایی را 

ترجیح  می دهد که از ملت فلسطین حمایت می کند . 
وزیر خارجه عمان همچنین اظهار کرد که هرگونه  موفقیت در توافق های 
ابراهیم باید بر اســاس راهکار  تشکیل "دو کشوری" باشد و منجر به یک 

حل  و فصل  نهایی، همیشگی و عادلانه برای مسأله فلسطین شود . 
وی در خصوص پرونده هســته ای ایران، وجود مذاکرات  محرمانه میان 
عمان،ایران و آمریکا را تایید نکرد اما  تصریح کرد که دســتیابی به توافق 

جدید به نفع  خاورمیانه و جهان خواهد بود . 
وزیر خارجه عمــان در پایان گفت، آمریکا در حال  تغییر آرایش  صفوف 

نیروهای خود در خاورمیانه است  و از منطقه خارج نخواهد شد . 
 ۱۵ سپتامبر ۲۰۲۰ امارات و بحرین توافقنامه عادی  سازی روابط با رژیم 
صهیونیستی را در کاخ سفید با  مشارکت دونالد ترامپ رئیس جمهوری 

سابق آمریکا  امضا کردند. 

سیاسی

خبر

عضو هیئت رئیســه مجلــس گفت: هیئت 
رئیسه از  نمایندگان خواست برای استیضاح 
صبر کنند شــاید  رئیس جمهــور خودش 
کابینــه را ترمیم کند، البتــه این  دولت با 
دولت قبل قابل قیاس نیســت اما انتظار ما 

بیشتر  است . 
احمد امیرآبادی عضو هیات رئیسه مجلس 
شــورای  اســلامی در برنامه جهــان آرا با 
موضوع بررسی عملکرد  دوساله نمایندگان 
یازدهمیــن دوره مجلس گفت: گاهی  یک 
وزیــر یا نماینده که هر کدام اهل شــهر و 
استانی  هســتند، تمایل دارند برای همان 
شهر و استان هم کاری  انجام دهند و برای 
دوره بعد هــم رأی بگیرند؛ وقتی این  نگاه 
حاکم باشــد در نظام بودجه ریزی با تحول 

مواجه  نخواهیم شد . 
وی ضمن انتقاد از برخی خصوصی سازی های 
غلط  تاکید کرد: در بحث خصوصی ســازی ، 
به عنــوان مثال  یک واحد پتروشــیمی را 
از وزارت نفت که متخصص  همان مســئله 
اســت می گیرند و به یــک وزارتخانه غیر 
 مرتبــط می دهند؛ تا روند حاکم این چنین 
باشــد، تأمین   ۱۳۰ هزار میلیارد تومان از 
محل فروش امــوال تملیکی  دولت، محقق 

نمی شود . 
نمایندگان  اینکه  امیرآبادی تصریح کــرد: 
مجلس احســاس  تکلیف کردند که کمک 
کنند و یک دولت انقلابــی روی  کار بیاید 
و مجلــس و دولــت برای حل مشــکلات 
هماهنــگ  شــوند، خوب اســت؛ ولی اگر 

ســبب شــود بحث نظارتی  نمایندگان زیر 
ســوال برود خوب نیســت. قبول ندارم که 

 نمایندگان با دولت تعارف دارند . 
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
ضمن اشــاره  به موضوع اصلاح سیاســت 
ارز دولتــی بیان کــرد: در  قانون حذف ارز 
ترجیحــی، اختیاراتی را بــه دولت داده ایم 
 ولی در نهایت نمایندگان مســئولیت این 
مصوبه را باید  بپذیرند. این طور نیســت که 
اگر وزیری در اجرای قانون  عملکرد خوبی 
نداشــته باشــد و حقوق مردم ضایع شود، 

 نمایندگان ساکت بنشینند بلکه وارد میدان 
می شوند . 

وی ضمن اشــاره به عملکرد دولت یادآور 
شــد: به نظرم  لازم است ســه چهار وزیر، 
یک معــاون و چند اســتاندار  تغییر کنند، 
چون حدود یک ســال زمان برای نشــان 
دادن  عملکــرد کافــی بوده اســت. هیئت 
رئیســه مجلس از  نمایندگان خواست برای 
شــاید  رئیس جمهور  کنند  استیضاح صبر 
بخواهــد خــودش کابینــه را ترمیم کند. 
ارتباطات  وزیر  عملکــرد  روی   نمایندگان، 

حرف دارند  گرچه این دولت با دولت قبلی 
قابل مقایسه نیست ولی  انتظار ما هم بیشتر 

است . 
امیرآبادی در رابطه با طرح شفافیت گفت: 
بنده جزء  نویســندگان طرح اولیه شفافیت 
بودم و اولین نفر هم  محمدباقر قالیباف آن 
را امضا کرد. البتــه برخی مخالفان  دلایلی 
داشــتند اما آنهــا مخالف اصل شــفافیت 
نبودند.  معتقدم اصل بر شــفافیت است و 
بقیه فرع اســت. طرح  شــفافیت قوای سه 
گانــه نیاز به ۵۰+۱ رأی دارد نه دو  ســوم 

نمایندگان ! 
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد:  مقرر شــده که در امور صنفی، 
مجلــس ابتــدا رأی گیــری  کند کــه آیا 
می خواهد دربــاره آن مســئله رأی گیری 
شــفافی  داشته باشد یا نه که رأی در مورد 
اول، شــفاف خواهــد  بود یعنی مشــخص 
می شــود کدام نماینــدگان موافق و کدام 

 مخالف شفافیت هستند . 
وی در ادامــه ضمــن اشــاره بــه حقوق 
نماینــدگان مجلــس  تاکید کــرد: حقوق 
نماینــدگان مجلــس در حــال حاضر ۱۸ 
 میلیون تومان اســت ولــی آنچه به عنوان 
دفتر و نیروها  دریافت می کنند جزء حقوق 
محسوب نمی شــود چون باید  عین همان 
را هزینــه کنند. برخی نماینــدگان از این 
محل  صرفه جویی کرده و کارت های کمک 

معیشتی به برخی  مراجعان می دهند . 
پایان ضمن اشــاره  امیرآبادی فراهانی در 
به عملکرد  زاکانــی در مرکز پژوهش های 
مجلس گفت: آقــای زاکانی  کارهایی را در 
مرکز پژوهش ها شــروع و سپس رها  کرد 
و رهاشــدگی آثار زیان بــاری برای مرکز 
پژوهش ها  به دنبال داشــت، مثل افزایش 
نیروهــا و تغییر ســاختار  بــدون تصویب 
هیئــت امنا. من خود یک بــار به تغییرات 
 بدون تصویــب اعتراض کــردم. امروز نیز 
آقای  نگاهداری هنوز نتوانسته است که این 

وضعیت به وجود  آمده را اصلاح کند. 

عضو هیات رئیسه مجلس خطاب به دولت : 

کابینه را ترمیم کنید

رئیس مجمع نمایندگان استان سمنان : 

اسرائیل هر روز بیشتر به خط پایان نزدیک می شود

رئیــس کمیتــه روابط 
کمیســیون  خارجــی 
امنیت ملی و  سیاســت 
شورای  مجلس  خارجی 
اســلامی گفت: فناوری 
ایران  برای  ای   هســته 
یک ضرورت است و در 
عین  حال هیچ کشوری 
جمهوری  انــدازه  بــه 
اسلامی ایران  درب های 
خود را بــه روی آژانس 
انرژی  اتمی  المللی  بین 

باز نگذاشته است . 
رئیس  گلــرو  عبــاس 
خارجی  روابط  کمیتــه 
کمیسیون امنیت  ملی و 
سیاست خارجی مجلس 
شــورای اسلامی هشتم 
 خــرداد ماه بــا جمعی 
دانشــجویان مرکــز  از 

و  مطالعــات  راهبردی 
بین الملل اسپانیا دیدار 

و گفتگو کرد . 
گلــرو در ابتــدای این 
دیــدار روابط جمهوری 
اسپانیا  با  اسلامی  ایران 
را از دیرباز خوب و روبه 
رشــد  توصیــف کرد و 
کشور  دو  روابط  گفت:" 
در زمینــه های  مختلف 
بــر مبنــای احتــرام و 
منافــع متقابــل بوده و 
گســترش  با   امیدواریم 
مناسبات  بیشتر  هرچه 
بیــن مجالــس  ایران و 
اسپانیا روابط و همکاری 
های فیمابیــن بیش از 

 پیش تقویت شود  . 
رئیــس کمیتــه روابط 
کمیســیون  خارجــی 

مجلس  ملــی  امنیــت 
 بــا بیان اینکــه یکی از 
خارجی  سیاست  اصول 
ایران  جمهوری  اسلامی 
تداوم همکاری و توسعه 
روابط با همه  کشورهای 
دنیــا اســت ضــرورت 
همکاریهــای  تقویــت 
برای   فیمابین دو کشور 
ایجاد ثبــات، آرامش و 
دستیابی  به صلح جهانی 
را مــورد تاکید قرار داد 
و گفــت: زمینــه  ها و 
ظرفیت هــای فراوانــی 
برای توسعه همکاری ها 
در  زمینــه های مختلف 
وجود دارد که باید از آن 
بهره برد و  این همکاری 
تقویت  را  های مشترک 

کرد ." 

رییــس کمیتــه روابط 
کمیســیون  خارجــی 
امنیت ملی و  سیاســت 
شورای  مجلس  خارجی 
اینکه  بیان  با  اســلامی 
برای  ای  هسته   فناوری 
ایــران یک ضرورت و از 
ماست،  حقوق  مســلم 
گفــت: "فعالیــت های 
ما در زمینه هســته ای 
 بســیار شــفاف بوده و 
هیچ کشــوری به اندازه 
ایران  جمهوری  اسلامی 
درب هــای خــود را به 
روی آژانس بین  المللی 
انرژی اتمی باز نگذاشته 
بر اساس پروتکل  است. 
 الحاقــی دوربیــن های 
آژانــس تمــام فعالیت 
هــای مــا را رصد  می 

کند ". 
رهبــر  افــزود:  وی 
ایران  اسلامی  جمهوری 
صراحتاً در  فتوای خود، 
تولید سلاح هسته ای را 
خلاف شرع دانسته  و بر 
کارگیری  به  ممنوعیت 
ســلاح هــای کشــتار 

جمعی  تاکید داشتند  . 

زمینی  نیــروی  فرمانده 
ارتش بــا تأکید بر مجهز 
شدن  نیروی زمینی ارتش 
به تسلیحات و سلاح های 
روز و  کارآمــد گفت: این 
نیرو به تجهیزات دورزن، 
دقیــق زن،  هوشــمند و 
شــدن  شــبکه  قابلیت 

مجهز شده است . 
امیر ســرتیپ »کیومرث 
فرمانــده  حیــدری« 
نیــروی زمینی  ارتش در 
گردهمایی  شانزدهمین 
فرماندهــان یگان هــای 
 نیــروی زمینی و تمامی 
فرماندهــان یگان هــای 
اراشد  عمده و  مستقل و 
روحانیون در ســتاد این 
نیرو برگزار  شــد، گفت: 
و  اصلــی  راهبرد هــای 
اساســی حاکم بر نیروی 
 زمینــی ارتش در ســه 
ولایت محــوری،  اصــل 
و   عدالت محــوری 
حاکم  شایسته ســالاری 
شــده اســت و این  سه 
اصــول به عنوان ســنگ 
بنــای محکــم و اصلی 
 جهت گیــری فرماندهان 
در تمامــی اقدامــات و 
 مأموریت هــای این نیرو 

بوده کــه ولایت محوری 
اولویــت  مهــم اصــول 

فرماندهی است . 
وی تأکیــد کرد: در کنار 
در  فرماندهــی  اصــول 
ارتش  نیــروی  زمینــی 
۳۰ طرح لبیــک یا امام 
خامنه ای عزیز را  به عنوان 
که  فرماندهــی  فــروع 
به  جامع الاطراف  نگاهی 
موجب  که   مؤلفه هایــی 
تعالــی و رشــد نزاجــا 
می شود،  طراحی و تدوین 
موارد  تمامی  تا  کرده ایم 
منتســب به  رســیدگی 
نیروی  مجموعه  در  امور 
این  بــا  ارتش  زمینــی 
 طرح ها بــه منصه ظهور 

برسد . 
فرمانــده نزاجــا تصریح 
کــرد: از بیــن تمامــی 

طرح ها،  طرح های »لبیک 
یــک« با هــدف تغیییر 
در  ماهیّــت  تحــول  و 
زمینی  نیروی  یگان های 
»لبیک  طــرح  ارتــش، 
با هــدف جایگزین   دو« 
با  تســلیحاتی  کــردن 
چهــار ویژگــی  دورزن، 
دقیــق زن، هوشــمند و 
به  داشتن  شبکه  قابلیت 
 جای تســلیحات کنونی 
متناسب با ساختار جدید 
نزاجــا و  طــرح »لبیک 
ســه« با هــدف زدودن 
کهنگــی از چهره هــای 
 اماکن در سطح پادگان ها 
و خانه هــای ســازمانی، 
احداث  منازل ســازمانی 
الهی  تکلیفی  شخصی  و 
در نیــروی  زمینی ارتش 

است . 

زمینی  نیــروی  فرمانده 
ارتش خاطرنشان کرد: در 
ارتش  اسلام، یک فرمانده 
باید در ســه نقش ظاهر 
نقش  اولین  نقش،  شود؛ 
فرماندهی نظامی اســت 
که باید عزل و نصب  کند، 
دستور جنگ صادر کند و 
برنامه ریزی نظامی  داشته 
باشــد؛ نقش دوم، نقش 
یک پدر بــرای مجموعه 
 خــود اســت و از روزی 
که فرمانده شــد باید به 
مثل  خود   زیرمجموعــه 
فرزندان خود رســیدگی 
کند؛ نقش  ســوم، نقش 
یک  و  اســت  رهبــری 
به فکر دنیا  باید  فرمانده 
 و آخــرت کارکنان خود 

هم باشد . 

رئیس کمیته روابط خارجی کمیسیون امنیت ملی؛

فنآوری هسته ای برای ایران یک ضرورت است
فرمانده نیروی زمینی ارتش: 

ولایت محوری اولویت مهم اصول فرماندهی است

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقــای علی عزیــزی راد بــا وکالت آقای مهــدی خیرمندی دارنده شناســنامه شــماره 
4061175556 متولد   1379 به شرح دادخواست به کلاسه  140136920000342151  
از این شــورا درخواست گواهی حصر  وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان سهیلا 
عزیزی خواه به شناســنامه شماره 2991 متولد   1353 در تاریخ 06 /1401/02 در اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر  است به :  
 1 – حدیث عزیزی راد دارنده شناســنامه شــماره 4850056369  متولد 1370/12/03 

فرزند متوفی
 2 – نسیم عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4850085539  متولد 1372/04/18  فرزند 

متوفی  
 3 – امیررضا عزیزی راد دارنده شناســنامه شــماره 4061017624  متولد 1376/12/11 

فرزند متوفی
 4 – علی عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4061175556  متولد 1379/03/02  فرزند 

متوفی
 5 – عارف عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4061858361  متولد 1388/01/26  فرزند 

متوفی  
 6 – زهرا عزیزی راد دارنده شناســنامه شماره 4060835366  متولد 1374/09/26 فرزند 

متوفی
 7 – نگار عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4061539949  متولد 1384/05/19  فرزند 

متوفی  و لا  غیر
اینک شورا با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کس  اعتراضی دارد یا وصیت نامه ای از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت     

یک ماه به این  شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .  
علی فتحی  

رئیس شعبه یک شورای حل اختلاف شهرستان پلدختر  

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقــای علی عزیــزی راد بــا وکالت آقای مهــدی خیرمندی دارنده شناســنامه شــماره 
4061175556 متولد   1379 به شرح دادخواست به کلاسه  140136920000342083  
از این شــورا درخواست گواهی حصر  وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان عرفان 
عزیزی راد به شناســنامه شماره 4061858378  متولد 1388 در تاریخ 06 /1401/02 در 

اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم  منحصر است به :  
 1 – حدیث عزیزی راد دارنده شناســنامه شــماره 4850056369  متولد 1370/12/03 

فرزند متوفی
 2 – نسیم عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4850085539  متولد 1372/04/18  فرزند 

متوفی  
 3 – امیررضا عزیزی راد دارنده شناســنامه شــماره 4061017624  متولد 1376/12/11 

فرزند متوفی
 4 – علی عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4061175556  متولد 1379/03/02  فرزند 

متوفی
 5 – عارف عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4061858361  متولد 1388/01/26  فرزند 

متوفی  
 6 – زهرا عزیزی راد دارنده شناســنامه شماره 4060835366  متولد 1374/09/26 فرزند 

متوفی
 7 – نگار عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4061539949  متولد 1384/05/19  فرزند 

متوفی  و لا  غیر
اینک شورا با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کس  اعتراضی دارد یا وصیت نامه ای از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت     

یک ماه به این  شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .  
علی فتحی  

رئیس شعبه یک شورای حل اختلاف شهرستان پلدختر  
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تنها ســه هفته دیگر تا شروع فصل 
تابســتان یا فصــل اجاره مســکن 
باقیست، اما شــواهد حکایت از این 
دارد  که همچنان، بازار در این حوزه 
آشفته است . علیرغم وعده های دولت 
ســیزدهم در خصــوص نظــم دادن 
به  بازار مســکن، قاطعانــه می توان 
گفت نــه بازار خرید مســکن بهبود 
پیدا کرده و نه اجاره . اقبال شــاکری، 
عضو  کمیســیون عمران مجلس در 
همین خصــوص به اقتصاد۲۴ گفت: 
بازار مســکن تا موقعــی که صاحب 
نــدارد،  روالش همین اســت و باید 
شاهد افزایش قیمت ها در این حوزه 
باشــیم . وی افزود: بازار مسکن، تنها 
اجاره و  یا ســاخت مســکن نیست؛ 
ودیعه مســکن، مالیات بر خانه های 
خالی، پرداخت تســهیلات توســط 
بانک هــا، قیمت  مصالح ســاختمانی 
و... را هم بایــد در این حوزه مدنظر 
قرار داد که متاسفانه، این بخش ها با 
زیرا  نیست،  روبرو  مدیریت  یکپارچه 
متولی آن مشخص نمی باشد . نماینده 
تهــران تصریح کــرد: جــدا از هم 
بــودن  مدیریت بخش هــای مختلف 
بازار مســکن، فاجعه کنونی را به بار 
آورده اســت. سوال من این است که 
نقش  شــورای عالی مسکن چیست؟ 

مگر غیر از این اســت که کنشگران 
حوزه مســکن باید در این تشکیلات 
 حضور داشــته باشند؟شاکری اظهار 
داشت: شــورای عالی مسکن باید در 
باشــد  تعیین کننده  تصمیم گیری ها 
و  این هویت را باید شــخص رییس 
جمهور به این مجموعه بدهد. وقتی 
نقشــه راه معلوم و متولی مشــخص 
 باشد، نگاه به طور مثال به وزیر صمت 
می توان گفت برای هماهنگی قیمت 
سیمان هماهنگی لازم را  صورت دهد 
یا بانک مرکزی برای سیاست گذاری 
در پرداخت تسهیلات، چه بکند . عضو 
کمیسیون عمران  مجلس یادآور شد: 
هشت ســال، بازار مسکن رها بود و 
این ضربه بزرگی بــه این حوزه وارد 

کرد. در بین  سال های ۸۹ تا ۹۳، ۱.۵ 
واحد مســکن مهر تحویل مردم شد 
که در نوع خود، کار شایسته ای بود، 
اما در  هشــت ســال دولت قبل، کار 
با اشــاره  خاصی صورت نگرفت . وی 
به اینکــه باید قانون خوب نوشــت 
و از  طرفــی، قانــون ضمانت اجرایی 
اگر مستاجری  باشــد، گفت:  داشته 
را عقد کرد،  قــراردادی  پیش نویس 
بتواند حداکثر  بانکی  باید  سیســتم 
تا ۱۰ روز مبلغ ودیعه مســکن را در 
اختیارش قرار دهد وگرنه اجاره فرد 
 باطل می شــود و عملًا هیچ خدمتی 
به مســتاجر نشده اســت. حال اگر 
این اتفاق افتاد، باید معلوم باشد که 
چه  کســی پاسخگوست، زیرا اجرای 

قانون اســت که نظم را به این بازار 
برمی گرداند . نماینــده تهــران افزود: 
 منابع لازم برای پرداخت تســهیلات 
در حــوزه مســکن وجــود دارد و 
همه منابع این مســائل در شــورای 
عالی  مســکن دیده و تصویب شــده 
اســت، اما مردم ما در اجرای قانون 
مشــکل دارنــد. اگر مدیــر قوی در 
راس کار  باشــد، آنگاه اگر سیســتم 
بانکــی همکاری نکــرد، مدیران آن 
مجموعه هــا را بــه خــط می کند تا 
کار مردم را راه  بیاندازند . شــاکری در 
ادامه بیان کرد: حاکمیت باید هرچه 
ســریع تر در حوزه بازار مسکن وارد 
گود شــود و  نمی شــود دست روی 
دست گذاشت. به طور مثال اگر گفته 
شد که صاحب خانه حق ندارد اجاره 
را بیــش از   ۲۵ درصد افزایش دهد، 
بایــد ضمانت اجری آن هم باشــد، 
از قانون، مستاجر  وگرنه عدم تمکین 
را به  دردســر می اندازد . وی با اشاره 
به اینکه برخی تصمیمات کنونی در 
حوزه مسکن، کوتاه مدت است، گفت: 
 به طور مثال، اینکه صاحب خانه بیش 
از ۲۵ درصــد اجاره بهــا را افزایش 
ندهد، مُســکن اســت و ساخت  یک 
میلیون مســکن در ســال است که 
می تواند به طور ریشــه ای بحران در 

این حوزه را برطرف کند .    

طبق آمار ها بیشترین حوادث کار مربوط 
به کارگران ساختمانی است، حوادثی که 
منجر به فوت کارگر  شده یا برای همیشه 
او را زمین گیــر می کند . اصــلاح ماده ۵ 
قانــون بیمه کارگران ســاختمانی از آذر 
سال ۹۹  در دســتور کار مجلس شورای 
اسلامی قرار دارد و هنوز به نتیجه نرسیده 
اســت . در حال حاضر بر اســاس  ماده ۵ 

قانون تامین اجتماعی، این سازمان مکلف 
اســت با دریافت هفت درصد )۷%( حق 
بیمه ســهم بیمه  شده )از کارگر( و پانزده 
درصــد )۱۵%( مجموع عــوارض صدور 
پروانه )از مالک( نســبت به تداوم  پوشش 
اقدام  تمــام کارگران ســاختمانی  بیمه 
کنــد. در صورت عدم تامیــن منابع لازم 
جهت گسترش پوشش  بیمه ای کارگران 

با تصویب هیات وزیران، افزایش ســقف 
مجموع عوارض تا بیســت درصد )%۲۰( 
 بلامانع است . موسوی، مدیرعامل سازمان 
تامین اجتماعی ســال قبل گفته بود که 
آسیب های شغلی کارگران  ساختمانی به 
لحاظ حوادث، بیماری ها و ازکارافتادگی، 
دغدغــه مشــترک نماینــدگان مجلس 
شورای اسلامی و  سازمان تامین اجتماعی 

اســت و با تصویب نهایی اصلاحیه ماده 
۵ بیمه اجتماعی کارگران ساختمانی در 
 مجلس، امکان پوشــش بیمــه ای تمامی 
واجدان شرایط بیمه کارگران ساختمانی 
فراهم می شود . رئیس  کمیسیون اجتماعی 
مجلس گفت: کلیات طرح اصلاح ماده ۵ 
قانون بیمه تامیــن اجتماعی  رأی گرفته 
اســت و  جزئیات آن را هم در کمیسیون 
اجتماعی بررســی شده اســت  . به گفته 
ولی اســماعیلی، در کشور نزدیک به  یک 
میلیون و ۳۰۰ هــزار نفر کارگر فصلی و 
ساختمانی داریم که ۴۰۰ هزار نفر آن ها 

دارای بیمه و بقیه  بیمه ندارند . 

ا قتصادی

افزایش ۱۰ درصدی حقوق
 با گرانی ها تناسبی ندارد

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ضمن ابراز نگرانی از عدم 
تناســب هزینه های خانوار با  درآمدهای آنها، گفت: مجلس از هر 
اقدامی که به تقویت حقوق کارمندان و بازنشستگان منجر می شود، 
 حمایت می کند . ســید مهدی فرشادان با بیان اینکه بدیهی است، 
رســیدگی جدی به وضعیت اقتصادی مــردم  باید یکی از اولویت 
های اصلی دولت باشد، گفت: وضعیت هزینه های خانوار با درآمدها 
تناسبی ندارد،  باید بین افزایش حقوق کارمندان و بازنشسستگان 
و نرخ تورم، تناســبی باشد بطور مثال افزایش   10درصدی حقوق 
با تورم 40 درصدی به معنای کاهش قدرت خرید مردم است . وی 
افزود: کارمندان و  بازنشستگان در سال جدید هر روز می شنوند، 
قیمت اقلام خوراکی، نرخ خدمات حمل و نقل و...  تا  مواد شوینده 
با افزایش 20 الی 40 درصدی و حتی بیشــتر روبرو می شود و در 
مقابل میزان حقوق  دریافتی شــان تا پایان سال حدود همان 10 
درصد افزایش می یابد، این موضوع قابل تامل اســت. چرا که  این 
روند تامین معیشت اکثر خانوارها را با دشواری روبرو می کند . وی 
تاکیــد کرد: امیداورم دولت  راهکاری را اتخاذ کند چرا که افزایش 
10 درصدی حقوق بازنشســتگان و کارمندان با میزان گرانی ها 

 تناسبی ندارد . 

همگنصنایعانجمنمدیرههیاتبادیداردرصمتوزیر
:کردتاکیدسازیقطعه

شرط اول و اصلی واگذاری سهام  
خودروسازان؛ اهلیت خریداران

وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن اشــاره به انجام بررســی ها و 
برنامه ریزی ها در واگذاری ســهام دو  خودروساز کشور، از تدوین 
سندی در نهایت امر در این رابطه خبر داد که براساس آن اهلیت، 
توانائی،  تخصص و تعهد خریداران این ســهام به عنوان مهمترین 
شــرط در نظر گرفته خواهد شد  . ســیدرضا  فاطمی امین  ضمن 
تاکید بر اینکه اهلیت داشــتن خریداران به عنوان شــرط اصلی و 
ابتدایی در واگذاری دو  ســهام ایران خودرو و ســایپا مطرح است، 
خاطرنشان کرد: موضوع دیگری که در این مورد توجه  قرارگرفته، 
تمهیداتی اســت که بــرای دوران گــذار در تغییر ســهامداران 
شرکت های خودروساز اندیشیده  خواهد شد. برای صنعت خودرو 
برنامه ای دو ساله در نظر گرفته شد که از مهرماه سال ۱۴۰۰ آغاز 
 شــده  و اطمینان داریم که با همراهــی و همکاری وزارت صمت، 
خودروسازان، قطعه سازان و دیگر بخش های  مرتبط این صنعت، به 
جایگاه قابل قبولی در این حوزه خواهیم رسید .   وزیر صنعت، معدن 
و تجارت بر  ضرورت آگاهی بخشــی پیرامون اتفاق های مثبت در 
کنار اصلاح ایرادها و کاستی های صنعت خودرو  کشور، تاکید کرد 
و گفت: طی چند ماه اخیر شرایط بحرانی صنعت خودرو به ویژه در 
بخش خودروهای  ناقص موجود در پارکینگ ها و همچنین معوقات 
خودروسازان، مدیریت  شد و به شرایط بسیار بهتری  رسید. ضمن 
اینکه تیراژ تولید نیز در دو خودروساز بزرگ کشور به هدف گذاری 
صورت گرفته بسیار  نزدیک شــده است؛ همین موضوع می تواند 
نقاط امیدبخشی برای اجرای برنامه دو ساله وزارت صنعت،  معدن 

و تجارت در صنعت خودرو باشد . 

براساسپیشبینیها؛

آیا طلا وارد کانال ۲۳۰۰دلاری خواهد شد

فروش اخیر رمزارزها، سرمایه گذاران را به سمت ارزهای دیجیتال 
با پشتوانه کالایی مانند طلا ســوق  داده و برآوردهای قیمت طلا 
توســط کارشناسان در ســال ۲۰۲۲ صعودی است . بیت کوین با 
تنش هــای  ژئوپلیتیک اخیــر و فروش ارزهای دیجیتال، بســیار 
شــکننده شد و به زیر ســطح ۲۸ هزار دلار سقوط کرد  و قیمت 
ســهام را پایین آورد. بزرگ ترین ارز دیجیتال جهان از نظر ارزش 
بازار در تلاش اســت تا به  بالای ۳۰ هزار دلار برســد . در نتیجه، 
سرمایه گذاران از ورود مجدد به بازار رمزارز با وجود بازدهی  بالاتر 
آن در گذشــته هراس دارند. سرمایه گذاران ترجیح می دهند هیچ 
ریســکی نکنند و به دنبال انواع  جدیدتر استیبل کوین باشند که 
توسط کالاهای دنیای واقعی مانند طلا پشتیبانی می شوند . یکی از 
 نگرانی های اصلی بسیاری از افرادی که تازه وارد رمزارز شده اند این 
اســت که توسط هیچ چیزی  پشتیبانی نمی شود و فقط روی یک 
صفحه نمایش قرار می گیرد. بنابراین اتصال آنها یا پیونددادن آنها 
به  یک کالای واقعی، تا حدودی منطقی است. برخی از پروژه های 
ساخته شده با طلا به ســرمایه گذاران در  حوزه ارزهای دیجیتال 
وعده ثبات داده اند و به قول خود عمل کرده اند . ثابت شــده است 
که طلا یک پوشــش  محافــظ در برابر تــورم و جایگزین بهتری 
برای دوســتداران رمزارز اســت .تحلیلگران گلدمن ساکس اخیرا 
 پیش بینی های خود را برای قیمت طلا افزایش داده اند و پیش بینی 
کرده انــد که این فلز به حــدود ۲۳۰۰ تا   ۲۴۰۰ دلار در هر اونس 

خواهد رسید که نسبت به ۱۹۵۰ دلار قبلی افزایش یافته است . 

وزارت صمت هوشیار باشد
حسن کریمی سنجری/ کارشناس صنعت خودرو

...................................................................................................................
اقدامات اصلاحی دولت و به زعم خودشان جراحی اقتصاد کشور 
نوعی انتظار تورمی را در بدنه بازار  ایجاد کرده است . با وجود آنکه 
ارز ترجیحی تنها در ۴ یا ۵ قلم کالا وجود داشــته ولی وابستگی 
بازارها به  یکدیگر باعث می شــود اثرات این به اصطلاح جراحی 
اقتصادی دامنگیر ســایر اقلام نیز بشود. بر این  اساس بنظر می 
رســد قیمت خودرو در بازار نیز آماده یک تیکاف دیگری است. 
این در حالی اســت که  قیمت خودرو در بازار به شــاخص های 
دیگــری مثل نرخ ارز و همین طور عدم توازن بین عرضه خودرو 
 و تقاضای موجود در بازار هم وابسته است که البته وضعیت این 
دو شــاخص نیز شبیه شاخص تورم،  ناپایدار است. از سوی دیگر 
اما نظام دلالی موجود در بازار خودرو که از قضا نســبت به سایر 
بازارها  فعالتر اســت مترصد کوچکترین فرصت برای دمیدن در 
آتش آشــفتگی بازار خودروســت. دلال ها که این  روزها بیشتر 
از آنکه یک گروه خاص از جامعه باشــند به یک تفکر وسیستم 
رفتاری در عموم جامعه  تبدیل شــده اند بــرای خرج نقدینگی 
سرگردان خود از هیچ بازاری چشــم پوشی نمی کنند؛ به ویژه 
اگر آن  بازار به خودرو تعلق داشته باشد که در این سال ها بازاری 
ســودآور نشان داده اســت . در این بین اما اقدام  سریع دولت در 
اعلام آزادســازی واردات خودرو در حالی که به نظر می رســید 
هنــوز در مورد جزئیات  آن برنامه مشــخصی وجود ندارد نوعی 
واکنش صحیح برای کشیدن افســار اسب سرکش تورمِ بخشی 
در  خودرو و مقابله منطقی با نظام دلالی بود. واکنش های سریع 
در مقابل کنش های تصادفی ناشــی از  رخدادهای سیاســی یا 
اقتصــادی می تواند اثر تورمی آنها را کم کند و جلوی دومینوی 
تورمی را بگیرد. اما  این کافی نیست. دولت باید بلافاصله جزئیات 
واردات را هــم اعلام کنــد تا جلوی موج بعــدی نظام دلالی را 
 بگیــرد. نباید اجازه داد نظام دلالی فرصــت بازیابی خود را پیدا 
کند. ایجاد گسســت بین اجزای دومینو از  فروپاشــی سازه بازار 
جلوگیری می کند . یکی از موارد مهم در واردات توجه به ســطح 
قیمــت خودروهای  وارداتی و نحوه تســهیم بــازار خودرو بین 
تولید و واردات اســت. دولت در ادوار گذشــته در مقابل واردات 
 خودروهایی که به لحاظ قیمت، مشــابه تولید داخل داشته اند 
سختگیری می کرده است اما حواس وزارت  کنونی صمت به این 
نکته باشــد که خودروسازها ۴ سال اســت نسبت به نیاز واقعی 
بــازار کمتر تولید کرده  اند بنابرایــن تصمیم دولت در این دوره 
اتفاقا باید واردات خودروهایی باشد که صرف نظر از اینکه مشابه 
 تولید داخلی دارند از بازار پر تقاضایی برخوردار باشند. به عبارت 
بهتــر اولویــت واردات خودرو در این  دوره بیــش از آنکه منافع 
تولیدکننده داخلی را در نظر بگیرد بایســتی بر اساس مدیریت 
تقاضا در بازار  تنظیم شــود. طبیعتا واردات در شکل درست آن 
می تواند شــکاف بین عرضه و تقاضا را پــر کند. وزارت  صمت 
بجای فشــار به خودروسازها برای افزایش تولید از طریق واردات 
مشابه می تواند آنها را برای  تولید بیشتر و کیفیت بالاتر بشرطی 
که توانش را داشته باشند تحریک کند . البته گام بعد از آزادسازی 

 واردات، حذف قیمت گذاری دستوری است.  

بازار مسکن تا زمانی که صاحب ندارد
روالش همین است  

طرحی که هنوز به نتیجه نرسیده

اصلاح بیمه کارگران ساختمانی، طرحی که خاک می خورد

گزارش

گزارش

اخیــرا در اقدامی غیرقانونی و غیر شــرعی، یکــی از واحدهای 
پرورش مرغ در اردبیل چندین هزار جوجه  زنده که تصاویر آن 
در فضای مجازی بازتاب گسترده ای داشته را به علت نبود نهاده 
دفن کرده است.  انتشار بحث برانگیز تصاویر معدوم سازی هزاران 
جوجه یکروزه و دفن آنها زیر خاک که به ادعای  مسببان آن به 
دلیل نبود دان انجام شده، این سوال را در اذهان عمومی ایجاد 
کرده که چرا نهاده های آنها  تامین  نمی شود و چرا دستگاه های 
مرتبط اقدامی برای جلوگیری از این دســت معدوم ســازی ها 
نمی کنند؟ این  در حالی اســت که وزارت کشــاورزی و انجمن 
مربوطه مدعی هستند که مشــکل خاصی در این رابطه  وجود 
نــدارد. به دنبــال این اتفاق ،معــاون اجتماعی و پیشــگیری 
دادگستری کل استان اردبیل از ورود سریع  دادستانی به موضوع 
و تشکیل پرونده قضایی خبر داد.جلال آفاقی با اشاره به حقوق 
حیوانات، این عمل  را از جنبه اقتصادی نیز به ویژه در شــرایط 
تورم و گرانی فعلی، به نوعی اخلال در نظام اقتصادی و  تضییع 
حقوق مردم دانست و بیان کرد: از متولیان امر در سازمان های 
اداری مرتبط درخواســت می کنیم تا  اقدامات پیشگیرانه لازم 
را از تکرار موارد مشــابه به عمل آورنــد. در این خصوص علی 
بهادری جهرمی  ســخنگوی دولت در صفحه شخصی خود در 
توئیتر نوشــت: دولت مرغ مــازاد تولیدی را می خرد؛ به  منظور 
تامین سرمایه در گردش مرغ داران و دام داران ۲۰ هزار میلیارد 
تومان تســهیلات مناسب  تصویب  شده؛ عوارض صادرات مرغ و 
تخم مرغ صفر و ممنوعیت صادرات برداشــته شد.به گفته علی 
بهادری  جهرمی با این اوصاف حتی بهانه ای هم برای کار خلاف 

شرع و ضدحقوق حیوانات جوجه کشی نیست . 
اما وزیر جهاد کشــاورزی با اشاره به آزادسازی صادرات مرغ و 
تخم مــرغ گفت: نکته مهم دیگر برداشــتن  ممنوعیت صادرات 
مرغ و تخم مرغ اســت که تمام این ممنوعیت ها را برداشته ایم 
و دغدغــه ای در این  زمینه وجود نخواهد داشــت و اگر تولید 
مازاد صورت بگیرد، صادر می شــود و عوارض صادرات نیز  صفر 
شده است.ساداتی نژاد با اشاره به خلاف شرع بودن اقدام بعضی 
مرغــداران برای معدوم کردن  جوجه های یک روزه تصریح کرد: 
متأســفانه معدوم ســازی جوجه یک روزه در جریان شوک های 
عرضه از  روش های جاری در همه دنیا اســت اما رئیس جمهور 
تأکید داشــتند که این اقدام هم از جهت شرعی و هم از  جهت 
وجدانی امری غیرقابل قبول اســت و به وزارت جهاد کشاورزی 
مأموریــت دادند تا ضمــن به  کار  بســتن تدابیــر لازم برای 

جلوگیری از متضرر شدن تولیدکننده، از معدوم شدن جوجه ها 
هم جلوگیری  کند.وی در همین راستا تصریح کرد: تمام تلاش 
وزارت جهاد کشــاورزی این است که با ارائه مجوزهای  لازم به 
ســازمان های مرتبط و اتخاذ تدابیر لازم به منظور جلوگیری از 
متضرر شــدن تولید کننده، این  مجموعه ها با تمام توان اقدام 
به جوجه ریزی کنند. وزیر جهاد کشاورزی با اعلام اینکه امروز 
یک تیم  بازرسی به اردبیل اعزام شد تا موضوع را رسیدگی کند 
و برخورد لازم با خاطــی یا خاطیان صورت  پذیرد، گفت که با 
این روند پیش  رو، دیگر بهانه ای برای معدوم سازی جوجه های 
یک روزه وجود ندارد و  در صورت مشاهده، از طریق قوه قضائیه 
به منظور برخورد با متخلف اقدام خواهد شد.بررسی های  میدانی 
از بازار مرغ نشان می دهد روز یکشنبه قیمت هر کیلو مرغ گرم 
در فروشگاه ها و مغازه ها بین   ۴۵ تا ۴۸ هزار تومان متغیر است؛ 
این در حالی اســت قیمت مصوب مرغ کیلویی ۶۰ هزار تومان 
اســت  یعنی هم اینک قیمت این کالا هر کیلو ۱۵ هزار تومان 

زیر قیمت مصوب فروش می رود . 

 ëشدëارزانë،نخریدندëمرغëمردم

رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشــتی در همین رابطه  
گفت: مرغ به میزان زیادی تولید می شــود،  اما قیمت مرغ برای 
مصرف کننده پرنوســان و پایین تر از قیمت تنظیم بازار است و 
به قیمت مصوب  تنظیم بازار نمی رســد و همچنان مرغداران با 

زیان، مرغشــان را عرضه می کنند.محمد یوسفی با بیان  اینکه 
به دلیل بالا بودن قیمت تمام شــده مرغ، مردم آن را خریداری 
نمی کنند، ادامه داد: مردم قدرت خرید  خود را از دست داده اند 

و همچنین به قیمت های جدید عادت نکرده اند . 

 ëاستëشدهëبرابرëچندëدامیëهایëنهادهëقیمت

رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشــتی گفت: از ۱۵ روز 
پیــش تاکنون بازارگاه قیمت نهاده هــای  مرغداران را با قیمت 
جدید عرضه می کند یعنی قیمت نهاده های دامی را به جای ارز 
۴۲۰۰ تومانی، با  ارز نیمایی محاســبه می کند و همین موضوع 
قیمت تمام شده مرغ را به شدت بالا می برد، زیرا قیمت  نهاده ها 
چند برابر شــده است.یوســفی ادامه داد: مردم، مرغ به قیمت 
مصوب را نمی خرند قدرت خریدشــان  تکافو نمی کند یا عادت 
ندارند. البته دولت هم برای حمایت از مرغداران و جلوگیری از 
کاهش بیشتر  قیمت، دارد مقداری مرغ ذخیره سازی می کند، 
ولــی این مقدار، اینقدری نیســت که بتواند بــازار را به تعادل 

 برساند . 

 ëروزهëیکëهایëجوجهëکردنëگورëبهëزندهëماجرای

رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی گفت: پرورش مرغ 
با قیمت های جدید صرفه اقتصادی برای  مرغدار ندارد؛ بنابراین 
مرغدار هم به تدریج عقب نشینی می کند و این باعث شده که 

قیمت جوجه یک  روزه به شــدت کاهش پیدا کند.یوســفی در 
مورد فیلم معدوم کــردن جوجه ها در اردبیل گفت: اگر چنین 
 چیزی باشد به خاطر زیانی است که تولیدکنندگان جوجه یک 
روزه متحمل می شــوند و زیان اینقدر زیاد  است که این کار را 
می کنند . رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی در مورد 
پیش بینی بــازار مرغ  در ماه های آینده گفت: تا دو، ســه ماه 
آینده بازار مرغ وضعیت کنونــی را دارد و بعد برعکس خواهد 
شد.  امروز واحد های تولیدکننده جوجه یک روزه با زیان تولید 
می کنند. واحد تولیدکننده جوجه یک روزه  نمی نشیند و تماشا 
کند که زیــان بدهد، بلکه چاره ای جز کاهــش تولید ندارد یا 
اینکه خرید تضمینی از او  کنن. زمانی که تولید جوجه یک روزه 
کم شــود مرغ به تدریج کم می شود و وقتی تولید مرغ کم شد 
قیمت  آن بالا می رود.یوسفی ادامه داد: قیمت جوجه یک روزه 
در حال حاضر بین ۲۵۰۰ تا ۴۰۰۰ تومان  است؛ در صورتی که 
قیمت جوجه یک روزه تا چند وقت پیش به ۱۰ هزار تومان هم 

رسیده بودقتصاد م   

 ëاستëتولیدکنندگانëحامیëدولت

معاون قضایی دادستان کل کشــور گفت: دولت در حمایت از 
تولیدات مرغ و تخم مرغ با اعطاء تسهیلات  سرمایه در گردش، 
خرید تضمینى، تامین نهاده ها و صدور مجوز صادرات در تولید 
مازاد نیاز داخل  تهمیدات لازم را اندیشیده و حامى خواهد بود.

معاون قضائی دادســتان کل کشــور و رئیس دبیرخانه اقتصاد 
 مقاومتی قوه قضائیه خطاب به تولید کنندگان مرغ و تخم مرغ 
کشــور گفت: در طــی مذاکراتی که با وزیر  جهاد داشــتم و از 
برنامه هاى وزارت جهاد و تنظیم بازار کسب اطلاع کردم و تاکید 
مى کنم در این برهه  مهم تاریخ کشــور که ارز ترجیحى و رانت 
بى شــمار حذف شــده این اطمینان حاصل است که دولت در 
 حمایت از تولیدات مرغ و تخم مرغ با اعطاء تســهیلات سرمایه 
در گــردش، خرید تضمینــى، تامین نهاده هــا  و صدور مجوز 
صادرات در تولید مازاد نیاز داخل تهمیدات لازم را اندیشــیده 
و حامى خواهد بود.عمرانى  از بخش خصوصى متعهد و افسران 
اقتصــادى که تا کنون تــلاش فراوانى در تامیــن مواد غذایى 
مردم داشــته  و دارند و در همه عرصه ها پیشــرو بوده اند ضمن 
قدردانى، خواســت تا با تلاش مضاعــف صبورى کنند تا  از این 
مرحله اقتصادى نیز سربلند عبور نموده و نتیجه همه تلاش ها 
به رفع مشکلات معیشتى مردم  نجیب کشور ختم شود.عمرانى 
همچنین به آن دســته انگشت شمار که از جنس تولید کننده 
واقعى نیســتند و  با نابودى جوجه یــک روزه و نمایش آن در 
فضاى مجازى و در عالم واقع تشــویش اذهان نموده و در نظام 
 تولید و مواد غذایى مردم اخلال مى نمایند هشدار داد که با این 
پدیده مجرمانه قاطعانه برخورد قانونى کرده  و اجازه دشمنى با 

مردم را به هیچکس نخواهیم داد. 

 »مواجهه اقتصادی « موضوع زنده به گور کردن  جوجه های یک روزه را بررسی کرد  

جوجه کُشی با  کدام توجیه اقتصادی  

تعرفه های پستی ٢٠ درصد افزایش می یابد
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشــاره به ثابت ماندن تعرفه های پســتی از ســال ۱۳۹۸ اعلام کرد که 
 خدمات پایه پســتی، شامل ارســال عادی و سفارشی مرسولات، ۲۰ درصد افزایش 
می یابد . عیســی زارع پور  در دیدار با مدیرعامل شرکت پست، با تکذیب افزایش دو 
و سه برابری تعرفه های پســتی، بیان کرد: طبق  مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات 
ارتباطات مقرر شده که خدمات پایه پستی، عادی و سفارشی ۲۰ درصد  برای مردم 
عــادی، ۵۰ درصد برای حقوقی ها و دولتی ها افزایــش یابد؛ خدمات غیرپایه، ویژه 
و پیشــتاز نیز   ۴۰ درصد، مطابق با تورم افزایش می یابد؛ زیرا تعرفه های پســتی 
از ســال ۱۳۹۸ تغییر نکرده بودند . وی  همچنین خاطرنشان کرد: باید طی ۲۴ 
ســاعت مکانیزمی راه اندازی شود و سامانه ای ایجاد کنید که اگر  ریالی اضافه تر 
از قیمت مصوب گرفته شــده، به افراد برگردانده شــود. زارع پور وزیر ارتباطات و 
فناوری  اطلاعات خطاب به محمود لیائی -مدیرعامل شرکت ملی پست- این شرکت 
را موظف کرد به دلیل  زمان گیر بودن فرآیندهای اداری ثبت شکایات، سامانه آنلاینی 
ظرف ۲۴ ســاعت آینده راه اندازی کند که  افراد شــماره مرسوله خود را وارد کرده تا اگر 

هزینه اضافه ای از آنها گرفته شده، به صورت سیستمی  بازگردانده شود  . 

قیمت مسکن فعلا بالا نمی رود
یک کارشــناس بازار مســکن گفت: حتی اگر حذف ارز ترجیحی منجر به تورم نهاده های ساختمانی شود،  در کوتاه مدت به 
رشــد قیمت ها در بازار مسکن منجر نخواهد شــد اما اگر روند افزایش قیمت دلار و تورم 
 ادامه پیدا کند طبیعتا مســکن نیز در بلندمدت تاثیر می پذیرد . حســن محتشم اظهار 
کرد: مســکن از مجموعه ی  کالاها و خدمات شــامل زمین، نیروی انسانی، خدمات و 
نهاده های ساختمانی تشکیل می شود. بخشی از  نهاده های ساختمانی از حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی تاثیر می گیرد ولی به طور مثال در شهر تهران که قیمت  متوسط 
هر متر خانه حدود ۳۴ میلیون تومان اســت، این اقــدام در کوتاه مدت تاثیر 
چندانــی ندارد . وی افــزود:  قبل از حذف ارز ترجیحی نیــز ما با تورم عمومی 
سنگین در کشور مواجه بودیم که نرخ مصالح  ساختمانی و دستمزد به همین 
ترتیــب افزایش یافتــه بود. حذف ارز دولتی مجــددا می تواند روی قیمت ها 
 تاثیرگذار باشــد و بخش ســاختمان را دچار تغییر قیمت کند؛ منتها بخش 
مســکن همیشه با تورم، یکســان پیش  نمی رود. محتشم یادآور شد: سال 
گذشــته تورم حدود ۴۰ بود، در حالی که رشد قیمت مسکن در تهران 
به   ۱۶ درصد رســید. پیش بینی من این اســت که امسال هم این روند 

ادامه می یابد. 
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اضطراب امتحان عامل اختلال 
در یادگیری

  فرشته عسکری ، کارشناس ارشد روانشناسی  
.............................................................................

انسان موجودی است که زندگی اش ساختار متفاوت دارد و اضطراب به 
عنوان بخشــی از زندگی هر  انسانی بوده که بسته به شرایط هر فرد می 
تواند مفید یا مضر باشد. همه افراد در هنگام امتحانات  احساس استرس 
و  اضطراب می کنند. اســترس امتحان و اضطراب امتحان بســیار رایج 
است. در  حقیقت، این کاملا طبیعی است و اگر تحت کنترل باشد، می 
تواند مفید باشــد. در طول زندگی بارها و  بارها با این نوع شرایط تحت 
فشــار روبرو خواهیم شد و بسیار مهم است که ما از فرزندانمان حمایت 
 کنیم تا با این وقایع کنار بیایند. از این گذشــته، بیشــتر ما به نوعی با 
آزمون رانندگی، مصاحبه شــغلی،  مراســم عروسی یا تولد کودک روبه 
رو خواهیم شــد که می تواند اســترس زا باشد. ما باید از فرزندان  خود 
حمایت کنیم تا یاد بگیرند چگونه در این شرایط طاقت فرسا کنار بیایند 
و شکوفا شــوند که اینها  مهارت های حیاتی هستند. اضطراب امتحان 
یک شــرایط روانشناختی است که باعث می شود فرد در  موقعیت های 
امتحانی بســیار پریشان و مضطرب شــود. اگرچه بسیاری از افراد قبل 
و در طی یک  امتحان تاحدی دچار اســترس و اضطراب می شــوند اما 
اضطراب امتحان می تواند در یادگیری اختلال  ایجاد کند و به عملکرد 
فرد در امتحان آســیب برساند. داشــتن كمي اضطراب هنگام امتحان 
دادن كاملًا  طبیعي اســت چون توجه و دقت زیاد روي یك كار برایمان 
كمي اضطراب مي آورد. ولي اگر این  اضطراب از حد طبیعیش بیشــتر 
و به نگراني زیاد تبدیل شــود باعث مي شــود نتوانیم خوب فكر كنیم 
و  مطالبــی را كه یاد گرفتیم نیز فرامــوش مي كنیم؛ در واقع اضطراب 
احساسي اســت كه مي شود آن را  كنترل كرد. اضطراب امتحان علائم 
بســیار متفاوتی دارد که برخی از آن ها خفیف و برخی شــدید  هستند. 
برخی دانش آموزان فقط علائــم خفیف اضطراب امتحان را تجربه می 
کنند و عملکرد نســبتا  خوبی هم در امتحان دارند. اما اضطراب امتحان 
برخی از دانش آموزان را تقریبا فلج می کند. این  دسته از دانش آموزان 
قبــل یا در حین امتحان دچار حمله پانیک یا اختلال وحشــت زدگی 
می شــوند.  ترس از فراموش کردن مطالب خوانده شده، سخت گیری 
معلمین در طول سال تحصیلی، انتظار بیش  از حد والدین در خصوص 
نمره گرفتن و حساســیت والدین به نتایج امتحان فرزندانشان، می تواند 
از  علل افزایش شــیوع اضطراب امتحان در دانش آموزان باشــد. درباره 
راه های کاهش اســترس و  اضطراب هم باید گفت که یک شب قبل از 
امتحان دقیقا زمانی اســت که نگرانی و استرس به  سراغتان می آید، اما 
این دقیقا زمانی است که حفظ آرامش بسیار ضروری است. نیم ساعت 
قبــل از  اینکه به رخت خواب برویــد، درس خواندن را کنار بگذارید تا 
استرس و نگرانی تان کاهش پیدا کند.  از دست گرفتن گوشی همراه یا 
تماشای تلویزیون خودداری شود چون نور آبی این وسائل می تواند  فرد 
را بیدار نگه دارد وقتی فرد خوب اســتراحت کرده باشد، صبح روز بعد 
می تواند بهتر تمرکز کند  و آرامش داشــته باشد. یکی از بهترین روش 
ها برای اینکه به خود آرامش دهید تمرین تنفس اســت که  می توانید 
شبِ قبل از امتحان انجامش دهید تا به خوابیدنتان کمک کند و یا قبل 

از نشستن سر جلسه  امتحان آرامتان کند.  

خبر
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ثبت ثبت ۹۹ مورد تب کنگو در کشور مورد تب کنگو در کشور
رئیس اداره بیماری های قابل انتقال بین انسان و حیوان وزارت بهداشت، از ثبت ۹ بیمار مبتلا به  تب کریمه کنگو از ابتدای 
ســال جاری تا کنون خبر داد و گفت: یک نفر از مبتلایان فوت شــده  است.بهزاد امیری، افزود: تب کریمه کنگو معمولًا در 
فصل تابستان بیشتر می شود و انتظار می رود  موارد ابتلاء نیز افزایش یابد. وی با عنوان این مطلب که کنه ها مخزن ویروس 
بیماری تب کریمه  کنگو هستند، گفت: این بیماری از طریق گزش حیوانات منتقل می شود و در اثر آن می تواند به انسان  نیز 
سرایت کند. امیری ادامه داد: تب کریمه کنگو اغلب افرادی را مبتلا می کند که در شغل دامداری  و دامپروری و همچنین در 
کشتارگاه ها شاغل هستند. وی با اعلام اینکه در سال گذشته ۱۳ مورد  ابتلاء و ۲ فوتی در اثر تب کریمه کنگو داشتیم، گفت: 
داروی مورد استفاده برای این بیماران در  مراکز درمانی موجود است و از این حیث، مشکلی وجود ندارد. امیری در پاسخ به 
این ســوال که  علت فوت ناشی از تب کریمه کنگو چیست، افزود: علت فوت افراد مبتلا بستگی ویژگی های فردی و  شدت 
بیماری دارد. وی ادامه داد: این بیماری می تواند در بعضی از افراد بدون علامت باشــد و شــاید  او اصلًا متوجه ابتلای خود 
نشود. اما، وقتی ابتلاء شدید شد، چندین دستگاه بدن درگیر می شود که با  علائم خونریزی دهنده نمایان می گردد. امیری با 
عنوان این مطلب که تب کریمه کنگو می تواند از  انسان به انسان دیگر نیز منتقل شود، گفت: در مراکز درمانی که فرد مبتلا 
بستری است، اگر موارد  بهداشتی رعایت نشود، در تماس کادر درمان با خون و ترشحات بیمار، می تواند بیماری منتقل شود. 

  ۹۰۹۰ درصد جرائم کشور مربوط به سرقت است درصد جرائم کشور مربوط به سرقت است
رییس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی کل کشور با تأکید بر اینکه وظیفه اصلی پلیس آگاهی کشف  جرم است، گفت: معتقدم که پلیس آگاهی 
تهران بزرگ در راس دیگر پلیس های آگاهی در استان هاست  و به نوعی الگوی دیگر پلیس های آگاهی در کشور محسوب می شود.سردار محمد 
قنبری با بیان اینکه  امروز اشرافیت مجموعه پلیس آگاهی بر مجرمان، قابل توجه است، گفت: به جرات می گویم که  امروز اکثر تحرکات، اقدامات 
و برنامه های مجرمان را تحت کنترل داریم. این موضوع مجرمان را  از ارتکاب جرائمی که در تدارکش هستند، باز می دارد.وی افزود: در پلیس 
آگاهی بیش از ۹۰ درصد  جرائم جنایی را در فاصله ای کوتاه از وقوع و حتی کمتر از یک ماه توانســتیم کشــف کنیم که این قابل  توجه است.
قنبری افزود: امروز باید بگویم که در کشــورمان جرم مهم و پیچیده کشــف نشده ای که مردم  را آزار دهد خیلی کم داریم و شاید حتی بتوان 
گفت که چنین جرائمی نداریم.وی با بیان اینکه امروز  جغرافیای جرم به شدت مورد کنترل پلیس آگاهی است، گفت: تخصصی ترین پلیس در 
فراجا، پلیس  آگاهی است.وی به موضوع سرقت نیز اشاره کرد و گفت: حدود۹۰ درصد جرائم در کشور را بحث  سرقت به خود اختصاص داده 
است.وی افزود: در مجموعه رؤسای پلیس آگاهی کشور ما امروز  فردی را نداریم که فاقد تخصص کارآگاهی باشد و تمام آن ها حائز یک رتبه 
تخصصی در حوزه  کارآگاهی هستند البته استراتژی ما این است که تمام پرسنل پلیس آگاهی دارای رتبه »کارآگاهی«  شوند.وی افزود: بنایمان 
تقویت پلیس آگاهی است. امروز خانم های کارآگاه ما فعالند و در جرائم  مرتبط با زنان از آنها استفاده می شود.قنبری همچنین بر ضرورت کاهش 

فاصله وقوع تا کشف جرم  تاکید کرد و گفت: اگر فاصله وقوع تا کشف افزایش پیدا کند، احساس ناامنی هم بیشتر می شود. 
درصدمورد

بیماران نادر در ایران گروهی هستند که سال های سال 
نــه در بین بیماران عادی هســتند و نه در بین  بیماران 
خاص دســته بندی شدند. در واقع بیش از ۵ هزار نفر از 
جمعیت کشــور را بیمارانی تشکیل  می دهند که به آنها 
بیماران نادر می گویند البته این ها افرادی هســتند که 
بیماری آنها شناسایی شده و  اسامی آنها ثبت شده است 
در حالی که گفته می شــود تعداد ایــن افراد با توجه به 
استاندارد های جهانی بین   ۱.۵ تا ۳ میلیون نفر تخمین 
زده می شــود. لازم به ذکر است که بیماری نادر بیماری 
است که ظهور و  بروز آن بسیار کم است با این حال این 
دسته بیماری ها از جمله بیماری های مزمن، پیش رونده 
و  حادشونده هســتند که اغلب به تدریج موجب ناتوانی 
فرد در انجام فعالیت ها می شــوند. در ایران بیماری  نادر 
به اختلال هایی گفته می شود که دارای فراوانی کمتر از 
۵ نفر در هر ۱۰ هزار نفر باشــد. در  آمریکا فراوانی این 
بیماری ها، کمتــر از ۲۰۰ هزار نفر از کل جمعیت و در 
اروپا ۱ در ۲ هزار نفر  تعیین شــده است. در حال حاضر 
حدود ۳۰۰ میلیون نفر در جهان از بیماری های نادر رنج 
می برنــد.  این تعداد در ایران به گفتــه مدیرعامل بنیاد 
بیماری هــای نادر حدود ۴ هزار و ۸۰۰ نفر اســت. ۸۰ 
 درصــد از بیماری های نادر ژنتیکی اند و ۲۰ درصد دیگر 
به دنبال عفونت های ویروسی یا باکتریایی،  حساسیت ها 
و عوامل محیطی ایجاد می شــوند. این بیماری ها اغلب 
بــدون درمــان قطعی هســتند و بســیاری  از آن ها به 
دلیل تشــابه علائم با بیماری های دیگر برای سال های 
طولانی بدون تشــخیص باقی می ماننــد.  علی رغم این 
تعداد فراوانی در ایران، برای ســال ها نحوه شناســایی، 
اعتبار بخشــی درمــان و برخی از  مســائل دیگر تا حد 

زیادی به دلیل عدم وجود سند ملی، مغفول بود. پیشتر 
در آخریــن روز های دولت  دوازدهم ســند ملی بیماری 
نادر توســط رئیس دولت ابلاغ شــد تا رسیدگی به این 
بیماران قانونمند شــوند.  تا پیش از این تنها از ســوی 
دولت و مجلس ۸ بیماری به عنوان بیماری خاص مطرح 
شــده بود که  بودجه خاص خود را داشــتند درحالی که 
بیماری های نادر از چنین امکانی برخوردار نیســتند و 
تنها با  تلاش های مجلس در سال گذشته بودجه ای برای 

آن ها تعریف شد. 

 ëواگیرëهایëبیماریëشمولیت

حمیدرضــا ادراکی، مدیرعامل بنیــاد بیماری های نادر 
در مورد شــمولیت بیماری های نادر، گفت: یک  بیماری 

وجود دارد که در کشــور تنها یک نفر به آن مبتلا است 
و بیماری دیگــری نیز وجود دارد کــه  تعداد مبتلایان 
آن ۳۸۰ نفر هســتند. تعریف جهانــی بیماری نادر این 
اســت که از هر یک هزار نفر پنــج  نفر باید به آن مبتلا 
باشند که البته در کشــور ما با توجه به وضعیت خاص 
اپیدمیولوژیکی این عــدد  بالاتر می رود چرا که معیار ها 
و موازنه های ما با این کشــور ها متفاوت است. در کشور 
ما ۳۵۹  بیماری نادر شناسایی شده است. وی افزود: در 
تمام دنیا حدود ۶ هزار بیماری نادر شناسایی شده  است. 
تعداد بیماران شناسایی شده بر مبنای ثبت نام در سامانه 
ســبنا در حدود ۴ هزار و ۸۰۰ نفر  اســت، اما بر اساس 
معیار های جهانی تخمین می زنیم بین ۱.۵ تا ۳ میلیون 
نفر بیمار وجود داشــته  باشــند؛ لذا این موضوع دارای 
اهمیت اســت که هر چه زودتر این بیماران شناسایی و 

کار های درمانی  و حمایتی آن ها آغاز شود. وی در رابطه 
با ریشــه بیماری های نادر در ایران گفت: در کشــور ما 
 ازدواج های فامیلی زیاد است و از آنجایی که بیش از ۸۰ 
درصد این بیماری ها ریشه ژنتیکی دارند  لذا بیماری های 
موجود در کشور ما متنوع است. این گوناگونی کار ما را 
برای شناسایی این بیماری ها  سنگین تر می کرد و برخی 
از بیماری ها که در کشــور ما نادر اســت در کشور های 
دیگر نادر نیســت و  برعکس آن هم وجود دارد. مثلا در 
هندوستان ممکن اســت یک بیماری نادر باشد، اما در 

ایران چنین  چیزی وجود نداشته باشد. 

 ëنادرëهایëبیماریëسند

ادراکی در رابطه با اهمیت  ســند بیماری ها نادر گفت: 
این ســند کمک می کند تا بیماران نادری که  ناشناس 
مانده بودند شناســایی شده و از آن ها حمایت شود؛ در 
واقع به آن ها یک هویت  می بخشــد.ادراکی تصریح کرد: 
برای این ســند، تحقیقات بســیاری در مورد بیماری ها 
انجام شد،  بیماری ها و ریشــه ها و علل آن ها شناسایی 
شــدند.مدیر عامل بنیاد بیماری های نادر یادآور شــد: 
ســند ملی  بیماری های نادر، یک نقشه راه برای رفتار با 
بیماری های نادر، چگونگی شناسایی، ثبت نام بیماران، 
 درمان و تامین دارو، بودجه و اعتبار برای دارو، تجهیزات 
پزشــکی و توانبخشی بیماران خواهد بود.  وی ادامه داد: 
این ســند کمک می کند تا اقدامات پیشــگیری کننده 
از بیماری هــای نادر جدید و شایع شــدن  آن ها جدی تر 
دنبال شــود چرا که غربالگری و پیشگیری از بروز یک 
بیماری نادر در کاســتن  هزینه های دولــت، خانواده ها 
و فرد از اهمیت به ســزایی برخوردار اســت. ادراکی با 
بیان اینکه هزینه  نگهداری و تأمین داروی بیماران نادر 
بسیار سنگین اســت، گفت: یک بیمار نادر باید توانمند 
شــده و  بتواند تحصیلات داشــته و وارد بازار کار شود 
و دســتگاه های مختلف نیز باید بــرای آن ها این امکان 
را  در نظــر بگیرند، خوشــبختانه با تصویب ســند ملی 
بیماری های نادر این امید وجود دارد که چنین  اتفاقات 

خوبی رخ دهد. 

کاهش اهدای عضو در کشور  
قائــم مقام واحد فراهم آوری اعضا و نســوج پیوندی 
دانشــگاه علوم پزشکی شهید بهشــتی با ابراز نگرانی 
 از کاهش آمار رضایــت از خانواده های بیماران مرگ 
مغزی برای اهدای عضو، گفت: مهم ترین منبع  تامین 
کننده ارگان پیوندی در کشــور، مرگ مغزی است و 
این در حالیســت که متاسفانه در جامعه مرگ  مغزی 
را با کما اشــتباه می گیرنــد در حالی که مرگ مغزی 
مساوی با مرگ اســت.فریبا قربانی با بیان  اینکه لازم 
اســت که تفاوت میــان کما و مرگ مغزی توســط 
رسانه ها به مردم اطلاع رسانی شود، افزود:  با این حال 
متاســفانه می بینیم که در ماه رمضان برنامه هایی در 

تلویزیون پخش می شود که سبب  می شود تفاوت بین 
مرگ مغزی و کما اشتباه گرفته شود و آمار رضایت از 
موارد خانواده های مرگ  مغزی کاهش یافته در حالی 
که تلاش های ما چهار برابر شــده اما ارگان های اهدا 
کننده یک چهارم شــده  و هنگامی که ما این موضوع 
را بررسی کردیم متوجه شدیم که این مساله به دلیل 
این است که رسانه  نتوانسته تفاوت مرگ مغزی و کما 
را نشان دهند.وی با بیان اینکه موارد زیادی داریم که 
با  خانواده های دارای مرگ مغزی صحبت می کنیم اما 
بــه دلیل عدم تفاوت بین مرگ مغزی و کما و  کژتابی 
رسانه ها رضایت به اهدای عضو نمی دهند، گفت: این 
در حالیســت که تعداد زیادی از بیماران  ما در لیست 
انتظار پیوند هســتند و لازم اســت که در این زمینه 

فرهنگ سازی لازم را انجام  دهیم.قربانی با بیان اینکه 
از ســال 1384 ســایت اهدای عضو فعال شده است، 
گفت: با صــدور کارت  اهدای عضو فرد ســالم اعلام 
می کند که در صورت بروز حادثه ای که منجر به مرگ 
مغزی اش شــود،  مایل است که اعضایش را اهدا کنند 
و دقت داشــته باشــید که کارت اهدای عضو ارزش 
قانونی ندارد  بلکه ممکن است در زمان بروز حادثه که 
خانواده در یک شرایط خاص هستند و برایشان سخت 
اســت  که تصمیم گیری کنند با دیدن کارت اهدای 
عضــو و اطلاع از تمایل فردی کــه دچار مرگ مغزی 
شــده،  رضایت به اهدای عضو دهند.وی با بیان اینکه 
کارت اهدای عضو ارزش قانونی به این معنا که  بتوانیم 
در صورت داشــتن این کارت اعضای فرد دچار مغزی 

را اهدا کنیم، ندارد، اظهار کرد: در  ایران رضایت اولیا 
واجب اســت و ما حتی پا را فراتر گذاشتیم و رضایت 
مادر که از نظر قانونی  لازم نیست را کسب می کنیم و 
تمام مسائل روحی، معنوی و غیره را رعایت می کنیم.

وی با بیان اینکه  در بسیاری از موارد افرادی که دچار 
مرگ مغزی می شوند و از افراد ضعیف جامعه هستند، 
گفت:  اهدای عضو بدون چشمداشت است؛ به گونه ای 
که در برخی موارد حتی اگر خانواده ای بگوید که  برای 
متوفایش صلوات بفرســتند چون نمی توانیم از طرف 
گیرنده قول بدهیــم، آن را نمی پذیریم و  هرچند که 
مایل هســتیم حمایت خوبی از خانواده اهداکنندگان 

داشته باشیم. 

ر اساس اعلام سازمان تأمین اجتماعی؛  

پرداخت مطالبات نسخ الکترونیک 
پزشکان و دندانپزشکان به روز شد

بمعــاون برنامه ریــزی، مالی و پشــتیبانی ســازمان 
تأمین اجتماعــی از به روز شــدن پرداخــت مطالبات 
مربوط  به نســخ الکترونیک پزشــکان و دندانپزشکان 
طرف قرارداد این ســازمان خبر داد. جمیل حق پرست 
در  این بــاره اظهار کرد: در اجرای تعهدات ســازمان 
تأمین اجتماعــی در قبــال پزشــکان و مراکز درمانی 

 طرف قرارداد و به منظور تشویق پزشکان به استفاده از 
نسخه الکترونیک، مطالبات مربوط به نسخ  الکترونیک 
پزشکان و دندانپزشکان طرف قرارداد تأمین اجتماعی 
لغایــت فروردیــن ۱۴۰۱ پرداخت و  طبــق قرارداد 
فی مابین به روز شــد. وی با بیان اینکه پرداخت منظم 
مطالبــات مراکز درمانی طرف  قرارداد )دانشــگاهی و 
غیردانشگاهی( یکی از دغدغه های همیشگی سازمان 
تأمین اجتماعی اســت،  گفت: پرداخت منظم مطالبات 
برای برنامه ریزی و بهبود خدمت رسانی مراکز درمانی 
اهمیــت زیــادی  دارد و این موضوع در دســتور کار 
ســازمان تأمین اجتماعی قرار داشــته و ادامه خواهد 
یافت تا شــاهد  ارتقای ارائه خدمــات درمانی بهینه و 
مناسب به بیمه شدگان و مستمری بگیران عزیز باشیم. 

وی افزود:  بخشــی از مطالبات مراکــز دیالیز و مراکز 
طرف قرارداد متعلق به دانشــگاه های علوم پزشــکی 
سراسر  کشــور و همچنین مراکز غیردانشگاهی طرف 
قرارداد این ســازمان نیز پرداخت شده و تلاش داریم 
با  تأمیــن منابع موردنیاز، پرداخــت مطالبات در این 
بخش را نیز به روز کنیم. معــاون برنامه ریزی، مالی  و 
پشتیبانی ســازمان تأمین اجتماعی همچنین گفت: با 
تأکید مدیرعامل ســازمان، در ســال جاری برنامه   ای 
 کامل و هدفمند برای پرداخت به موقع مطالبات مراکز 
درمانی دولتی و دانشــگاهی طرف قرارداد یا  تهاتر این 
مطالبات با بدهی دولت به تأمین اجتماعی و اســتفاده 
از همــه ظرفیت هــای موجود بــرای  پرداخت به روز 

مطالبات همه مراکز طرف قرارداد داریم. 

به همت محققان انستیتو پاستور ایران؛
تکیت  غربالگری آبله میمونی طراحی شد

رییس انســتیتو پاســتور ایران از طراحی کیت غربالگری اولیــه آبله میمونی به 
همت محققان این  موسسه تحقیقاتی خبر داد و گفت: این کیت غربالگری آماده 
توزیع به آزمایشــگاه های منتخب شبکه  آزمایشگاهی کشــور است.دکتر رحیم 
سروری افزود: با توجه به شیوع بیماری آبله میمونی در  کشورهای مختلف و لزوم 
آمادگی شبکه آزمایشگاهی تشــخیص مولکولی کشور جهت تشخیص به  هنگام 
موارد مشکوک احتمالی، انستیتو پاستور ایران کیت غربالگری اولیه »اورتوپاکس 
ویــروس«  را طراحــی کرد که آماده توزیع به آزمایشــگاه های منتخب شــبکه 
آزمایشگاهی کشور اســت.وی یادآور  شد: دانشگاه های علوم پزشکی منتخب در 
صورت تشخیص موارد مشکوک در آزمایشات  غربالگری، نمونه ها را برای بررسی 
تکمیلی به انســتیتو پاستور ایران ارســال می کنند.رییس انستیتو  پاستور ایران 
تصریح کرد: این انســتیتو  از زمان شروع همه گیری کرونا نیز مدیریت کارگروه 
 تشــخیص آزمایشگاهی کووید۱۹ را به عهده داشــت و ضمن تدوین شیوه نامه 
های تشخیص و آموزش  دانشگاه های علوم پزشکی، مسوولیت تامین و نظارت بر 
تشخیص و کیت های تشخیصی مورد  استفاده در کشور را انجام می داد.بر اساس 
ایــن گزارش، رئیس اداره مراقبت بیماری های واگیر  وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی روز جمعه، از شناسایی ۶ بیمار مشکوک به آبله میمون  در کشور 
خبر داد.ابراهیم قادری با اعلام این خبر در صفحه اینســتاگرام وزارت بهداشــت 
اظهار  داشــت: پنج نفر از این افراد مشمول نمونه گیری شدند که نتیجه آزمایش 
۳ نفر منفی شده است.آبله  میمون بیماری نادر ویروسی و مسری است که در اثر 

آلودگی با ویروس مانکی پاکس   ) Monkeypox ( یا آبله میمونی ایجاد می شود. 
این ویروس از خانواده اورتوپاکس ) Orthopox  virus ( است که شامل ویروس 
آبله و آبله گاوی نیز می شــود.علایم آبله میمونی در انســان شــبیه یا  خفیف تر 
از بیماری آبله و دوره بروز آن، پنج روز اســت که با تب، ســردرد، درد عضلانی، 
درد کمر،  لرز و احســاس خستگی شدید شــروع می شود، تنها فرق علامتی آبله 
میمونی و سایر بیماری ها با ظاهر  مشابه در این است که می تواند غدد لنفاوی را 
درگیر و متورم کند.دوره کمــون )فاصله آلودگی فرد تا  اولین علامت( در حدود 
۶ تا ۱۴ روز اســت اما پنج تا ۲۱ روز هم گزارش شده بنابراین در صورت  تماس 
قطعــی با فرد مبتلا بایــد دوره قرنطینه را حتی تا ۲۱ روز رعایت کرد. فرد بیمار 
بعد از بروز  تب، ســردرد، خستگی، بثورات پوستی آبله ایی بر روی صورت و سایر 
قسمت های بدن مشاهده می کند  و خود به خود درمان می شود و به مصرف دارو 

خاصی نیاز نیست. 

درهای امید به روی بیماران نادر باز شد؛

پایانی بر بیم ها و امیدهای بیماران نادر
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خبر خبر 

کرمانشــاه – فریده محمدی، خبرنگاریادگارامروز- رئیس 
ســازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری کرمانشاه از 
جایگزینی تله رنگی به جای استفاده از سموم شیمیایی در 
کنترل آفات برای دومین سال پیاپی در کرمانشاه خبر داد.
 دکتر فرامرز رحمتی زاده اظهار داشــت: برای دومین  سال 
در سطح شهر کرمانشاه عملیات کنترل غیرشیمیایی علیه 
آفات با استفاده از تله های چسبنده زرد رنگ جاذب آفات 

اجرا شد.
وی ادامــه داد: یکی از عوامل مکانیکــی موثر در کاهش 
جمعیــت آفــات در چارچوب مبــارزه تلفیقــی آفات و 
بیماری ها، اســتفاده از تله های رنگی چســبنده است که 
کلینیک گیاه پزشــکی سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهرداری کرمانشــاه با اســتفاده از آنها اقدام به کنترل 

مکانیکی آفات کرده است.
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای ســبز شهرداری 
کرمانشــاه تصریح کرد: به طور کلی اســتفاده از نوارهای 
بیولوژیــک و چســبناک زرد رنگ یکــی از ایمن ترین و 

کم هزینه ترین روش های مبارزه با آفات به شــمار می رود 
به نحوی که این تله های چسبنده دارای طول موج خاصی 
بوده و جهت کاســتن از آفات و حشــراتِ مضر استفاده 

می شود.
دکتر رحمتــی زاده عنوان کرد: نحوه عمــل نوارهای زرد 
چسبدار به گونه ای است که این تله ها با طول موج رنگی 
که ایجاد می کنند حشرات را به سمت خود جلب کرده و 
موجب چسبیده شدن آفت به سطح نوار می شوند و پس 

از جذب آفات به روی نوارهای چسبنده، امکان جدا شدن 
آنها وجود ندارد و به همین دلیل آفات از بین می روند.

وی افزود: از این نوارهای زرد چسبنده برای کنترل آفاتی 
نظیر سفید بالک ها، شته ها، سوسک برگ خوار نارون و … 
اســتفاده می شــود که در این روش بدون اینکه کمترین 
اســتفاده ای از سموم شیمیایی صورت بگیرد حشره پس 
از برخورد با این نوارها به آن ها چسبیده و بدون تحرک از 
بین می رود و از سوی دیگر با بکارگیری تعداد محدودی از 

نوارهای زرد می توان بسیاری از آفات را نیز ردیابی کرد .
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای ســبز شهرداری 
کرمانشــاه در پایان خاطرنشــان کرد: عملیــات کنترل 
غیرشیمیایی علیه آفات با اســتفاده از تله های چسبنده 
زرد رنگ از ســری برنامه ها و اقدامات مجموعه کلینیک 
گیاه پزشکی سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری می باشــد که با نظارت مستقیم کارشناسان و 
مهندســین مربوطه و با همکاری و مشارکت فضای سبز 

مناطق هشت گانه شهرداری در دست اقدام است.

 جابجایی بیش از ۲ میلیون تن کالا 
از مازندران طی اردیبهشت 1401

ســاری-خبرنگاریادگارامروز-رییس اداره حمل و نقــل کالای اداره کل 
راهداری مازندران از جابجایی بیش ۲ میلیون تن کالا از استان خبر داد. 
ســید رحمت اله موســوی گفت: ۲ میلیون ۴۶۳ هزار و ۶۵۶ تن کالا در 
ماه های فروردین و اردیبهشت امسال از مازندران به سراسر کشور جابجا 
شد. عمده کالای جابجا شده در این مدت شن وماسه، ذرت دامی، گندم 
انســانی، نفت گاز، انواع بنزین، فراورده های لبنیاتی، ســیمان کیسه ای، 
مرکبات، سیمان فله ای و ام دی اف بوده است. به گفته موسوی ۱۹۱ هزار 
و ۱۸۲ فقره بارنامه هم در این مدت توسط شرکت های حمل و نقل کالا 
مازندران صادر شده است. ۱۳۴ شرکت حمل و نقل و شعبات در مازندران 

فعال هستند.

تفاهم نامه تامین زمین طرح نهضت ملی 
مسکن  با شرکت پگاه آذربایجان غربی 

منعقد شد
ارومیه –مینا اصلانی،خبرنگاریادگارامروز-شــرکت شیر پاستوریزه پگاه 
آذربایجان غربی در راستای تامین زمین و بهرهمندی کارکنان این شرکت 
از طرح نهضت ملی مسکن تفاهم نامه همکاری با اداره کل راه و شهرسازی 

آذربایحان غربی منعقد کرد.
مدیرکل راه و شهرسازی آذربایجان غربی در دیدار مدیرعامل شرکت شیر 
پاســتوریزه پگاه آذربایجان غربی، گفت: اراضی مورد نیاز برای بهره مندی 
۱۰۰ نفر از کارکنان شــرکت شیر پاســتوریزه پگاه از طرح نهضت ملی 

مسکن با مساعدت راه و شهرسازی استان تأمین می شود.
ســید محســن حمزه لو بیان کرد: ایــن اداره کل از بابت تامین زمین و 

واگذاری به متقاضیان هیچ مشکلی ندارد.
وی تاکید کرد: ســاخت مســکن و خانه دار کردن آحاد مختلف مردم از 

اهداف اجرای طرح نهضت ملی مسکن به شمار می رود.
در ادامه این دیدار تفاهم نامه تامین اراضی ساخت مسکن برای ۱۰۰ نفر 
از کارکنان شــرکت شیر پاستوریزه پگاه آذربایجان غربی به امضا طرفین 

رسید.

 ممنوعیت خروج گندم و جو 
از استان سمنان

سمنان-خبرنگاریادگارامروز-استاندار سمنان گفت: با آغاز فصل برداشت 
گنــدم و جو تدابیر لازم برای ذخیره ســازی این محصــولات در انبار و 

جلوگیری از خروج آن ها از استان سمنان اندیشیده شود.
هاشمی گفت: فرمانداران بر روند جوجه ریزی در مرغداری های گوشتی 

نظارت کنند تا با مشکلی در این زمینه مواجه نشویم.
 از ابتدای اجرای طرح مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها تاکنون در 
حوزه تامین مرغ، تخم مرغ و شــکر هیچ مشکلی وجود نداشته و استان 

سمنان شکر ۵ استان کشور را هم تامین می کند.
صادقی سرپرســت معاونت اقتصادی اســتانداری سمنان  گفت: در حال 
حاضر ذخیره دو ماه آرد و گندم استان تامین و خرید تضمینی گندم و جو 

با حمایت دولت و تسهیلات مصوب بانک ها در حال انجام است.

 برخورداری ۲0 هزار تبعه  خارجی 
خراسان رضوی از بیمه سلامت

مشهد-خبرنگاریادگارامروز-مدیر کل بیمه سلامت خراسان رضوی گفت: 
۲۰ هزار نفر از اتباع خارجی در خراســان رضوی تحت پوشــش خدمات 

بیمه سلامت قرار دارند
علیرضا رمزی گفت: هم اکنون حدود ۲۰ هزار نفر از اتباع خارجی در این 
استان، که بیشتر افغانستانی هستند، زیر پوشش خدمات بیمه سلامت قرار 
دارند که درقالب ســه دسته آسیب پذیر، غیرآسیب پذیر و خاص خدمات 
دریافت می کنند که افراد آسیب پذیر و خاص به صورت رایگان زیر پوشش 
قرار دارند. مدیر کل بیمه ســلامت خراســان رضوی گفت: قرارداد بیمه 
درمان اتبــاع و مهاجران خارجی طبق توافقات صورت گرفته بین وزارت 
کشور، کمیساریای عالی پناهندگان و بیمه سلامت ایران برای پناهندگان 
افغانستانی و عراقی از آذرماه سال ۱۳۹۴ در خراسان رضوی اجرایی شده 
و همچنان ادامه دارد. او گفت: در حال حاضر ســه میلیون و ۷۲۳ هزار و 
۴۵۸ نفر در خراسان رضوی در قالب پنج صندوق خدمات بیمه ای شامل 
روستاییان، سلامت همگانی، کارکنان دولت، سایر اقشار و صندوق ایرانیان 
زیر پوشش بیمه سلامت قرار دارند. مدیر کل بیمه سلامت خراسان رضوی 
گفــت: یک میلیون و ۸۲۲ هزار و ۷۰۲ نفر از این تعداد در قالب صندوق 
بیمه سلامت روســتاییان و عشایر و یک میلیون و ۳۰۲ هزار و ۴۷۹ نفر 
در قالب صندوق بیمه سلامت همگانی زیر پوشش بیمه سلامت خراسان 
رضوی قرار دارند و بقیه در قالب صندوق کارکنان دولت، صندوق ســایر 

اقشار و صندوق بیمه ایرانیان خدمات دریافت می کنند.
رمزی گفت: بیمه سلامت در بخش های دولتی و خصوصی طرف قرارداد، 
به همه بیمه شــدگان تحت پوشش خود خدمات درمانی شامل خدمات 

سرپایی و بستری ارائه می دهد.

    رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری کرمانشاه خبرداد؛

استفاده از تله رنگی به جای سموم شیمیایی در کنترل آفات درختان

فریــده   – کرمانشــاه 
سیروس  محمدی،خبرنگاریادگارامروز- 
شهبازی مدیرعامل گازاستان، عنوان نمود 
بهره برداری از 14 روســتا وآغاز عملیات 
اجرایــی از 20 روســتای شــهرگهواره 
میلیاردتومــان  اعتبــار57  بامجمــوع 
کرمانشاه،  استاندار  مقدم  باحضورامیری 
بخشی پور نماینده شهرستان درمجلس 
شــورای اســلامی ودیگر مقامات محلی 
درروزجمعه مورخ 6 خــرداد ماه 1401 

انجام گردید
وی گفت:با بهره برداری از این 14 روستا 
با اعتبار 24 میلیــارد تومان تعداد 480 
خانــوار ازنعمت گاز طبیعــی برخوردار 
می گردندو 20 روســتای دردست اجرا 
نیز کــه اعتبارآنها 33 میلیارد تومان می 
باشــد،زمینه برخورداری 650 خانوار را 

فراهم می نماید
دالاهو 152  افزود:درشهرســتان  ایشان 
میلیاردتومان پروژه تعریف شــده وعلاوه 

برپروژه های مذکور 43 روستای دیگر با 
اعتبار 80 میلیاردتومان درمرحله انتخاب 

پیمانکارمی باشد
شــهبازی یادآور گردیــد: درحال حاضر 
99/6% خانوارهــای شــهر در قالب 30 
شهر و 85% خانوارهای روستایی به تعداد 
1810 روستا گازدار و 655 هزار مشترک 

در بخــش های مختلف و 18 شــهرک 
صنعتی و 74 جایگاه CNG روزانه 15 
میلیون متر مکعب گاز دراستان استفاده 
می گردد وکار گازرسانی به 364 روستا 
و 250 واحدصنعتی بااعتبار 800 میلیارد 
تومان دردست اجرا می باشد که با اتمام 
ایــن پروژه هــا ضریب نفــوذ در بخش 

شهری به 100% و در بخش روستایی به 
95% خواهد رسید

درادامه بخشی پور،ضمن تشکر ازمجموعه 
گاز اســتان بیان داشت ضریب نفوذ گاز 
در شهر گهواره نســبت به استان پایین 
می باشــدو جا داردباتوجــه به پیگیری 
های مدیریت ارشداستان واعتباراتی که 
درنظر گرفته شده،توجه ویژه ای به بخش 

گهواره شود
درپایان: امیری مقدم استاندار کرمانشاه 
،ضمن تشکر از زحمات مجموعه شرکت 
گاز اســتان ونوید ســفر قریــب الوقوع 
ریاســت محترم جمهور به استان وتوجه 
ویژه در راستای تصویب پروژه ها،عنوان 
نمود:انتظــاردارد علاوه بر پــروژه هایی 
که امــروز افتتاح گردیده پــروژه هایی 
که دردســت اقدام می باشندنیزهر چه 
ســریعتربه سرانجام برســند تا شاخص 
گازرسانی به شهرگهواره به حد مطلوب 

وقابل قبول برسد.

مومنی،خبرنگاریادگارامروز-معــاون  اصفهان-مریــم 
خدمات شهری شهرداری اصفهان گفت: از ابتدای تیرماه 
سال جاری دیگر از نیروی انسانی برای نظافت بزرگراه ها 
اســتفاده نمی شود و این کار توسط ماشین های مکانیزه 

صورت می گیرد.
 »مهدی بقایی« افزود: به دلیل حوادث دلخراشــی که 
در هفته های گذشــته برای کارگران زحمتکش و خدوم 
شــهرداری اصفهان در حوزه نظافــت بزرگراه ها رخ داد 
و بــه دلیل خطراتی که همواره این قشــر از کارگران را 
تهدید می کند، تصمیم بر این شــد که از ابتدای تیرماه 
سال جاری، بند تازه ای به قراردادهای پیمانکاری اضافه 
شــود که بر اســاس آن، نظافت بزرگراه ها دیگر توسط 
نیروی انسانی صورت نگیرد و شرکت های متولی نظافت 
و رفت و روب شهر، به جای نیروی انسانی از ماشین های 

مکانیزه استفاده کنند.
معاون خدمات شهری شــهرداری اصفهان، حفظ جان 
و امنیت کارگران را مهمترین اولویت مدیریت شــهری 
برشمرد و تاکید کرد: این تغییر رویکرد، به لحاظ قانونی 
از ابتدای تیرماه لحاظ می شــود امــا پیش از آن نیز به 
تمامی مســوولان امور شــهر مناطق درخصوص عدم 
اســتفاده از کارگران برای نظافت بزرگراه ها، تذکر داده 

شده است.
بقایی با ابراز امیــدواری از اینکه با رعایت نکات ایمنی 
و ســرعت مطمئنه در شهر، دیگر شــاهد بروز حوادث 
دلخراش نباشــیم، خاطرنشان کرد: ســازمان خدمات 
موتوری شهرداری اصفهان مکلف شده است ماشین آلات 
لازم برای نظافت مکانیزه بزرگراه ها را در اختیار مناطق 

مربوطه قرار دهد.

یادگار  خبرنگار  مومنــی،  اصفهان-مریم 
امروز- اســتاد دانشــگاه اصفهان و عضو 
انجمن آسیب شناسی ورزشی و حرکات 
اصلاحی ایران گفت: توجه به همه جوانب 
ورزش می توانــد آن را بــه کارآفرینــی 
ورزشــی و حتی پول آفریــن تبدیل کند 
که نمایشــگاه ها در این امر کمک کننده 
هســتند.  غلامعلی قاســمی با اشاره به 
اینکه نمایشگاه تخصصی ورزش می تواند 
در راستای کارآفرینی ورزشی قرار گیرد، 
اظهار داشت: در سالهای گذشته دانشگاه 
اصفهان در نمایشگاه ورزش غرفه داشته و 
طبق تجربه می توان برگزاری نمایشگاه  را 
در راستای کارآفرینی دید که مجموعه ای 
از خدمات را ارائه کند. وی ادامه داد: مردم 

اگر با جنبه های مختلف ســلامتی بخش 
ورزش آشــنا شــوند، برای جلوگیری از 

هزینه درمان و پیشگیری، قطعا از ورزش 
بهره مند خواهند شد. استاد دانشگاه و عضو 

انجمن آسیب شناسی ورزشی و حرکات 
اصلاحی ایران با اشــاره به بُعد اقتصادی 
نمایشــگاه ورزش، گفت: در ایران و خارج 
از کشــور خدمات ورزشی تفاوتی ندارند، 
اما در برخی از کشــورها توجه به ورزش 
از راس تــا ذیل انجــام می گیرد و ورزش 
به عاملی کارآفریــن و پول آفرین تبدیل 
می شــود؛ ولی در کشــور ما متاسفانه از 
ورزش برای درآمدزایی استفاده نمی شود. 
وی افزود: مردم هم باید به این باور برسند 
که ورزش در هرجــای دنیا هزینه دارد و 
باید برای ســلامتی خود هزینه بدهند و 
از شرایط قدیمی که همه چیز به صورت 
بودجه دیده شــود، گذر کرده ایم و خود 

باید برای ورزش سرمایه گذاری کنند.

راه  اصلانی،خبرنگاریادگارامروزمدیرکل  –مینــا  ارومیه 
و شهرســازی آذربایجان غربی گفت: از مجموع ثبت نام 
کنندگان، ۵۵ هزار نفر واجد شــرایط اولیه برای نهضت 
ملی مســکن شناخته شــدند که از این میزان ۱۰ هزار 

متقاضی نسبت به واریز وجه اقدام کردند.
سیدمحســن حمزه لو اظهار کرد: افرادی که نســبت به 
واریز وجــه اقدام کردند مراحل شــروع به کار و تامین 

زمین را پیگیری می کنند.
وی ادامــه داد: میزان واریزی وجــه اولیه متقاضیان در 
طرح نهضت ملی مســکن ۴۰۰ میلیــون ریال تعیین 
شــده که پس از آن بلافاصله عملیات اجرایی پروژه ها و 

پرداخت کمک تسهیلات آغاز می شود.
وی با اشاره به اینکه ۲۴ هزار هکتار اراضی منابع طبیعی 
و دولتی بــرای اجرای این طرح  ملــی در داخل حریم 

شهرها شناسایی و برای طرح به راه و شهرسازی واگذار 
شــده است، افزود: سهم ابلاغی آذربایجان غربی از قانون 
جهش تولید مسکن حدود ۱۸۰ هزار واحد تعیین شده 

است.
مدیــرکل راه و شهرســازی آذربایجان غربــی گفــت: 
تسهیلات بانکی برای واحدهای مسکونی در مرکز استان 
سه میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال، سایر شهرها سه میلیارد 
ریال و مناطق روســتایی ۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال 

خواهد بود.
حمزه لو با بیان اینکه برای توسعه ساخت  و ساز در بخش 
مســکن باید مشوق های لازم را در نظر گرفت، گفت: در 
اجرای قانون جهش تولید، مشــکل تامین زمین وجود 
ندارد و با مساعدت دستگاه قضایی، اراضی ملی و دولتی 

در داخل حریم از منابع طبیعی تحصیل شده است.  

وی تاکیــد کرد: ظرفیت های قانونی اســتفاده از اراضی 
دولتی برای این طرح مهم ابلاغ شــده که تغییر کاربری 
زمین ها، الحاق بــه محدوده و شناســایی اراضی مازاد 

دستگاه های اجرایی از جمله آنها است.
وی با اشــاره به ثبت نام مجــردان در طرح نهضت ملی 
مســکن، گفت: در راستای حمایت و تســهیل ازدواج 
جوانان مــردان مجرد بالای ۲۳ ســال، می توانند برای 
خانه دار شدن در طرح نهضت ملی مسکن ثبت نام کنند، 
اما ارائــه تعهدنامه محضری مبنی بــر تحویل عقدنامه 
ازدواج رســمی قبــل از انعقاد قرارداد واگــذاری واحد 

مسکونی الزامی است.
مدیرکل راه و شهرســازی آذربایجان غربی ادامه داد: در 
راستای حمایت از خانواده و جوانی جمعیت متقاضیان 

دارای سه فرزند به بالا زمین رایگان دریافت می کنند.

  باحضوراستاندار کرمانشاه،صورت گرفت؛

بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی گاز رسانی به 34 روستای شهرستان دالاهو

با هدف حفظ ایمنی و سلامت کارگران؛

استفاده از نیروی کارگری برای نظافت بزرگراه ها ممنوع شد

 عضو انجمن آسیب شناسی ورزشی و حرکات اصلاحی ایران:

توجه به همه جوانب ورزش منجر به کارآفرینی می شود

مدیرکل راه و شهرسازی استان:

۱۰ هزار متقاضی نهضت ملی مسکن در آذربایجان غربی اقدام به  واریز وجه کردند

 تمرین مهار آتش سوزی کالای خطرناک 
در بندر بوشهر برگزار شد

بوشهر-خبرنگاریادگارامروز-مســئول ایمنی و آتش نشانی اداره کل بنادر 
و دریانوردی اســتان بوشــهر گفت: به منظور آمادگی همه جانبه نیرو های 
عملیاتی، تمرین اطفاء حریق کانتینر حامل کالای خطرناک در بندر بوشهر، 

برگزار شد.
حیــدر مجدنیا گفت: برای آمادگی هرچه بیشــتر نیرو هــای عملیاتی در 
رویارویی با اتفاقات احتمالی، تمرین همزمان مهار آتش سوزی کانتینر حامل 
کالای خطرناک )کلاس ۳( و یک دستگاه ریچ استاکر در محوطه پشت برج 

بندر برگزار شد.
بــه گفته او، در این عملیات که از پیچیده ترین و پرخطرترین نوع عملیات 
مهار آتش است، با تدابیر فرمانده عملیات ابتدا آتش نشانان به صورت تدافعی 
بدنه کانتینر را سرد کردند و پس از رعایت تمامی اصول ایمنی و مراقبت های 
ویژه در کانتینر را گشــودند و ســپس با عملیات تهاجمی مهار آتش را به 

پایان رساندند.
مســئول ایمنی و آتش نشــانی اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر 
گفت: آتش  نشانان با آمادگی کامل و برنامه ریزی دقیق، تمرین را طبق برنامه 
طراحی شده، با رعایت تمامی اصول و استاندارد های لازم و در زمان مقرر با 

موفقیت به پایان رساندند.
وی ضمن تقدیر از تمامی عوامل شرکت کننده درمانور، یاد آور شد: در این 
مانور یگان حفاظت، حراســت، روابط عمومی، اچ اس ای، شرکت دریایی و 

بندری سینا، امور دریایی و اموربندری مشارکت داشتند.
گفتنی است؛ کالا های خطر ناک براساس حساسیت و خطر آن ها و همچنین 
نقطه اشتعال، دارای طبقه بندی می باشند که در این راستا کالا های کلاس 

۳ شامل مایعات قابل اشتعال مانند بنزین، نفت و گازوییل می شود.

 مدیر امور آبفای شهرستان ایلام خبر داد؛

 تعویض الکترو پمپ چاه آب شرب 
در قوچعلی

ایلام-سارامیری،خبرنگاریادگارامروز-مدیر امور آبفای شهرستان ایلام گفت: 
الکترو پمپ و پمپ شــناور چاه آب شرب شــماره ۲ قوچعلی شهر ایلام 

تعویض شد.
فتح اله محمدی با بیان اینکه الکترو موتور و پمپ شناور این تاسیسات به 
دلیل نقص فنی از کار افتاده بود، گفت: با تلاش پرسنل آبفای شهرستان در 
حداقل زمان، نسبت به تعویض کامل الکتروپمپ شناور آب شرب چاه شماره 
۲ قوچعلی شهر ایلام اقدام و این چاه دوباره در مدار بهره برداری قرار گرفت.

او گفــت: در این عملیات با خارج نمودن تجهیــزات دارای نقص و نصب 
تجهیزات جدید، سریعا کار آغاز گردید و پمپ جدید وارد مدار بهره برداری 

شد.
مدیر امور آبفای شهرستان ایلام گفت: میزان آب تولیدی از این چاه حدود 
۲۸ لیتر در ثانیه می باشــد و کمک زیادی جهت جلوگیری از کمبود آب و 

ایجاد فشار مناسب آب شرب در مناطق تحت پوشش خود می نماید.

مدیرکل راه و شهرسازی لرستان:

 تاییدشدگان طرح نهضت ملی مسکن 
تا 1۲ خرداد برای تشکیل پرونده مهلت دارند

خرم آباد-اعظم پاپی ،خبنگاریادگارامروز-مدیرکل راه و شهرسازی لرستان 
گفت: متقاضیان تسهیلات نهضت ملی مسکن که پیامک تاییدیه را دریافت 
کــرده اند تا ۱۲ خرداد جاری برای تشــکیل پرونده مهلــت دارند در غیر 

اینصورت حذف می شوند
وحید کرم الهی گفت: ثبت نام طرح نهضت ملی مسکن در استان از مهرتا 
اسفندماه پارسال ثبت نام انجام شد و ثبت نام شدگان به صورت سامانه ای 
ارزیابی و پالایش شدند. وی می گوید: پیامک تاییدیه برای افراد حائز شرایط 
اولیه ارسال شد تا به دفاتر پیشخوان یا ادارات بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
مراجعه کنند. وی گفت: افرادی تایید شده در شهر های خرم آباد، بروجرد 
و دورود باید به دفاتر پیشــخوان و سایر شهروندان لرستانی به ادارات بنیاد 
مســکن مراجعه کنند که چنانچه تا پایان مهلت قانونی روز ۱۲ خرداد این 

اقدام انجام نشود، این افراد از طرح نهضت ملی مسکن حذف می شوند.
کرم الهی با بیان اینکه در مجموع ۱۴۵ هزار و ۹۳۳ شــهروند لرستانی در 
سامانه نهضت ملی مسکن نام نویسی کرده اند می گوید: باتوجه به شرایط 
قانونی درنظر گرفته شده برای متقاضیان، ۴۱ هزار و ۹۷۵ نفر، رد درخواست 

شده اند و درخواست حدود ۱۰۵ هزار نفر در دست بررسی قرار گرفت.
وی گفت: ۴۱ هزار و ۶۵۹ نفر دارای ســه شــرط قانونی طرح بوده اند که 
تاکنون از این تعداد پنج هزار و ۵۶ نفر به تایید اولیه رســیده اند، ۶ هزار و 
۵۹۰ نفر تایید نهایی شده و ۲ هزار و ۳۵۱ نفر افتتاح حساب انجام داده اند.

بازدید شهردار و فرماندار قم از پروژه های 
شهری

قم-بیرانوند،خبرنگاریادگارامروز-شــهردار قم به همراه فرماندار و مدیران 
شهری از پروژه های مدیریت شهری بازدید کردند.

 سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار کلان شهر قم به همراه ذاکریان فرماندار 
و مدیران شــهری ازجمله معاون فنی و عمرانی، مدیرکل حوزه شــهردار، 
مدیرکل امور مالی و… از آخرین وضعیت برخی پروژه های مدیریت شهری 

بازدید کردند.
بازدید از تقاطع غیرهمسطح میدان نماز ازجمله پروژه هایی بوده که در این 

بازدید، آخرین وضعیت اجرای آن مورد بررسی قرار گرفت.
در ادامه شهردار قم به همراه معاون فنی و عمرانی از پروژه تونل جمهوری 
اســلامی بازدید کردند. همچنین فرماندار قم نیز در ادامه به همراه معاون 
حمل ونقــل و ترافیک شــهرداری از پل مکانیزه و جایگاه ســوخت بلوار 

جمهوری اسلامی بازدید کردند.
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نائب رئیس کمیســیون انرژی در مجلس بر ضرورت مدیریت منابع آب و برق در کشــور با هدف  جلوگیری از بی آبی 
و بی برقی در تابســتان پیش رو، گفت: با توجه به اینکه درصد بالایی از برق  کشور توسط نیروگاه های برق-آبی تامین 
می شود و اقلیم ایران از خشکسالی رنج می برد، به یقین  نیروگاه های برق-آبی نیز دچار مشکل خواهند شد بنابراین باید 
کارشناسان حوزه آب و برق در کنار  یکدیگر قرار گیرند تا بتوانند بحران آب و برق را در تابستان مدیریت کنند.قاسم 
ســاعدی افزود:  متاسفانه وزارت نیرو نمی خواهد ضعف و سوءمدیریت خود را در این دو حوزه قبول کند درحالی که 
 این وزارتخانه باید پاسخگویی چالش های پیش آمده برای کشور و چالش هایی پیش رو باشد.وی گفت:  مجلس از سال 
گذشــته بابت رسیدن به اوج خاموشی ها در سال های 1401 و 1402 به وزارت نیرو  هشدار داده است چرا که کشور 
در خشکسالی به سر می برد و لذا باید نیروگاه های سیکل ترکیبی ایجاد  شوند چرا که نیروگاه های برق- آبی با مشکل 
کمبود آب رو به رو هســتند بنابراین باید در استان های  جنوبی نیروگاه های سیکل ترکیبی ایجاد کرد تا حداقل برق 
صنایع آنها از این طریق تامین شود اما  متاسفانه پویایی و تحرک لازم وزارت نیرو در مسیر جلب نظر سرمایه گذاران 
دیده نمی شود و معلوم  نیست طی ماه آینده چه پاسخی برای مشترکان صنعتی، تجاری و خانگی جهت تامین برق آنها 
خواهد  داشت.وی با بیان اینکه متاسفانه برخورد با مشکلات در لحظه آخر و گرفتن تصمیمات سطحی و آنی  در بدنه 
دولت و وزارت نیرو بسیار مشاهده شده است، گفت: به همین دلیل است که طی سال گذشته  برای جبران کمبود برق 
مشترکان خانگی اقدام به قطع برق صنایع بزرگ شد که در پی آن ضررهای  بسیار مهمی به اقتصاد کشور وارد آمد. 

رئیس اســبق انستیتو پاستور ایران درباره واکسیناســیون آبله و احتمال نیاز به تزریق مجدد آن به دلیل  مشاهده مواردی 
از آبله میمونی در دنیا، گفت: بر اســاس اخبار منتشــر شده معمولا کسانی که پیش تر  واکسن آبله را تزریق کرده اند تا ۸۵ 
درصد نســبت به این ویروس ایمنی خواهند داشت؛ اما نکته مهم  این است که واکسیناسیون عمومی زمانی انجام می شود 
که همه گیری بیماری پیش آید؛ درحالی که  اکنون ســازمان بهداشت جهانی یا سایر نهادهای بهداشتی مهم، توصیه ای به 
تزریق همگانی واکسن آبله  در هیچ کجای دنیا نداشتند.دکتر مصطفی قانعی افزود: پس از همه گیر شدن بیماری هم باید 
 بررسی های تخصصی صورت گیرد؛ چون معلوم نیست همه گیری بیماری حتی بر کسانی که قبلا  واکسن آبله زده اند، چه 
تاثیری بگذارد. دکتر مصطفی قانعی تاکید کرد: اکنون آنچه که در رسانه ها  درحال انعکاس و انتشار است،  عکس پوست بدن 
افراد منتشــر می شود و مردم با ظاهر وحشتناک  بیماری مواجه شدند؛ درحالی که این بیماری به جز مواردی که چشم ها 
را هدف قرار ندهد،  کشــنده  نیست. باید بدانیم که در مورد بیماری های ویروسی،  اصل بر واکسیناسیون است.وی با اشاره 
به  اینکه تکنولوژی ساخت واکسن آبله در کشور وجود دارد،  تاکید کرد: اگر نیاز به تزریق این واکسن  مجددا به وجود آید 
باید از چند ماه قبل ثبت سفارش صورت گیرد و با تجربه ای که واکسن سازهای  داخلی در این مدت به دست آوردند به نظر 
می رسد دیگر ابتدا پول ساخت را می گیرند و بعد دست به  تولید می زنند. درواقع اول تولید نمی کنند که بعد واکسن روی 
دست شــان بماند. مانند سایر نقاط دنیا  توصیه ما هم این است که اگر کشور هر زمانی نیاز به واکسن داشت ثبت سفارش 

انجام دهند. قابلیت  تولید واکسن وجود دارد اما پروسه تولید ۳ تا ۶ ماه زمان نیاز دارد تا به تولید در حجم انبوه برسیم. 

دبیر انجمن واردکنندگان موبایل و تبلت گفت: 
بعد رســانه ای شــدن خبر ممنوعیــت واردات 
تلفن های  همراه بالای 600 دلار، شاهد التهاب 
در عرضه و قیمت آیفــون در بازار بودیم؛ البته 
بعــد از تعامل بین  دولت و بخش خصوصی این 
شــرایط کنترل و شــاهد آرامش بــه این بازار 
بازگشت.امیر اســحاقی  وضعیت تامین و عرضه 
تلفــن همراه در بازار را عادی دانســت و خاطر 
نشان کرد: از ابتدای ســال تا  پایان اردیبهشت 
حــدود 2 میلیون و 240 هزار دســتگاه تلفن 
همراه وارد کشــور شده اســت که با احتساب 
 دســتگاه هایی کــه از ماه های گذشــته وارد و 
روشن نشده  بودند فراوانی کالا در سطح عرضه 
کاملا مشهود  اســت.امیر اسحاقی افزود: مطابق 
با اعــلام وزارت صمت حجم قابل توجهی ثبت 
سفارش از ابتدای  ســال صورت گرفته است و 
تخصیص ارز برای واردات آتی قابل توجه است 
و برنامه ریزی های لازم  از ســوی بازرگانان برای 
تامین بازار در ماه های آینده صورت گرفته است.

اسحاقی با اشــاره به  تمهیدات برای جلوگیری 
از واردات کیفــی کالاهای بــالای 600 دلار به 

خصــوص آیفون، گفت: رفــع  احتمال موقت یا 
دائمــی واردات آیفون در عمل باعث شــد که 
قیمت  این برند به هفته قبل بازگردد و  شــاهد 
کاهش چشمگیر قیمت  آیفون در 2 هفته اخیر 
بودیــم.وی درصد واردات کالاهایی مســافری 
آیفون  نســبت به واردات شرکتی افزایشی شد، 
گفت: در حال حاضر در ثبت ســفارش آیفون 
مشــکلی وجود  ندارد و شاهد ریزش قیمت این 
برند در بازار هســتیم و در هفته های آینده این 
بازار به آرامش خواهد  رســید.به گفته اسحاقی؛ 
کالاهایی که در بازار عرضه می شــوند از سمت 
واردکنندگان برچسب قیمت  فروش واردکننده 
و مصرف کننــده حک می شــود و با این قیمت 
کالا با نرخ منصفانه به دست  مصرف کننده نهایی 
می رســد.وی با اشــاره به افزایش رویه واردات 
تلفن همراه از ابتدای ســال از طریق  مسافری، 
افزود: در فروردین ســال جاری 24هزار و 540 
دســتگاه و در اردیبهشــت 37 هــزار و  160 
 دستگاه موبایل مسافری برند آیفون وارد کشور 
شد که احتمال می دهیم بخشی از این واردات 
با  سوءاســتفاده از اطلاعات مســافران صورت 
گرفته است این در حالیست که واردات قانونی 
این برند  توســط شــرکت ها در دو ماه اخیر با 
تصمیــم وزارت صمت 3 برابر کاهش پیدا کرد.

وی افــزود:  امیدواریم با ایجاد تعامل مناســب 
بین دولت و بخش خصوصی نیاز بازار به سفته 
بازی و واردات  مســافری به بن بســت برسد و 
شاهد آرامش در بازار تلفن همراه مانند 2 سال 

گذشته باشیم. 

دبیر انجمن واردکنندگان موبایل و تبلت: 

قیمت آیفون ریزش کرد

دبیر انجمن صنایع آب میوه و کنســانتره با بیان 
اینکه بلاتکلیفی ها و مشــکلات ناشی از اجرای 
طرح  درج قیمت تولید کننده در بهمن ماه خرید 
شــب عید تولیدکنندگان آبمیــوه را با کاهش 
مواجه کــرد، گفت:  البته بعدا این مشــکلات تا 
حــدودی برطرف شــد. یکی از مشــکلات این 
بود که با توجه به اینکه قیمت  درج شــده روی 
محصول با قیمــت نهایی مصرف کننده متفاوت 
بود، باعث تردید خریدار شــده بود و در  مواردی 
بین فروشــنده و خریدار بحث و مشاجره ایجاد 
می شــد. به همین دلیل بعد از مدتی مقرر شــد 
 قیمــت تولید کننده و مصــرف کننده همزمان 
درج شــود. ولی ا.. داوود آبادی با بیان اینکه در 
حال  حاضر سود بنکدار و خرده فروش مشخص 
شــده، تصریح کرد: بهتر بود ابتدا در این رابطه 
آموزش  همگانی ارائه می شــد. به طور کلی درج 
قیمــت تولیدکننده و مصرف کننده طرح خوبی 

و در راســتای  حمایت از مصرف کننده است که 
امیدواریم با یک سیســتم اصولــی پیش رود تا 
تولید کننده مجبور  نباشد برای فروش محصولات 
خود دست به دامن جایزه دادن و فروش اجباری 
شــود و با ایجاد فضای  رقابت سالم، هر کس به 
سود منطقی برسد. وی با بیان اینکه طبق قانون 
سود قانونی تولید کننده ۱۷  درصد است، اظهار 
کرد: تولید کننــدگان مجازند ۰.۵ درصد هزینه 
تبلیغات کنند. اما اگر شــرکتی  بخواهد بیش از 
این برای تبلیغات خــرج کند اجازه ندارد از ۱۷ 
درصد بیشتر سود بگیرد بلکه باید از  همان مقدار 
قانونی خرج کند. داوود آبادی با اشاره به اولویت 
بندی مســائل اقتصــادی در خانــواده،  تصریح 
کرد: آبمیوه معمــولا در اولویت افراد کم درآمد 
نیســت و شــرایط اقتصادی فعلی هم بر حجم 
 مصرف تاثیر گذاشــته است. البته باید این نکته 
را هــم در نظر گرفت که ایرانی هــا میوه تازه را 
به  آبمیوه ترجیح می دهند. به گفته دبیر انجمن 
صنایع آب میوه و کنسانتره سرانه مصرف آبمیوه 
در ایــران  به طور تقریبی بیــن ۸ تا ۱۱ لیتر در 
نوســان اســت. اگر این میزان به ۱۴ لیتر برسد 
باید همه واحدهــای  تولیدی با حداکثر ظرفیت 
کار کنند تا درخواســت جامعه تامین شود.وی 
افزود: سرانه مصرف آبمیوه  در ایران در مقایسه با 
سایر کشورها پایین است و حتی نسبت به برخی 
کشورهای پرمصرف یک  سوم و یک چهارم است. 
برای مثال سرانه مصرف در اروپا و آمریکا ۳۵ تا 

۳۸ لیتر است. 

دبیر انجمن صنایع آب میوه: 

آبمیوه، اولویت افراد کم درآمد نیست

رئیس ســازمان امور عشــایر در پاسخ به این 
پرســش که در خبرها آمده که ســهمیه آرد 
تخصیص داده  شــده به عشــایر در برخی از 
استان ها  کاهش پیدا کرده است، آیا سازمان 
امور عشــایر در این زمینه  ورود کرده و برای 
اصلاح این سهمیه اقداماتی انجام داده است؟ 
افزود: عشــایر به ازای هر فرد در ماه   12 کیلو 
و 200 گرم سهمیه آرد دریافت می کنند و در 
سال سهمیه آرد یک خانواده 4 نفره عشایری 
 حدود 600 کیلوگرم در سال می شود. عباس 
پاپــی زاده افــزود: در هر شهرســتان رئیس 
شــورای آرد و  نــان فرماندار آن شهرســتان 
است و مســئول همین موضوع در استان ها، 
اســتانداران هســتند. در بعضی  از استان ها و 
شهرســتان ها دخل و تصرف هایی در سهمیه 
آرد عشــایر و روستاها انجام می دهند که این 
 مســئله باعث نارضایتی آنها را به دنبال دارد؛ 
ســهمیه مصوب آرد عشــایر در شهرستان ها 
به درســتی داده  نمی شــود و فرمانداران این 
شهرستان ها نظارت های کافی را در این زمینه 

انجام نمی دهنــد.وی افزود:  هر فرد ایرانی که 
عضو خانواده عشایر است یک دفترچه عشایر 
دارد پس تعداد و جمعیت عشایر در  هر استان 
مشخص اســت پس به راحتی می توان میزان 
آرد مورد نیاز عشــایر هر اســتان را به دست 
 آورد.به گفته وی؛ ســازمان امور عشایر نحوه 
تخصیــص آرد بــه عشــایر را رضایت بخش 
نمی دانــد.وی  با بیان اینکه نــان قوت غالب 
عشایر محسوب می شود، گفت: در این زمینه 
باید اســتانداران و  فرمانداران پاسخگو باشند 
که بنا به چه منطقی ســهمیه آرد عشایر بنا 
به آنچه تصویب شده اســت، داده  نمی شود.

وی در پاســخ به این پرسش که سازمان امور 
عشایر تا چه میزان می تواند در اصلاح سهمیه 
 آرد عشایر نقش ایفا کند؟ گفت: سازمان امور 
عشــایر متقاضی دریافت آرد اســت و حقوق 
 مصرف کننــدگان را دنبال می کند. مشــکل 
اصلی ما این اســت که سهمیه تخصیص داده 
شــده به عشایر  داده نمی شــود. سازمان امور 
عشایر 2 سال یکبار برآورد مجددی از میزان 
نیاز عشــایر انجام می دهد  که اگر ضرورت آن 
احساس شود برای افزایش سهمیه آرد تلاش 
می کند. رئیس ســازمان امور عشایر  در پایان 
با اشاره به طرح مردمی سازی یارانه ها، گفت: 
نهاده عشایر برای مصرف خرداد تحویل داده 
 شــده اســت تا حدودی با این نهاده تاثیرات 
خشکســالی ها را جبران کردیم اما از ماه های 
آینده عشایر باید  نهاده ها در حوزه دام و طیور 

را به صورت آزاد تهیه کنند. 

گوناگون

بیش از پنج سال از فاجعه پلاسکو و ریزش کامل 
ساختمان، شهادت ۱۶ آتش نشان و تعدادی از 
 شهروندان تهرانی می گذرد. حال در روز های اخیر 
و با ریزش ســاختمان نوساز، اما ناایمن متروپل 
 آبادان و مرگ مظلومانــه بیش از ۳۰ هموطن، 
بار دیگر موضوع ساختمان های ناایمن و پرخطر 
به  بحث اول رسانه های کشور و مسئولان تبدیل 
شــده است.رئیس انجمن ســازندگان مسکن و 
ســاختمان با  تاکید بر الزام صدور شناســنامه 
فنی-ملکی ســاختمان گفت: برای پیشگیری از 
بــروز حوادثی مانند  متروپل آبــادان باید قانون 
مجری ذی صلاح اجرایی شود.شــهاب سعادت 
نژاد با تاکید بر اینکه در همه  ساخت و سازهای 
استان تهران باید از سازندگان ذیصلاح استفاده 
شود، اظهار کرد: نظام مهندسی باید  برای تمامی 
ســاختمان ها شناسنامه فنی و ملکی صادر کند 
تا مشــخصات دقیق تمامی عوامل ساخت یک 
 ساختمان و نقشــه های ازبیلت ) As Built ( و 
اســتانداردهای به کار رفته در آنها برای مصرف 
کننده  نهایی مشــخص باشــد و ســاختمان ها 
دارای بیمه تضمین کیفیت شــوند.وی تصریح 
کرد: شناســنامه فنــی در  بردارنده نوع کیفیت 
ساخت و مشــخصات عوامل دخیل در ساخت 
یک پروژه اســت و مطابق مــاده 35  و32 آیین 
نامه اجرایی ماده 33 که توســط هیئت وزیران 
مصوب شده شــهرداری نباید بدون شناسنامه 
 فنی و ملکی پایان کارصادر کند و در تمامی نقل 
و انتقالات ساختمانها باید شناسنامه فنی و ملکی 
ارائه  شود.وی با اشــاره به حادثه متروپل گفت: 
استفاده از مجریان و سازندگان دارای صلاحیت 
در  ســاختمان ها باعث بالا رفتن کیفیت ساخت 
و عمر آنها و ایمن شــدن ساختمان ها می شود 
و برای  پیشــگیری از بروز حوادثی نظیر متروپل 
لازم اســت که قانون مجری ذی صلاح اجرایی 

شود. 

 ëشودëعبرتëدرسëمتروپل
اصغر دهقان بنادکی ،عضو هیئت مدیره سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان تهران نیز با ابراز 

 تاسف از اینکه ســاختمان متروپل فاقد مجری 
ذی صلاح بوده است، گفت: البته مهندس ناظر 
این  پروژه به موقع گــزارش های لازم را درباره 
ساخت اضافه بنا به شــهرداری ارائه داده است 
ولی  متاسفانه شــهرداری به این مساله توجهی 
نکرده است.وی تصریح کرد: متاسفانه شهرداری 
ها در  بســیاری از شهرها و استان ها به سازمان 
نظام مهندسی ساختمان به عنوان یک نهاد فنی 
و تخصصی  بهاء نمی دهنــد و همچنین قانون 
مجری ذیصلاح را اجرا نمی کنند.وی ادامه داد: 
این بی توجهی در  حالی است که وقتی حوادث 
تلخی نظیر متروپل آبادان،پلاســکو و.. رخ می 
دهد،تبعات آن دامن  شــهرداری هاو استانداری 
ها را می گیرد.وی با اشــاره به ابــراز امیدواری 
سرپرست ســازمان نظام  مهندســی ساختمان 
کشــور در رابطه با درس عبرت شــدن حادثه 
متروپل، گفت: بعید می دانم که این  حادثه درس 
عبرت شود چرا که با گذشت زمان به فراموشی 
سپرده می شود و مجددا برخی شهرداری  ها به 
خاطر منافع شخصی مانع از اجرای قانون مجری 
ذی صلاح می شــوند.وی با بیــان اینکه تحقق 
 قانون مجری ذی صلاح ســبب تولید مســکن 
بــه روش تخصصی می شــود در عین حال به 
کارگیری  مجریان ذی صلاح را ســبب افزایش 
عمر مفید ساختمان ها و حفظ سرمایه های ملی 
ارزیابی کرد و  اظهار داشت: اگر ساختمان توسط 
افراد متخصص و مجریان ذی صلاح ساخته شود 
عمر مفید  ساختمانها از 25 سال به 50 سال و یا 
حتی به صد سال افزایش پیدا خواهد کرد.عضو 
هیات مدیره  ســازمان نظام مهندسی ساختمان 
اســتان تهران از جمله دیگر الزامات پیشگیری 
از حــوادث متروپــل  آبــادان را در تعامل بین 
ســازمان های ذی ربط در حوزه مسکن ارزیابی 
و عنوان کرد: لازم اســت که  ســازمان های ذی 
مدخل در حوزه ســاخت و ســاز شامل سازمان 
نظام مهندسی،وزارت راه وشهرسازی  ،شهرداری 
ها،شــورای شهر ،اســتانداری و همچنین سایر 
ارگان های دولتی مرتبط نســب بــه تعامل با 
 یکدیگر اقدام کننــد.وی گفت: تعامل نهادهای 

مذکــور در عیــن حال ســبب افزایش کیفیت 
ســاخت و سازها  نیز می شــود و اگر به صورت 
همزمان قانون مجری ذی صلاح اجرایی شود و 
نظارت ها و طراحی  ســاختمان ها دقیق و فنی 
باشد،هم شاهد افزایش عمر مفید ساختمان ها 
خواهیــم بود و هم از بروز  حوادثی نظیر متروپل 

پیشگیری خواهد شد. 

 ëëبهëشهرداریëتوجهیëبیëدلایلëواکاوی
گزارشëمهندسان

مجتبی صابر، کارشــناس مسکن و عضو سابق 
هیات مدیره ســازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان  تهران نیز ریشه بی توجهی شهرداری ها 
به گزارش های مهندسان سازمان نظام مهندسی 
را انگیزه  های اقتصــادی تعبیر کرد و گفت: در 
حوزه ساخت و ساز ، شهرداری ترجیح می دهد 
کــه قدرت در  قبضه خودش باشــد و تصور می 
کند که اهمیت دادن به سازمان نظام مهندسی ، 
توزیع قدرت است ،  در حالی که پای منافع ملی 
در میان است.وی افزود: اصولا شهرداری ها پیش 
از اینکه ســازمان های  نظام مهندسی بر اساس 
قانون در پروسه ســاخت و ساز شهری و صدور 
پروانه ســاخت حضور و نقش  آفرینی کنند ، به 
تنهایی امور را پیش می برده اند.وی تصریح کرد: 
در نتیجه طبیعی اســت که  شهردای ها با توجه 
به این عقبه و قدمت تمایلی به تقســیم قدرت 
در حوزه ساخت و ساز نداشته  باشد.صابر گفت: 
این اتفاق در حالی اســت که اساســا به موجب 
قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان،  وظایف 
این سازمان کاملا مشخص است و موضوع بحث 
تقســیم قدرت نیست ، بلکه مســاله اصلی در 
 عرصه وســاز حفظ منافع بهره برداران و منافع 
ملی است.وی با اشاره به لزوم ساخت واحدهای 
 مســکونی با کیفیت و با عمرمفیــد بالا، تاکید 
کرد: بر اســاس ماده چهار قانون نظام مهندسی 
و کنترل  ساختمان ، اساسا خدمات مهندسی در 
تمامی مراحل ساخت شامل طراحی ، نظارت و 
اجرا می بایســت  توسط افراد صاحب صلاحیت 
صورت گیرد.وی با اشاره به حادثه متروپل آبادان 

گفت: به عنوان  مثال در این حادثه حتی طراحی 
ساختمان نیز دارای ایراد بوده است و این اتفاق 
حاکی از آن اســت که  اجرای این سازه از بنیان 
دارای اشــکال فنی بوده است. این امر در حالی 
اســت که اگر در این پروژه  از مجری ذی صلاح 
استفاده می شــد چنین فاجعه ای رخ نمی داد 
چرا که مجری ذی صلاح موظف  است از همان 
ابتدای پروژه با بررســی فنی و کنترل نقشه ها 
، طراحی ســاختمان را مورد نظارت  دقیق قرار 
دهــد و در صورت بروز هرنوع اشــکال آن را به 
اطلاع مهندس طراح برساند و درخواست  تغییر 
یا اصلاح نقشه را اعلام کند.صابر مغفول ماندن 
اجــرای قانون مجری ذی صلاح را ســبب بروز 
 حوادثــی نظیر متروپل آبادان دانســت و افزود: 
اجرای مقررات ملی ساختمان در حوزه ساخت و 
 سازهای شهری امری ضروری است و مهندسانی 
که صلاحیت پروانه اشــتغال بــه کار خود را از 
 وزارت راه دریافت کرده اند باید پای کار باشــند 
و همچنان که در ســاخت و سازهای عمرانی ، 
قوانین  و مقرراتی که از ســوی ســازمان برنامه 
وبودجه ابلاغ می شــود ، مــلاک عمل قرارمی 
گیرد در ساخت  وسازهای شهری نیز قانون نظام 
مهندســی باید ملاک اجرا باشد.وی با اشاره به 
وابستگی درآمد  شهرداری به تخلفات ساختمانی، 
تصریح کرد: قرارگیری افــراد فاقد تخصص در 
بدنه شهرداری ســبب  می شود که آنها گزارش 
هایی که از ســوی سازمان نظام مهندسی ابلاغ 
می شــود را جدی نگیرند و  تصور کنند که ابعاد 
قضیه کم اهمیت است و با لاپوشانی می توانند از 
بروز مشکل پیشگیری  کنند.صابر همچنین ریشه 
مخالفت شهرداری با حضور مهندسان در پروژه 
های ساختمانی را  وابستگی این نهاد به تخلفات 
ســاختمانی ارزیابی و اضافه کرد: ریشه مخالفت 

شــهرداری ها با ارائه  خدمات مهندسی توسط 
افراد ذی صلاح ناشی از این است که متخصصان 
مانع از بروز تخلفات فنی  در فرآیند ساخت و ساز 
نظیر اضافه بنا می شوند و کم شدن تخلفات هم 
درآمد شهرداری را کاهش می  دهد، این در حالی 
است که حدود هفتاد درصد درآمد شهرداری ها 

به تخلفات ساختمانی وابسته است. 

 ëنداریمëهاëپروژهëتوقفëبرایëابزاری
سرپرست ســازمان نظام مهندســی ساختمان 
کشــور درباره آخرین وضعیت حادثه ساختمان 
متروپل،  اظهار کرد:  ســازمان نظام مهندســی 
ســاختمان به عنوان ســازمان حرفه ای تکلیف 
خــودش را انجام داده و  در رابطه با ســاختمان 
متروپل، مکرر به شهرداری نامه نوشته و وزارت 
راه و شهرســازی را در  جریان قرار داده اســت، 
همچنین بــه نماینده های آبادان در مجلس این 
وضعیت را اطلاع داده  اســت.حمزه شــکیب با 
یادآوری اینکه ســازمان نظام مهندسی وضعیت 
ساختمان متروپل را به دادســتانی  اطلاع داده 
اســت، افزود: این مکاتبات موجود است. ساخت 
متروپل قبل از اینکه پروانه بگیرد،  شــروع شده 
اســت و ســال 96 پروانه را دریافت کرده است، 
متأســفانه فرآیندها طی نشــده و منجر به این 
 وضعیت شده است.وی تأکید کرد: سازمان نظام 
مهندســی یک قانون و آیین نامــه اجرایی دارد 
که به  دســتگاه های نظارتی یعنــی وزارت راه و 
شهرسازی منعکس می شود و ما مکلف هستیم 
در این  چارچــوب فعالیت کنیم.وی تأکید کرد: 
در ســازمان نظام مهندسی ســاختمان قدرت 
بازدارندگــی و ابزار  لازم برای توقف یک پروژه را 

نداریم. 

با اصلاح یارانه کالاهای اساسی بنگاه های 
کوچک نیازمند یاری دولت هستند

دبیر این فدراسیون اظهار داشــت: واردات کالاهایی که در 
داخــل تولید می شــود ضربه مهلکی به تولید  زده اســت؛ 
بــه ویــژه در زمانی که کالاهــا بــا ارز 4200 تومانی وارد 
می شــد تولیدکننده امــکان هیچ گونه  رقابتی را نداشــت.
محســن نقاشی افزود: قیمت ســوخت، انرژی، فعالیت های 
 آزمایشگاهی،دســتمزدها،مالیات و  بیمه  که به هزینه های 
تولید مرتبط اســت گران می شود اما هم زمان  قیمت کالاها 
اصلاح نمی شــود که این امر به تولید لطمه وارد کرده است.
وی گفــت: یکی خواســت های  مهم صنایع غذایی کشــور  
اجرای کامل قانون بهبود محیط کســب و کار است؛ در این 
قانون اشــاره شده  است که از تشکل  برای تصمیم گیری ها 
باید نظر سنجی شــود. وی تصریح کرد: در همه صنوف به 
 غیر از نانوایان قیمت ها توسط خود صنف تعیین می شود اما 
در بخش صنایع غذایی قیمت گذاری به  دولت سپرده شده 
اســت که لازم اســت در این بخش نیز تجدید نظر صورت 
گیرد.حسن گرجی عضو  هیات مدیره فدراسیون تشکل های 
صنایع غذایی هم اظهار داشــت: جنگ اوکراین و روســیه 
وضعیــت  تامین امنیت غذایی دنیــا را با چالش های جدی 
مواجه کرده است که اصلاح قیمت کالاهای اساسی در  کشور 
مان نیز در این راســتا صورت گرفته است.وی افزود: صنایع 
غذایی در این شرایط باید 3 تا 4  برابر یک ماه پیش سرمایه 
در گردش داشــته باشــند تا بتوانند حفظ اشتغال داشته و 
بــه تولید خود ادامه  دهند.وی افــزود: اثرات افزایش قیمت 
جهانی کالاهای اساســی در ماه های آینده به بازار ایران نیز 
 منتقل می شود.رسول قملاقی، عضو هیات مدیره فدراسیون 
تشــکل های صنایع غذایی و کشاورزی هم  گفت: فدراسیون 
تشکلی غیر اقتصادی با رسالت هدایت، پشتیبانی و هدایت 
و در برگیرنده زنجیره  تولید تــا مصرف بخش های مختلف 
کشــاورزی و صنایع غذایی است.وی افزود: با طرح جراحی 
 اقتصادی که دولت در دســتور کار دارد این فدراسیون می 
تواند یاری رســانی برای اجرای این طرح  ملی باشد.قملاقی 
گفت: پــس از اصلاح یارانــه کالاهای اساســی بنگاه های 
کوچک و متوســط بیش تر از  سایر رقبای خود آسیب پذیر 
و نیازمند یاری دولت هســتند.وی افزود: همچنین در این 
شرایط امکان  ایده تا اجرا دشوار شده و علاوه بر ریسک بالا، 
نیازمند ســرمایه اولیه و سرمایه در گردش زیادی  است.وی 
تصریح کرد: پس از اصلاح یارانه کالاهای اساسی، بنگاه های 
اقتصادی نیازند ســرمایه در  گردش زیادی هستند که تنها 
کســب و کارهای بزرگ امکان تامین نقدینگی دارد و لازم 
است که  نقدینگی بنگاه های کوچک و متوسط بخش صنایع 

غذایی نیز تامین شود. 

لزوم قرار گرفتن ساخت  و سازها زیر ذربین قانون؛

 »متروپل« آینه عبرت شود  

رئیس سازمان امور عشایر: 

استانداران بگویند چرا سهمیه آرد عشایر را نمی دهند

چرا تصویبِ 
» افزایش مستمری بازنشستگان«

 به سر انجام نمی رسد
تقریباً یک ماه از ارســال مصوبه ی افزایش حقوق بازنشســتگان به هیات دولت گذشــته 
اســت؛ مصوبه ای  که به امضای مدیرعامل و هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی رسیده، 
هفته هــا در راهروهای هیات  دولت در انتظار تصویب نهایی و ابلاغ مانده اســت.علی اکبر 
عیوضی، دبیر کانون بازنشســتگان تامین  اجتماعی اســتان تهران در این رابطه می گوید: 
در آخرین پیگیری هایی که داشــتیم، قرار شد مصوبه  افزایش حقوق بازنشستگان همین 
روزها به تصویب هیات دولت برسد اما باز خبرهایی از مخالفت  برخی مقامات در سازمان 
برنامه و بودجه به گوش می رســد.وی در ارتباط با مخالفت برخی مقامات  دولت با افزایش 
حقوق بازنشستگان کارگری، گفت: بودجه و اعتبار سازمان تامین اجتماعی ربطی به  دولت 

ندارد؛ مدیریت منابع و مصارف در این ســازمان غیردولتی، برعهده دولت نیست و دولت 
هیچ  نقشی در پرداخت حقوق بازنشســتگان این سازمان ندارد. در واقع دولت هیچ پولی 
بابت مستمری ها  به سازمان تامین اجتماعی نمی پردازد و اتفاقاً بابت تعهدات انجام نشده 
به این ســازمان و بیمه شدگان  آن بدهکار است؛ بزرگ ترین بدهکار سازمان، امروز دولت 
است؛ حالا بدهکاری که به تعهداتش  عمل نمی کند، مانع افزایش حقوق بازنشستگان شده 
و برای ســازمان تعیین تکلیف می نماید، آیا این  رویه درست است؟ عیوضی با بیان اینکه 
»این سنگ اندازی ها جدید اســت و تاکنون سابقه نداشته و  اصولًا در حیطه  کار دولت و 
سازمان برنامه و بودجه نیست«، می گوید: سازمان برنامه و بودجه  مسئول تخصیص اعتبار 
و نظارت بر خرج کرد آن در نهادهای دولت و زیرمجموعه های آن اســت؛  مدیریت منابع 
و مصارف ســازمان برعهده مدیرعامل و هیات مدیره آن اســت؛ و این درحالیست که این 
 مقامات مسئول پای مصوبه  افزایش مستمری بازنشستگان امضا گذاشته اند و آن را یک ماه 
پیش برای  تصویب به دولت فرســتاده اند. به عنوان نماینده بازنشستگان می گویم؛ بیش از 
۱۲ میلیون نفر از  جمعیت کشور بی صبرانه در انتظار تصویب این مصوبه هستند.او تاکید 
می کند: مصوبه هیات مدیره  سازمان تامین اجتماعی، کاملًا قانونی است؛ دولت نه سهمی 
در پرداخــت آن دارد و نه اجرای آن بــار  مالی برای دولت دارد؛ مدیرعامل و هیات مدیره 

سازمان و وزیر کار با آن موافقت کرده اند و  خواستار اجرای آن شده اند؛ ما از دولت مصرانه 
می خواهیم همین هفته افزایش مســتمری بازنشستگان  را تصویب و برای اجرا ابلاغ کند 
تا مستمری بگیران از نگرانی نجات یابند و بتوانند مستمری  خردادماه را با افزایش قانونی 
دریافت کنند. برای این منظور، هفته هاســت که در حال رایزنی هستیم؛  با تمام مقامات و 
مسئولان از جمله نمایندگان مجلس صحبت کرده ایم؛ بازنشستگان چیزی فراتر از  قانون 
نمی خواهند؛ می گویند انتظار داریم مثل هر سال، افزایش مستمری ها توسط دولت امضا 
 شــود.وی افزود: دولت از یک سو دســت به جراحی اقتصادی و آزادسازی قیمت ها زده و 
مهار قیمت ها  را به دســت بازار ســپرده و از سوی دیگر، بخشــی از آن با افزایش حقوق 
بازنشســتگان کم درآمد  مخالفت می کند؛ امروز یک بازنشســته چطور با حقوق پارسال 
از پس مخارج سنگین امســال بربیاید؛  بازنشستگان کارگری اندوخته و سرمایه ای ندارند 
که با آن شکاف سنگین دســتمزد و هزینه های زندگی  را پر کنند؛ عادلانه نیست در این 
شــرایط، بازنشســتگان از حق قانونی خود محروم باشند.او تاکید  می کند: وقتی مصوبه را 
هیات مدیره و مدیرعامل سازمان امضا کرده اند یعنی تامین اعتبار مالی انجام  شده و همه 
زیرساخت ها فراهم است؛ تامین اجتماعی زیرمجموعه  دولت نیست؛ بنابراین اجازه بدهند 

 همین استقلال نیم بند سازمان پابرجا بماند. 

همه با حذف ارز ۴۲۰۰ موافق بودند  
رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین می گوید نحوه اجرای سیاست حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی و زمان  اجرای آن اصلی ترین ابهام هایی است که برای 
کارشناســان و فعالان اقتصادی به وجود آمده  است.مجیدرضا حریری 
اظهار کرد: در این تردیدی وجود ندارد که تداوم اجرای سیاســت ارز 
۴۲۰۰  تومانی به شــکل ســابق دیگر ممکن نبود و تقریبا هیچکس با 
اعمال اصلاحات تازه در این فرایند  مخالفتی نداشــت اما اینکه این ارز 
چگونه حذف شود، سوال مهمی بود که در این حوزه مطرح  می شد.وی 
با بیان اینکه دولت باید ابهام های موجود در این زمینه را با توضیحاتی 
شفاف برطرف  کند، تشریح کرد: با توجه به موقعیتی که اقتصاد ایران 
دارد و مشــکلاتی که تورم برای این اقتصاد بــه  وجود آورده، هرگونه 
تصمیم جدید باید با این پیش فرض اجرایی شود که نرخ تورم افزایش 
جدی پیدا  نکرده و فشاری تازه بر مردم وارد نشود.رئیس اتاق بازرگانی 
ایران و چین توجه به وضعیت معیشــت  مــردم و انجام حمایت های 
لازم در این حوزه را یکی از اصلی ترین اولویت ها در مســیر اصلاحات 
 اقتصادی دانســت و گفت: هر چند اصلاحات ارزی تنها در چهار کالا 
اجرایی شــد اما در عمل در دیگر  بازارها نیز تاثیر قیمتی خود را نشان 
داد که تداوم این شرایط می تواند منجر به افزایش دوباره تورم  شود. از 
این رو ارائه توضیحاتی دقیق درباره نحوه اجرای این اصلاحات، تبعات 
احتمالی آن و  چگونگی حمایت دولت از مردم اهمیت بســیار زیادی 
دارد.حریری با اشــاره به حمایت های نقدی دولت  از مردم، بیان کرد: 
اگر برنامه ریزی دقیقی صورت نگیرد، حمایت نقدی نیز خود می تواند 
به افزایش  نقدینگــی و تورم دامن بزند. از این رو باید دید در ماه های 
آینده طرح دولت برای اجرای سیاست هایی  چون کالابرگ الکترونیک 
به چه نتیجه ای می رســد و سیاست های اجرایی چگونه تعریف خواهد 
 شد.وی خاطر نشــان کرد: اقتصاد ایران با مشکلات ساختاری مواجه 
بوده که قطعا حرکت به ســمت  اصلاح آنها، امری مثبت خواهد بود اما 
تشــریح نحوه اجرای این اصلاحات، حمایــت عملی از مردم و  کاهش 

نگرانی های جامعه نیز باید به شکل همزمان پیگیری شود. 

یکمقاممسئولاظهارکرد:
لزوم ثبت سفارش واکسن »آبله« در صورت نیاز  

نائبرئیسکمیسیونانرژیدرمجلس:
وزارت نیرو سناریو جدیدی برای مدیریت آب و برق کشور تعریف کند
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مطابق آمار رســمی نهادهای اقتصادی، روزانه رقم قابل 
 توجهی یارانه آب به هر ایرانی تخصیص می یابد. هدف  از 
پرداخت یارانه به انرژی در ایران ظاهرا تامین رفاه  برای 
شهروندان اســت، اما معمولا در عمده موارد،  دهک های 
درآمدیِ بالاتر، بیــش از دهک هایِ درآمدیِ  پایین تر، از 
یارانه آب بهــره می برند. البته ایــن یارانه  برای کالایی 
ضروری مانند آب بد نیست، اما وقتی  حجم زیادی از آب 
مصرفی شــهری مثل تهران در  خانه های ویلایی صرف 
آبیاری درختان و پرکردن  اســتخرها می شــود، باید به 

موضوع به شکل دیگری  نگریست . 
اهمیــت حیاتی آب و نیاز ضروری همگان به آن موجب 
 شده است که دولت ها با نگاه حمایتی و تخصیص  یارانه، 
آن را در اختیار شــهروندان قرار دهند. در ایران  نیز در 
بخش های گوناگون مصرف آب به ویژه شرب  این رویکرد 
از دیرباز حاکم بوده و این در حالی اســت  که به جهت 
بروز پدیده تغییر اقلیم در ســال های اخیر  منابع آبی در 

ایران دستخوش نوسان های زیادی شده  است . 
مســاحت ایران نسبت به جهان 11 صدم درصد بود، اما 
 نسبت آب تجدیدشونده 2 هزارم درصد جهان است. یک 
 پنجم متوســط مردم دنیــا آب تجدیدپذیر داریم و یک 
ســوم  کل دنیا ســهم بارندگی در ایران وجود دارد. 8۵ 
درصد  مســاحت کشور ما اقلیم خشــک و نیمه خشک 
اســت و از  نظر ســرانه جهانی بارندگی وارد تنش آبی 
شده ایم. منابع  آب در ایران در طول دهه های گذشته با 
سرعتی  باورنکردنی خالی شده اند و رخدادهای هم چون 
 فرونشســت زمین، هجوم ریزگردها، خشک شدن تالاب 

 ها و... نشانه ها و هشدارهایی جدی برای ما هستند . 
این شرایط در شهر تهران بیش از هر جای دیگر به  چشم 
می خورد. آخرین گزارش هــای وزارت نیرو حاکی  از آن 

اســت که ذخیره آب در مخازن ســدهای استان  تهران 
نسبت به ســال گذشته  ۲۸ درصد کاهش داشته  است. 
آن گونه که به گفته مدیرعامل آبفای اســتان تهران،   ۱۷ 

درصد آب شرب کل کشور در تهران مصرف  می شود . 
این در حالی است که  حدود ۲۰ درصد جمعیت کشور 
 در یک  درصد مســاحت کشــور جای گرفته اســت. از 
 ســوی دیگر بنا به اظهارات اخیر مدیرعامل شرکت آب 
 و فاضلاب اســتان تهران از ابتدای ســال تاکنون استان 
 تهــران ۱۹۰ میلی متر بارندگی داشــته و تهران پس از 
 ســال ها بار دیگر در فهرست شش استان کشور با تنش 

 آبی قرار گرفته است. اما با جود تمام این شرایط  وزارت 
نیرو اعلام کرده اســت با بهره گیــری از تمام  ظرفیت ها 
پایداری آب را حفظ خواهد کرد اما این مســئله  منوط 
به مشارکت بخش های مشترکان در مدیریت  مصرف آب 

خواهد بود  . 
بر اســاس آمار رسمی، ۶۰ درصد شهروندان تهرانی آب 
 را مطابــق الگو مصرف می کنند، ۲۰ درصد بالای  الگوی 
مصــرف و ۲۰ درصد از آنان دو برابــر الگو، آب  مصرف 
می کنند؛ آن هم درست در شرایطی که کمبود  آب بیش 
از پیش در این شــهر نمود پیدا کرده اســت.  داریوش 

مختاری - کارشناس ارشــد مدیریت منابع آبی  معتقد 
اســت: نحوه قیمت گذاری آب یکی از دلایل اصلی  نبود 
عدالت در بخش تقسیم یارانه های دولتی بوده،  متاسفانه 
این شــیوه قیمت گذاری منجر شده به این که  مردم به 
پرمصرفی تشــویق شــوند و در یک کلام، هرچه  بیشتر 

مصرف کنند دولت یارانه بیشتری می پردازد . 
او گفت: به یک باره نمی توان هزینه تمام شــده آب را از 
 مصرف کننده دریافت کرد و برخی اقشــار جامعه حتما 
 باید زیر چتر حمایتی دولت در بحث یارانه ها قرار  گیرند. 
اما به منظور تحقق عدالت در بهره مندی از  رویکردهای 
حمایتــی و هدفمندســازی آن ها ضروری  اســت برای 
مشــترکانی که بیش از الگو، مصرف دارند  ســازوکاری 
اندیشــیده شــود تا خود را به رعایت و  مدیریت مصرف 

ملزم کنند . 
ایــن کارشــناس ارشــد مدیریــت منابع آبی بــا بیان 
اینکــه  مقوله دیگری کــه در بحث مصــرف اثرگذاری 
 تعیین کننده ای دارد، فقــدان قوانین بازدارنده در حوزه 
آب  اســت، اظهار کرد: تجربه نشــان داده اســت برای  
نهادینــه  کردن رفتاری در جامعه، علاوه بر فراهم کردن 
بســتر  فرهنگی آن، وضع قوانین بازدارنده نیز ضروری و 
 لازم الاجراست. برای برون رفت از این مشکل و در  گام 
نخست نیازمند واقعی شدن قیمت آب متناسب با  قیمت 
تمام شــده آن هســتیم. در گام بعدی ضروری است  تا 

قوانین جامع و بازدارنده در حوزه آب وضع شود . 
بــه گفته مختــاری در شــرایطی که با وجــود تمامی 
 تنگناهای مالی و دشواری های اقلیمی، عدالت اجتماعی 
 توزیع آب برقرار شده است، شایسته است که شهروندان 
 به ویژه در کلانشهر تهران نیز در نحوه مصرف این  نعمت 
عدالت و انصاف به خرج دهند و با درست  مصرف کردن 
آن به سوی برقراری تعادل در محیط  زیست گام بردارند . 

فضا برای سواپ نفت و گاز 
بین ایران و روسیه فراهم  است؟

      
یک کارشــناس حوزه بین الملل انرژی گفت: روســیه  میزان زیادی 
نفت صادر می کند و به عنوان یــک عضو  غیراوپک هماهنگی هایی 
بــا میزان عرضه و  قیمت گــذاری دارد، اکنون بــا تخفیف هایی که 
بــرای برخی  مشــتریان مثل چین که زمان تحریــم هم از ما نفت 
 می خریدند، قائل می شــود، ســعی بر این دارد که بازار  ایران را به 

چنگ بیاورد . 
علی اصغر زرگر، درباره امکان ســواپ نفت و گاز بین  ایران و روسیه 
اظهار داشــت: فعلا روسیه در رقابت  سرسختانه با ما قرار دارد و بنا 
ندارد گلوگاه گاز اروپا  را از دســت بدهــد، دو خط لوله عمده برای 
انتقــال گاز به  اروپا دارد کــه البته یکی از آنها بــه دلیل جنگ با 
 اوکراین فعلا متوقف مانده است، اما در عین حال بخش  عمده ای از 
گاز اروپای مرکزی و غربی به روســیه  وابسته است. روس ها همواره 
سعی کرده اند که به طور  مستقیم و غیرمستقیم کارشکنی کنند تا 

ایران نتواند به  اروپا گاز صادر کند  . 
وی افزود: زمانی سوئیس پروژه ای داشت که در ایران  سرمایه گذاری 
کند که بخشــی به خاطر تحریم های امریکا  و بخشی هم به خاطر 
رقابت با روســیه متوقف شد  بنابراین از نظر گازی به نظر نمی رسد 
که راهی برای  ســواپ وجود داشته باشــد یعنی نظر روسیه بر این 
اســت  که انحصار کامل صادرات گاز به اروپا را در دست  خود داشته 
باشــد و این از اهرم های قدرتمندی اســت که  خیلی از کشــورها 
نمی تواننــد روس ها را تحریم کنند  چراکه وابســتگی کاملی به گاز 

این کشور دارند  . 
این کارشناس حوزه بین الملل انرژی تصریح کرد: در  مورد نفت هم 
ما مرز مشــترکی نداریم، روســیه میزان  زیادی نفت صادر می کند 
و به عنــوان یک عضو  غیراوپک هماهنگی هایــی با میزان عرضه و 
 قیمت گذاری دارد، اکنون با تخفیف هایی که برای برخی  مشــتریان 
مثل چین که زمان تحریم هم از ما نفت  می خریدند،  قائل می شود، 

سعی بر این دارد که بازار   ایران به چنگ بیاورد . 
وی تاکید کرد: ما مرز مشــترکی با روســیه نداریم  بنابراین به نظر 
نمی رســد مســئله ســواپ اجرایی شــود  مگر اینکه در یک رابطه 
دوســتانه ائتلافی بین ایران و  روسیه در مقابل غرب و امریکا ایجاد 
شود، فرض کنیم  روســیه بخواهد مقداری نفت و گاز را برای ایران 
 بفروشــد و نفت و گاز ایران را در خلیج فارس با  کشتی های خودش 
تحویــل بگیرد. باتوجه به رقابت  روســیه در رابطــه با صادرات گاز 
بــه اروپا و حفظ  انحصار و میزان مــازاد نفتی که دارد و با توجه به 
 تحریم ها، به نظر نمی رســد این فضا فراهم شود. اما به  نظر می رسد 
امکان ســواپ با قطر بیشتر باشد زیرا در  نظر دارند کمبود گاز اروپا 
را تامین کنند و مذاکراتی  هم انجام شده است، امکان دارد یک خط 
لوله از مســیر  عراق و خلیج فارس به اروپا کشیده شود و ایران هم 

 می تواند مشارکت کند . 
زرگر درباره تبادل برق هم گفت: ما با روســیه مرز  مشترکی نداریم 
که امکان تبادل برق را داشــته باشــیم،  اما از مســیر ارمنستان و 
آذربایجــان امکان اجرایی شــدن  وجــود دارد، احتمــالا در آینده 
شــبکه های برقی روسیه از  طریق ارمنســتان و آذربایجان به ایران 

متصل شده و  تبادلاتی انجام شود. 

قابل توجه ادارات دولتی؛

رعایت نکنید برقتان قطع می شود
سخنگوی صنعت برق گفت: بر اساس 
سازوکارهای  لحاظ شــده، اگر ادارات 
دولتی میزان مصــرف خود را  کاهش 
میزان مصرف  کــه  به گونه ای  ندهند، 
برق آن ها  نســبت به ســال قبل ۳۰ 
درصد کاهش نیابد، برق آن  مجموعه 

را قطع خواهیم کرد . 
مصطفی رجبی مشهدی، با بیان اینکه 
طبق ماده ۲  مصوبه هیات وزیران، همه دستگاه های اجرایی،  بانک ها، 
نیروهای مســلح و نهادهای عمومی غیردولتی  موظف به کاهش ۳۰ 
درصدی مصرف انرژی نســبت به  سال گذشته در طول ساعت کاری 
روزانه هســتند و  درصورت رعایت نکردن با قطع برق روبرو می شوند، 
 اظهــار کرد: هیات وزیران در مصوبه خود این  دســتگاه ها را ملزم به 

کاهش مصرف انرژی کرده است . 
وی با تاکید بر اینکه ادارات باید مصرف انرژی خود  را در پایان ساعت 
اداری تا سقف ۶۰ درصد مصرف  دوره مشابه سال قبل کاهش دهند، 
گفت: مصرف برق   بخش اداری با ابزارهای هوشمند کنترل می شود 
و  کنترل رعایت دقیق برنامه ها توســط اداره ها، از طریق  رؤیت پذیری 
و کنتــرل از راه دور و یا حضور اکیپ های  نظارتی در هر شهرســتان 

انجام می شود . 
به گفته ســخنگوی صنعــت برق، درصورتی که  دســتگاه های اداری 
مصرف خود را متناســب با مصوبه  هیات وزیــران کاهش ندهند، در 
مرحله نخست اخطار  دریافت می کنند و در صورت رعایت  نکردن برق 

اداره  پرمصرف قطع خواهد شد . 
رجبی مشهدی تاکید کرد: قبل از شروع فصل تابستان  برخورد جدی 
با ادارات متخلف آغاز می شود و برای  این مهم نیز ساز و کارهای لازم 
را لحاظ کرده ایم، از  سوی دیگر با توجه به شرایط حال حاضر صنعت 
برق  لازم است تا همراهی مشترکان در تمام بخش های  خانگی، اداری 

و تجاری بیشتر شود. 

آمادگی پاکستان 
برای واردات نفت از روسیه

پاکستان همزمان با ادامه واکنش های جهانی به حمله  نظامی مسکو 
به اوکرایــن، برای واردات نفت و  محصولات غذایی از روســیه اعلام 

آمادگی کرد . 
سخنگوی دفتر خارجه پاکســتان در یک کنفرانس  مطبوعاتی اعلام 
کرد پاکســتان بر اســاس منافع ملی،  برای توسعه روابط اقتصادی و 
تجاری، سیاســت باز  دارد. روزنامه اکسپرس تریبون به نقل از عصام 
افتخار  نوشــت: سیاست ما از نظر توســعه روابط اقتصادی و  تجاری 
روشن است. ما بر اساس منافع ملی، یک  سیاست باز داریم. هر وقت 
که ببینیم یــک منفعت ملی  وجود دارد، گزینه هــا و راه ها را دنبال 

می کنیم . 
سخنگوی دفتر خارجه پاکســتان این اظهارات را در  هنگام پاسخ به 
پرسشــی درباره این که آیا پاکستان  واردات نفت و غلات از روسیه را 

بررسی کرده است،  بیان کرد . 
دولت پاکستان به تازگی برای احیای برنامه صندوق  بین المللی پول، 
قیمت فرآورده های نفتی را افزایش داده  اســت. قیمتها از جمعه ۲۰ 
درصــد افزایش یافت و قیمت  جدید هر لیتر بنزین ۱۷۹.۸۶ روپیه و 

قیمت هر لیتر  دیزل ۱۷۴.۱۵ روپیه خواهد بود . 
روســیه عملیات نظامی خود را در ۲۴ فوریه درست  روزی که عمران 
خان، نخســت وزیر وقت پاکستان به  مسکو رفت تا ساخت خط لوله 
گازی چند میلیارد دلاری  با همکاری شــرکتهای روسی را پیش ببرد 
آغاز کرد.  بســیاری این دیدار عمران خان را بدموقع توصیف  کردند. 
عمران خان که از قدرت کنار رفته اســت، مدعی  شــده است دولت 
شهباز شــریف برنامه خرید ارزان نفت  روسیه را که دولت وی دنبال 

کرده بود، لغو کرده  است . 
بر اســاس گزارش بیزنس استاندارد، بلاول بوتو  زرداری، وزیر خارجه 
پاکستان اخیرا از ســفر عمران  خان به مسکو دفاع و اظهار کرده بود 
نخست وزیر  پیشــین پاکستان از قصد روسیه برای حمله به اوکراین 

 در روزی که وارد مسکو شد، مطلع نبود. 

پمپ بنزین های بی پول

رئیس صنف جایگاهداران کشــور با انتقــاد از عدم 
 پرداخت حق العمل متناسب برای جایگاه داران، گفت: 
 علــی رغم رتبه دوازدهم جهــان از نظر میزان توزیع 
 سوخت، به لحاظ سوددهی رتبه صدم را دارا هستند. 

اسدالله قلیزاده رئیس صنف جایگاهداران کشور گفت: 
 جایگاه های ســوخت در ایران متناسب با تلاش های 
شبانه  روزی، ســرمایه گذاری و هزینه های خود حق 
العمل  دریافت نمی کنند و علــی رغم رتبه دوازدهم 
جهان از  نظر میزان توزیع سوخت، به لحاظ سوددهی 
رتبه صدم  را دارا هســتند که ایــن وضعیت برازنده 
کشوری که  نامش با نفت عجین شده است نمی باشد . 
قلیــزاده گفت: طی ســالیان قبل و خصوصاً هشــت 
سال  گذشــته نگاه یکطرفه و ظالمانه به جایگاه های 
ســوخت،  این بنگاههای اقتصادی را هرروز بیشتر از 
دیروز با  زیان و فرســودگی مواجه کرد و این نگرش 
معیشــت  بیش از ۶۷۰۰ جایگاهدار و ۷۰ هزار نفر از 
کارکنان  ایشــان و خانواده هایشان را نشانه رفته است 
و امروز  بســیاری از جایگاه ها خواهان تغییرکاربری و 

تغییرشغل  هستند . 
وی ادامه داد: در سال های اخیر ما برای حق طبیعی 
که  تمام بخش های خصوصی در جهان دارا هســتند 
بایــد  تلاش مضاعف می کردیــم و در نهایت با اعمال 
نفوذ و  ظلم شرایط به زیان جایگاه های سوخت تغییر 

می کرد که  اعتراضات زیادی را در پی داشت . 
رئیــس هیأت مدیره انجمن صنفــی صاحبان اماکن 
فروش  و عرضه فراورده های نفتی کشور اظهار کرد: با 

 نگاهی به آمارهای بین المللی به راحتی قابل مشاهده 
 است که جایگاه های سوخت ایران علی رغم اینکه به 
 لحاظ توزیع انواع ســوخت رتبه دوازدهم جهان را در 
 اختیار دارند ولی در بحث سوددهی رتبه صدم را دارا 
 هســتند که واقعاً زیبنده کشوری که نامش با نفت و 

 فراورده های نفتی عجین شده است نمی باشد . 
وی ادامــه داد: مشــخصاً در خصوص حــق العمل 
 جایگاه های ســوخت ما پذیرفتیم که با ورود سازمان 
 محاســبه گر نرخ های خدمات و آنالیــز هزینه های 
 جایگاه هــا میزان حق العمل مشــخص شــود ولی 
متأســفانه  با گره زدن این موضوع به قیمت سوخت 
از  افزایش های منطقی تاکنون جلوگیری شــده است 
و  سازمان برنامه و بودجه علی رغم تأیید وزارت نفت 
و  ســازمان حمایت در افزایش واقعی حق العمل برای 
 بنزین و گازوئیل و  cng  مقاومت می کند و انتظار دارد 
 جایگاه ها هزینه های خــود را با بودجه در نظر گرفته 
 شده تطبیق دهند. سیاست های دولت درمورد بهای 
 ســوخت به جایگاهداران ارتباطی ندارد ولی مجاری 
 عرضــه حق دارند که بهای خدمــات خود را دریافت 

کنند  حتی اگر سوخت رایگان به مردم تحویل شود . 
این مقام صنفی با اشــاره به جلسات برگزار شده در 
 دولت ســیزدهم گفت: امسال خوشبختانه تلاش این 
 مجموعه صنفی، وزارت نفت و دیگر ســازمان ها برای 
 تعیین حق العمل زودتر از ســالهای قبل اتفاق افتاد 
و به  ســرعت پیش رفت ولی همچنان با سد سازمان 
برنامــه و  بودجه مواجهیم. ایــن اولین مواجهه دولت 
ســیزدهم با  موضوع حق العمل جایگاه هاست و همه 
منتظرند ببیننــد  در این دولت آیا روند ظالمانه چند 
ســال قبل در  خصوص جایگاه ها متوقف می شــود یا 

خیر . 
قلیزاده با توضیح مدل افزایش درآمد بنگاه اقتصادی 
 اضافه کرد: وقتی برای شــخصی به طــور مثال ۲۰ 
 درصد افزایــش حقوق در نظر گرفته می شــود این 
مورد  متفاوت با افزایش به همان میزان در یک بنگاه 
 اقتصادی است، اگر جایگاه های سوخت امسال حداقل 
  ۸۰ درصــد افزایــش در حق العمــل را تجربه کنند 
در واقع  مالــک جایگاه پــس از پرداخت هزینه های 
استهلاک و  دستمزد کارکنان و… شاید افزایش سود 
کمتــر از ۲۰  درصد را تجربه کند و می توانیم بگوییم 
که در این  حالت فقط زیان انباشــته ســال ۱۴۰۰ و 
هزینه های امسال  پوشــش داده می شود، دولت باید 
به این باور برســد که  جایگاه ها مهمترین حلقه برای 
فروش ســوخت و درآمد  زایی برای کشــور هستند و 
ارتقــای خدمات توزیع و  جلوگیری از ورشکســتگی 
و تعطیلی ناخواســته این  بنگاهها جز با توجه جدی 
و واقعی ســازی حق العمل  بدون تبعیض برای همه 

فراورده های سوختی ممکن  نیست. 

قیمــت نفت در آخریــن روز کاری در هفته گذشــته روند  صعودی خود 
را از دســت نداد و با افزایش ۱.۷  درصدی به ۱۱۹ دلار و ۴۳ ســنت در 
هر بشــکه رســید . قیمت نفت در آخرین روز کاری در هفته گذشته روند 
 صعودی خود را از دست نداد و با افزایش ۱.۷  درصدی به ۱۱۹ دلار و ۴۳ 
سنت در هر بشکه رسید . کارشناسان و تحلیلگران بازار انرژی معتقدند این 
 افزایش قیمت نفت به دلیل موج جدید افزایش تقاضا  صورت گرفته است 

و ممنوعیت واردات نفت از روسیه  نیز به تشدید این موضوع افزوده است . 
همچنین قیمت نفت خام وســت تگزاس اینترمدیــت آمریکا  نیز پس از 
تســویه حساب با ۹۸ سنت یا ۰.۹ درصد  افزایش به ۱۱۵.۰۷ دلار در هر 

بشکه رسید . 
روند افزایش قیمت نفت در یک هفته گذشــته نشــان  می دهد در طول 
هفته، برنــت ۶ درصد افزایش یافت در  حالی که نفت خام آمریکا فقط با 

افزایش ۱.۵ درصدی  مواجه بوده است . 
همچنین رصد بازار در یک هفته گذشــته نشــان می دهد  قیمت نفت به 
دلیل بالارفتن تقاضا روند افزایشی داشته  و این مسئله موجب شده است 

تا قیمت بنزین و سوخت  نیز افزایش یابد . 

در همین حال، مقامات اروپایی گفته اند کشورهای  اتحادیه اروپا در حال 
مذاکره بر ســر توافقی درباره رفع  تحریم های نفتی علیه روســیه هستند 
که بتوانند از این  منبع ســوخت کما فی الســابق اســتفاده کنند که رد 
 تحریم های نفتی مجارســتان و عدم تمایل ســایر کشورها  به پذیرش آن 

موجب شده است تا این تصمیم اتخاذ شود . 
مقامات گفتند که نمایندگان دولت اتحادیه اروپا می توانند  روز یکشــنبه 
در بروکســل به توافقی دست یابند که  رهبران آن را در نشست ۳۰ و ۳۱ 

مه خود تأیید کنند . 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه به صدراعظم  اتریش گفته است 

مسکو به تعهدات خود برای تحویل  گاز طبیعی عمل خواهد کرد. 

قیمت نفت در یک هفته گذشته؛

نفت برنت بیشترین جهش قیمت را داشت

نفت و انرژی

خبر
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 افقی :
  1 - یکــی از آلات موســیقی، یکــی از آلات موســیقی 

شبیه سرنا - کلاه گیس
 2 - حرکتی در کاراته - پسوند افراط

 3 - کوسه جنوبی - گستردن
 - شــباهت  پســوند   - فــراوان  زیــاد،  بســیار   -  4  

نویسنده تخیلی فرانسه
 5 - شهرمحل اقامت پادشاه

 6 - نام قدیم تنکابن
 7 - لباس گورخر

 8 - از حواس پنجگانه
 9 - مســئول عربــی - تکــرار حــرف بیســت و شــش - 

میوه
 10 - شــیر بیشــه، صورت پنجم از صور فلکی - نوعی 

پارچه
 11 - بیمــاری روحــی، از امــراض عصبــي - از تجهیــزات 

درمانی

 12 - گاز موجــود در ســطح خورشــید - گوشــه هــا، 
اطراف، کرانه ها

عمودي :

 1 - به اندازه، زوبین - آتش
 2 - حسن جمال - مردم قرآنی، سوره آخر

 3 - کتاب تورگنیف - ودیعه درهم، ودیعه درهم، 
ودیعه درهم

 4 - آغوش، میوه، خشکی - خرید و فروش - شمای 
بیگانه، ضمیر انگلیسی

 5 - نوعی موشک - هولناك، ترسناك - ناخن ستور
 6 - ستاره کم پیدا، ستاره معروف، نامی پسرانه

 7 - رفتگر
 8 - همــراه مــت - هــزارو صــدو یــازده - چهلچــراغ، 

مجموعه ای از شش ستاره
 9 - عضــو بــالا نشــین، راز - رفیق مشــهدی - درخت 

انگور، زینت رو، مظهر باریك
 10 - جعبــه حمــل جنــازه - زینهــار، حفاظــت و پنــاه، 

آرامش و اطمینان
 11 - رنگ خون - فرودگاه ژاپن

 12 - بازیگوشی - درهم پیچیدن
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 جدول شماره 24۹

یارانــه آب و اثرات آن برمصرف

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقــای علی عزیــزی راد با وکالــت آقای مهــدی خیرمندی دارنده شناســنامه شــماره 
4061175556 متولد   1379 به شــرح دادخواست به کلاسه  140136920000380603  
از این شــورا درخواست گواهی حصر  وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان محمد 
عزیزی راد به شناسنامه شماره 459 متولد   1350 در تاریخ 06 /1401/02 در اقامتگاه دائمی 

خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر  است به :  
 1 – حدیــث عزیزی راد دارنده شناســنامه شــماره 4850056369  متولد 1370/12/03 

فرزند متوفی
 2 – نسیم عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4850085539  متولد 1372/04/18  فرزند 

متوفی  
 3 – امیررضا عزیزی راد دارنده شناســنامه شــماره 4061017624  متولد 1376/12/11 

فرزند متوفی
 4 – علی عزیزی راد دارنده شناســنامه شماره 4061175556  متولد 1379/03/02  فرزند 

متوفی
 5 – عارف عزیزی راد دارنده شناسنامه شماره 4061858361  متولد 1388/01/26  فرزند 

متوفی  
 6 – زهرا عزیزی راد دارنده شناســنامه شماره 4060835366  متولد 1374/09/26 فرزند 

متوفی
 7 – نگار عزیزی راد دارنده شناســنامه شماره 4061539949  متولد 1384/05/19  فرزند 

متوفی  و لا  غیر
اینک شورا با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کس  اعتراضی دارد یا وصیت نامه ای از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت 

یک ماه به این  شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .  
علی فتحی  

رئیس شعبه یک شورای حل اختلاف شهرستان پلدختر  

آگهی مفقودی
سندکمپانی و شناسنامه مالکیت و کارت و کلیه اسناد و مدارک وانت پیکان دوگانه سوز مدل 1386 به 
شماره پلاک 222 م 34-ایران 46 به شماره موتور 86030134 به شماره شاسی 31629811متعلق به 

آقای شاهرخ رنجبر تازه آبادی فرزند رضا مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
 شناسنامه مالکیت سواری رنو لوگان l90 به رنگ مشکی متالیک مدل 1391 به شماره انتظامی 676 م 91-ایران46

به شماره موتور w110866 به شماره شاسی NAPLSRALDA1165973 متعلق به ابوذر مومن زاده 
سیاهمزگی فرزند علی مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

رونوشت آگهی حصر وراثت
 0100277 کلاسه  به  دادخواست  شرح   209 شماره  شناسنامه  دارای  هیبی  رشید  آقای 
که  داده  توضیح  چنین  و  نمود ه  وراثت  حصر  گواهی  درخواست  دادگاه  این  از  ح   ۵ ش 
دائمی  اقامتگاه  در   90  /7  /  28 تاریخ  در  مهاباد   ۵ شناسنامه  به  هیبی  محمد  شادروان 
زوجه و  دختر  چهار  پسر،  پنج  به:  است  منحصر  مرحوم  آن  ورثه  گفته  زندگی  بدرود   خود 

1- رشید هیبی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 209 پسرمتوفی 2- طاهر هیبی فرزند محمد دارای 
شناسنامه شماره 210 پسرمتوفی 3- سلیمان هیبی فرزند محمد دارای شناسنامه 211 پسرمتوفی 4-امیر 
هیبی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 23۵1 پسرمتوفی ۵- کمال هیبی فرزند محمد دارای شناسنامه 
شماره 2602 پسر متوفی 6- الهام هیبی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 2860018263 دختر 
متوفی7- فوزیه هیبی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 23۵0 دختر متوفی8- عایشه هیبی فرزند 
محمد دارای شناسنامه شماره 2728 دختر متوفی9- خاتون هیبی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 

2729 دختر متوفی 10- زلیخا خاک زاد فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 316 زوجه متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد 
و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی 

صادر خواهد شد.
ایوبی – رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

رونوشت آگهی حصر وراثت
کلاسه 010033۵  به  دادخواست  شرح  شماره 399  شناسنامه  دارای  نیلوفری  عزیز  آقای 
که  داده  توضیح  چنین  و  نمود ه  وراثت  حصر  گواهی  درخواست  دادگاه  این  از  ح   ۵ ش 
دائمی  اقامتگاه  در   1401 /2 / تاریخ 2۵  در  نقده  به شناسنامه 274  تنوتاس  عمر  شادروان 
مادر و  خواهر  سه  برادر  به:سه  است  منحصر  مرحوم  آن  ورثه  گفته  زندگی  بدرود   خود 

1- عزیز نیلوفری فرزند محمود دارای شناسنامه شماره 399 برادرمتوفی 2- مصطفی تنوتاس فرزند 
محمود دارای شناسنامه شماره 607 برادرمتوفی 3- رحیم حقگو فرزند محمود دارای شناسنامه 
شماره 273 برادرمتوفی 4- مریم تنوتاس فرزند محمود دارای شناسنامه شماره 272 خواهرمتوفی 
۵-ملک تنوتاس فرزند محمود دارای شناسنامه شماره 398 خواهرمتوفی 6- پریزاد تنوتاس فرزند 
محمود دارای شناسنامه شماره 608 خواهرمتوفی 7- آمنه برائی پیچاقچی فرزند ابراهیم دارای 

شناسنامه شماره 2860990941 مادر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی 
دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد 

والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی - رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد
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کریــم مثل رونالدو مغرور نیســت، مثل نیمار 
رفتار نمایشــی ندارد و بنایش برای این نیست 

که مثل مسی قهرمان یک تنه تیمش باشد.
به گزارش "ورزش ســه"، کریــم بنزما بهترین 
بازیکن این فصل اســت. او فوتبال را باشــکوه 
و حتی شاید بهتر اســت بگوییم همچون یک 
اشــراف زاده بازی می کند. امــا ای کاش این 
صفات در بیرون از مســتطیل ســبز هم برای 

کریم صادق بود.
استاد دو فرانس: برگزاری فینال لیگ قهرمانان 
در این استادیوم ، آن را برای کریم خاص تر هم 
می کند. برای مهاجمی که سیزده سال است در 
غربت برای رئــال مادرید بازی می کند، حضور 
در بازی های بزرگ در خاک وطن اتفاقی نیست 
که بارها تکرار شده باشد. او حالا در 34سالگی 

به اوج قله خلاقیت رسیده است. 
بنزمــا در این فصل در 45 بازی 44 گل به ثمر 
رســانده که از این تعــداد، 10 گل در مراحل 
حذفــی لیگ قهرمانان و در مقابل ســه تیم از 
قوی تریــن تیمهای دنیا به ثمر رســیده: پاری 
سن ژرمن، چلســی، منچسترسیتی. اگر کریم 
بتوانــد در مقابل لیورپول در فینال گلزنی کند 
در رکورد بیشــترین تعداد گل زده در مراحل 
حذفــی یک فصل از لیگ قهرمانان از هم تیمی 
سابقش کریســتیانو رونالدو هم پیشی خواهد 

گرفت و از این نظر رکورددار خواهد شد. 
او همیــن حالا هم بعد از کریســتیانو، با 450 
گل زده، با به ثمر رساندن 323 گل با پیراهن 
رئال مادرید، به همراه رائول دومین گلزن برتر 
تاریخ باشگاه مادریدی است و جلوتر از آلفردو 
دی استفانو ایستاده است. اگر کریم در پاریس 
برای پنجمین بار جام قهرمانی چمپیونزلیگ را 
بالای سر ببرد، هیچکس نخواهد توانست مانع 
از دســتیابی او به توپ طلا شود. اما در صورت 
شکســت رئال، به احتمال زیاد خبری از توپ 

طلا برای کریم نخواهد بود.
کریم در رئال تنها یک ماشــین گلزنی نیست 
بلکه با درک بالایی کــه از بازی دارد به مرکز 
ثقل ســازمان تهاجمی تیم تبدیل شده است. 
کارلو آنچلوتی ســرمربی رئال می گوید:" ما به 
بنزمــا اعتیــاد داریم و من از ایــن بابت کاملا 

راضی ام".
بنزما در طول سالها به روح باشگاه رئال تبدیل 
شده اســت. او فوتبال را باشکوه و حتی شاید 
بهتر اســت بگوییم همچون یک اشــراف زاده 
بــازی می کند. کریم در 845 بازی خود، برای 
المپیــک لیون )تا قبل از 2009(، رئال مادرید 

و تیم ملی فرانســه حتی یــک بار هم از زمین 
اخراج نشــده و در این مــدت تنها 17 کارت 
زرد دریافت کرده اســت. کریــم مثل رونالدو 
مغرور نیست، مثل نیمار رفتار نمایشی ندارد و 
بنایش برای این نیست که مثل مسی قهرمان 
یک تنه تیمش باشــد. کریم مثــل زین الدین 
زیدان عصبانی نیســت، با آنکه زیزو برای همه 
فوتبالیســتهای فرانسوی هم نســل کریم و به 
خصوص برای کســانی با ریشه الجزایری مثل 

او یک بُت بود.
اگر همه فوتبالیستها مثل بنزما بودند مستطیل 
ســبز جای بهتری می بود. اما کریم در بیرون 
از مستطیل سبز مشکلاتی دارد، مشکلاتی که 

چندان کم تعداد هم نیستند.
برای نمونه می توان اشــاره کــرد به ماجرای 
رسوایی اخلاقی او که نام فرانک ریبری هم در 
آن به چشم می خورد. یا آنچه همنوایی کریم 
با فرهنگ دار و دســته های خلافکار زن ستیز 
تلقی شــده و به عنوان نمونــه به حضور او در 
یــک موزیک ویدئوی رپ در نقش شــخصیتی 
بی اخلاق اشاره شده است. و در نهایت ماجرای 
نقش کریم در همکاری با تلاشها برای اخاذی 
از هم تیمــی اش در تیــم ملی فرانســه ماتیو 

والبوئنا که ماه نوامبر ســال گذشــته به صدور 
حکم حبــس تعلیقی برای کریم انجامید. او به 
همین خاطر در فاصله سالهای 2016 تا 2021 
به مدت پنج سال نتوانســت پیراهن آبی های 

فرانسه را به تن کند.
جدیدترین معضل حاشــیه ای کریم اما همین 
اواخر اتفاق افتاد. چند روز پیش بود که اتفاقی 
فوتبال فرانســه و مادرید را به لــرزه درآورد. 
جنجالی که ســالها بود دنیای فوتبال شبیه آن 
را بــه خود ندیده بود. کیلیــان امباپه با اینکه 
رئال مادرید مطمئن بود به زودی او را تصاحب 
خواهــد کرد ناگهان اعلام کرد که قراردادش با 
پاری سن ژرمن را تمدید کرده است. بنزما در 
این روند نقش مهمی بازی کرده بود. زمانی که 
او تابستان گذشته به تیم ملی فرانسه بازگشت 
از همان ابتدا رابطه بسیار نزدیک و برادرانه ای 
با امباپه که ســیزده ســال جوانتر از او اســت 
برقرار کرد. این دو فوتبالیست بسیار بااستعداد 
در زمین چمن به شکل غریزی یکدیگر را پیدا 
می کردند و بیرون از زمین هم به هیچ فرصتی 
برای تعریف و تمجید از یکدیگر نه نمی گفتند. 
بنزما ، این فرانسوی مشهور شهر مادرید رویای 

پیوستن به امباپه در رئال را در سر داشت.

پس حالا شــکی نیســت که بنزما گمان می 
کند به او خیانت شده اســت. کریم تنها چند 
ساعت بعد از اعلام وفاداری امباپه به پاری سن 
ژرمن، یک اســتوری اینستاگرامی منتشر کرد 
که تصویری از توپاک شــکور، رپر گانگستری 
مشهور را در کنار یکی از نزدیک ترین رفقایش 
نشان می داد. توپاک در سال 1996 با شلیک 
گلوله به قتل رســید و گفته می شــود قتل او 
توســط یک خائن که از قضا یکــی از اعضای 
حلقه دوستان نزدیکش بوده برنامه ریزی شده 

است.
بعــد از ایــن اســتوری بنزمــا همــه از خود 
می پرســیدند که آیــا او حالا امباپــه را خائن 
می بینــد؟ این هفتــه در روزی که رئالی ها در 
آستانه فینال لیگ قهرمانان در مقابل رسانه ها 
قرار گرفتند بنزما در این باره گفت:" آن عکس 
یک پیام نبود. توپاک موزیســین محبوب من 
اســت و من بارها درباره اش پستهای مختلفی 
کار کــرده ام. می توانیــد خودتان چک کنید". 
اما گمانه زنی در این باره همچنان ادامه دارد و 
هر جا صحبت از ماجرای انتقال امباپه به رئال 
مطرح می شود ماجرای بنزما و استوری او هم 

پیش کشیده می شود.

این تفســیر با تصویری که از شخصیت شکل 
گرفته بنزما داریم همخوانی دارد. او بزرگ شده 
یکی از حومه های فقیرنشین شهر لیون است، 
جایی که بچه هایش دوســت دارند آن را گتو 
بنامند. غــرور در این گتو حرف اول را می زند 

و اعتراف به اشتباه به این سادگی ها نیست.
به این ترتیب می توان دریافت که علت تبعید 
طولانی مــدت بنزما از تیم ملی فرانســه تنها 
ماجرای شــایعات و پرونده ها علیــه او نبوده 
بلکه رفتار گتویی کریم هم در این میان نقش 
مهمی داشته است. وقتی کریم برای حضور در 
یورو2016 از تیم ملی فرانســه کنار گذاشته 
شــد او با روزنامه مادریدی مــارکا مصاحبه 
کــرده و دیدیه دشــان را به ســر خم کردن 
جلوی بخش نژادپرســت جامعه فرانسه متهم 
کرد. دشــان بعد از این مصاحبه با حمله های 
شــدیدی مواجه شد و به نظر می رسد تا چند 

سال نتوانسته بود کریم را ببخشد.
حالا فرانســه بی صبرانه منتظر است ببیند آیا 
بنزما و امباپه می توانند رابطه شــان را دوباره 
ترمیم کنند؟ آنها از هفته آینده برای شــرکت 
در لیگ ملتها دوباره در کنار هم قرار خواهند 
گرفت و از همــه مهمتر مــاه نوامبر در جام 
جهانی حاضــر خواهند بود. بنزما در قطر برای 
قــرار گرفتن نامش در تاریــخ آبی ها به میدان 
خواهد رفت. فرانسه بدون بنزما در سال 2016 
به فینال جام ملتهای اروپا رســید و به خاطر 
فرانسوی ها  شــد.  ســتایش  تیمی اش  روحیه 
دو ســال بعد در ســال 2018 هم بدون بنزما 

قهرمان جام جهانی شدند.
در فینــال لیــگ قهرمانان در پاریس شــاهد 
دوستی دوباره دشمنان، این بار در پیراهن رئال 
مادرید خواهیم بــود. حتما به خاطر دارید که 
بنزما در گذشــته به هم تیمی اش فرلان مندی 
گفته بود به وینیسیون جوان پاس ندهد. کریم 
حتی بــه مندی گفته بود "وینیســیوس علیه 
ما بازی می کند". یک ســال و نیــم بعد از آن 
وینیسیوس حالا در کلاس جهانی بازی می کند 
و زوج او و کریم بنزما یکی از بهترین زوج های 
فوتبال اروپا است و خیلی ها آنها را زوج معلم و 
شــاگرد می دانند. پس چرا در تیم ملی فرانسه 

شاهد دوستی دوباره کریم و امباپه نباشیم؟
منبع: اشپیگل

سال شگفت انگیز بنزما با توپ طلا کامل می شود

بانکوبیمه

شایعات همه  جام جهانی تیراندازی

پایان کار ملی پوشان تپانچه بدون مدال
ملی پوشان تپانچه کشورمان نتوانســتند به دور دوم جام جهانی در 

ماده ۱۰ متر صعود کنند.
به گزارش ورزش ســه و به نقل فارس، در دومین روز از جام جهانی 
تیراندازی که به میزبانی باکو در حال برگزاری است ملی پوشان تپانچه 
کشــورمان در بخش زنان و مردان بــه کار خود در مرحله مقدماتی 

پایان دادند. ۷۹ ورزشکار در بخش مردان به رقابت پرداختند.
نتایج کامل )رتبه و امتیاز( به شرح زیر است:

جواد فروغی با ۵۷۸ امتیاز چهاردم
سجاد پورحسینی با ۵۷۵ امتیاز بیست و سوم
محمدرسول عفتی با ۵۷۳ امتیاز سی و سوم
وحید گلخندان با ۵۷۰ امتیاز چهل و ششم

زینب طوماری با ۵۷۴ امتیاز دهم
گلنوش سبقت الهی با ۵۷۱ امتیاز شانزدهم
هانیه رستمیان با ۵۶۶ امتیاز سی و ششم

مهدیسا برزگر با ۵۶۰ امتیاز چهل و نهم

رونمایی از سردیس ترکان
یزدانی خرم و غفوری فرد

مراسم رونمایی از سردیس چهره های ماندگار ورزش با حضور 
مسئولان و پیشکسوتان برگزار شد.

به گزارش "ورزش سه"، در ادامه اقدام کمیته ملی المپیک برای 
رونمایی از سردیس بزرگان و پیشکسوتان ورزش کشور و قرار 
دادن آن ها در تالار مشاهیر ورزش ایران، امروز مراسم رونمایی 
از سردیس حســن غفوری فرد، اکبر ترکان، محمدرضا یزدانی 
خرم و ابوالقاســم فارسی امروز در محل ســالن استاد فارسی 

آکادمی ملی المپیک برگزار شد.
مراسم امروز با توجه به حضور خانواده مرحوم ابوالقاسم فارسی 
شکل احساسی به خود گرفت و یاد و خاطره محمدرضا یزدانی 

خرم، اکبر ترکان و ابوالقاسم فارسی گرامی داشته شد. 
در ســال های اخیر کمیته ملی المپیک از ســردیس خیلی از 
قهرمانان المپیک و جهان رونمایی کرده و حالا ســردیس این 
چهار چهره ماندگار ورزشــی هم به تالار مشاهیر اضافه خواهد 

شد. 
رییس و دبیر کمیته ملی المپیک، محمدرضا داورزنی، محمدرضا 
طالقانی و بسیاری از پیشکسوتان ورزش کشور از جمله حاضران 

در مراسم امروز بودند.

خبر

با تصویب هیأت مدیره بانک ملت مبنی بر پرداخت سود سهام 
سنواتی سهامداران این بانک از طریق سامانه سجام، سود سهام 
 ســهامداران حقیقــی که تاکنون به هــر دلیلی موفق به دریافت 
ســود سهام خود نشــده اند، در هفته جاری به حساب سجامی 
آنان واریز  خواهد شد. به گزارش روابط عمومی بانک ملت، پیرو 
نامه مدیریت نظارت بر ناشــران ســازمان بورس و اوراق بهادار 
مبنی بر پرداخت ســود  ســهام سنواتی سهامداران بانک ملت از 
طریق سامانه سجام و در راستای ایجاد رضایتمندی حداکثری 
در ســهامداران، موضوع یادشــده  با نظر موافق به تصویب هیأت 

مدیره این بانک رسید. 
بر اساس این گزارش، پس از انجام هماهنگی های لازم با شرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه، مقرر شد سود 
 سهامداران حقیقی که تاکنون به هر دلیلی موفق به دریافت سود 

ســهام خود نشــده اند از روز 10 خردادماه سال جاری به حساب 
 سجامی آنان واریز شود. 

رشد ٢3 درصدی درآمد 
تسهیلات اعطایی بانک تجارت

درآمد تسهیلات اعطایی بانک تجارت در ماه اردیبهشت رشد 23 درصدی 
نسبت به ماه فروردین را نشان می دهد. 

براساس اطلاعات منتشر شده در کدال، درآمد تسهیلات اعطایی بانک 
تجارت در ماه اردیبهشت به 3440 میلیارد تومان رسید که  رشد 23 درصدی 

نسبت به ماه فروردین نشان می دهد.  
ســود پرداختی به ســپرده های بانک در این ماه با رشد 4 درصدی 3040 
میلیارد تومان رسید.  بدین ترتیب، تراز عملیاتی بانک در اردیبهشت حدودا 
برابر با 400 میلیارد تومان شده است که تقریبا در سطح ماه گذشته است.  
قیمت سهم بانک نیز در یک ماه اخیر 3 درصد بازدهی منفی داشته است. 

همراه بانک ملل 
به روز رسانی شد

در راســتای توســعه خدمات بانکداری الکترونیک و امکان دسترســی 
  Ios  آســان به خدمات بانکی نســخه همراه بانک ملل ویژه گوشی های
به روز رســانی شــد. به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل، این 

موسســه به منظور دسترســی دارندگان گوشی های  Ios  نسبت ،به روز 
رسانی  همراه بانک ملل اقدام کرد است. 

این گزارش می افزاید: دارندگان گوشی های  Ios  برای دریافت نسخه به 
روز شده همراه بانک ملل می توانند از طریق  فروشگاههای داخلی اعم 
از سیب اپ،سیب ایرانی، اپل ایس، اناردونی و سیب بانک اقدام کنند. 

گفتنی اســت:لینک همراه بانک ملل در هر یک از این فروشــگاه ها بر 
روی وب ســایت موسســه اعتباری ملل به نشانی   melalbank.ir  قرار 

گرفته است. 

مدیرعامل بانک مســکن از افزایش ســقف تســهیلات مســکن برای 
سازندگان حرفه ای در تهران و سایر کلان شهرها به ۶۰۰ میلیون  تومان خبر 
داد. به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن-هیبنا، دکتر محمود شایان 
مدیرعامل بانک مسکن در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری  وزارت راه 
و شهرسازی از افزایش سقف تسهیلات ساخت برای سازندگان رعایت 
کننده فناوری های نوین در تهران، کلانشــهرها،  مراکز اســتان ها و سایر 
شهرها خبر داد. مدیرعامل بانک مسکن گفت: بانک مسکن به سازگان 

حرفــه ای کــه واحدها را با اســتفاده از مصادیــق فناوری های نوین و با 
رعایت  کاهش مصرف انرژی بسازند در تهران، اصفهان، شیراز، مشهد، 
تبریز، قم، کرج، اهواز، بندرعباس، بوشــهر، قم، ســاری، رشت،  کیش و 
قشم ۶۰۰ میلیون تومان تسهیلات پرداخت می کند. شایان افزود: رقم 
تســهیلات برای این دســته از ســازندگان در مراکز استان ها و شهرهای 
بالای ۲۰۰ هزار نفر جمعیت ۵۰۰ میلیون  تومان به ازای هر واحد و سایر 

شهرها ۴۵۰ میلیون تومان است. 

 7500 میلیــارد ریال تســهیلات اعتبــاری از محل تفاهم نامه ملی کمک 
به اقتصاد ســبز با رویکرد ایجادی، توســعه ای و تکمیلی با بهره  گیری 
از ظرفیت های موجود بین بانک توســعه تعاون و صندوق ملی محیط 

زیست امضا شد. 
محمد شیخ حسینی سرپرست بانک توسعه تعاون در جلسه انعقاد این 
تفاهم نامه اظهار داشت: هر پروژه تولیدی و عمرانی در کشور  با پیوست 
محیط زیستی زمینه ساز بهره برداری صحیح از قابلیت های موجود است. 

وی افزود: بانک توسعه تعاون به عنوان بانک بنگاه های کوچک، متوسط 
و زودبازده در حوزه های تولید و اشتغال مطرح است و  از جمله کارکردهای 
اصلی بانک، هدایت نقدینگی به سمت و سوی بخش واقعی اقتصاد در 
قالب مولد است. سرپرست بانک توسعه تعاون با اشاره به اهمیت پروژه 
های محیط زیست در برنامه های این بانک گفت: حمایت از این پروژه 

ها  و تخصیص منابع به سمت فعالیت هایی با رویکرد زیست محیطی 
می تواند در زمره راهبردهای اصلی بانک تلقی گردد. 

شــیخ حســینی تفاهم متقابل میان بانک و صندوق را رویدادی مهم و 
ارزشــمند توصیف نمود و گفت: بانک به عنوان عامل واســطه  وجوه و 
مدیریت منابع به سمت فعالیت های تولیدی و ارزش آفرین، با اجرای 
این تفاهم نامه موقعیتی را ایجاد می کند تا با هم  افزایی میان دو دستگاه، 
امکان تحقق تکالیف طرفین و ایفای مسئولیت های اجتماعی فراهم آید. 

ســجاد انجم شــعاع مدیر عامل صندوق ملی محیط زیست گفت: بروز 
مسائل متنوع محیط زیست در جهان و کشور ایجاب می کند تا  بسیاری 
از سیاست ها و اقدامات در این حوزه اجرایی گردد . وی در همین رابطه 
افزود: کمبود منابع موثر و نبود مکانیزم ها،  موجب شده بود تا فعالیت 

این صندوق در حد انتظار نباشد. 

مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان شــیراز ضمن 
ارائه گزارش عملکرد سالانه به حاضران در جشن 
نســیم مهر، از همکاری بانک  قرض الحسنه مهر 
ایــران در پرداخت وام قرض الحســنه به خانواده 

زندانیان تقدیر کرد.  
بــه گــزارش روابط عمومی بانک قرض الحســنه 
مهر ایران، جشــن نسیم مهر به مناسبت روز ملی 
حمایت از خانواده های زندانیان در  ســالن شهید 
دســتغیب اداره کل زندان های اســتان فارس با 

حضور جمعی از خیران استانی برگزار شد. 
 »محمــود قربانی« مدیرعامــل انجمن حمایت 
زندانیان شیراز ضمن ارائه گزارش عملکرد سالانه 
به حاضران، از همکاری بانک  قرض الحســنه مهر 
ایــران در پرداخت وام قرض الحســنه به خانواده 

زندانیان تقدیر کرد. 
در ایــن جشــن بانک قرض الحســنه مهر ایران 
استان فارس برای اطلاع رسانی خدمات و تشریح 

فعالیت های بانک در حوزه مسئولیت  اجتماعی با 
میز خدمت حضور یافت. 

در این جلسه که با حضور »سید مصطفی بحرینی« 
دادســتان شیراز و »اسحاق ابراهیمی« مدیر کل 

ســازمان زندان استان و جمعی  از خیرین استان 
برگزار شــد، خیران یک میلیارد تومان به انجمن 
حمایــت از خانــواده زندانیان بــرای کمک به این 

خانواده ها اهدا  کردند. 

 »حسین  پور نورعلی« مدیرکل ستاد اجرایی فرمان 
امام )ره( در استان فارس گفت: همزمان با سالروز 
آزادسازی خرمشهر، با کمک  ستاد اجرایی فرمان 
امــام )ره(، ۱۶ نفــر از زندانیــان جرائم غیرعمد با 
مبلــغ ۲۸۰ میلیــون تومان آزاد شــده و به آغوش 

خانواده بازگشتند. 
وی اظهار داشــت: همچنین به منظور حمایت از 
خانوار های زندانیان تعداد ۷۵۰ بســته غذایی به 
ارزش حدود ۶۰۰ میلیون تومان در  قالب رزمایش 

نسیم مهر تهیه و توزیع شد. 
بانک قرض الحســنه مهر ایران در اســتان فارس 
پیــش از ایــن نیز در حوزه مســئولیت اجتماعی 
اقدامــات قابل توجهی انجــام داده،  به طوری که 
۹۸۵ قلــم کالا و تجهیــزات پزشــکی به ارزش ۱۲ 
میلیارد ریال را خریداری و در اختیار مراکز بهداشتی 
و درمانی استان  قرار داده است. همچنین ۱۰۰ بسته 
معیشــتی تهیه و بین خانواده های کمتر برخوردار 

توزیع کرده است. 

مدیرعامــل انجمن حمایت زندانیان شــیراز: 

بانک قرض الحسنه مهر ایران در حمایت از زندانیان نقش مؤثری دارد

مدیرعاملبانکمسکن:

سقف تسهیلات ساخت با رعایت فناوری های نوین ۶۰۰ میلیون تومان شد

تفاهم نامه ملی بین بانک توسعه تعاون و صندوق ملی محیط زیست امضا شد

مجمــع عمومی عــادی به طور فوق العاده 
بانــک صادرات ایران بــه منظور انتخاب 
اعضای هیئت مدیره این بانک برگزار شد. 

بــه گــزارش  روابط عمومی بانک صادرات 
ایــران، مجمــع عمومــی عــادی به طور 

فوق العاده شــرکت بانک صادرات ایران 
)ســهامی  عام( به منظور انتخاب اعضای 
هیئت مدیــره در محل مجموعه فرهنگی 
تفریحــی ایــن بانک با حضــور  اکثریت 
قانونــی ســهامداران برگزار و بر اســاس 

تصمیمات متخذه توسط اعضای مجمع، 
ســیدضیاء ایمانی، امیر یوسفیان و یاسر 
 مــرادی، به عنوان اعضــای هیئت مدیره 
بانــک صادرات ایــران انتخاب و معرفی 

شدند. 

بابرگزاریمجمععمومیعادیبهطورفوقالعاده؛

اعضای هیئت مدیره بانک صادرات ایران انتخاب شدند

در هفته جاری صورت می گیرد؛  

پرداخت سود سهام سنواتی سهامداران حقیقی
 بانک ملت از طریق سامانه سجام


